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صنعت ساختمان یکی از پیشرانهای اصلی توسعه 
اقتصادی در هر کشور اســت. دقیقاً مانند خودروسازی 
که آن هم یک صنعت مادر اســت، صنعت ســاختمان 
با طیف وســیعی از مهارت های مهندسی مانند عمران، 
نقشه برداری، برق، مکانیک ســیالات و حتی مهندسی 
صنایع مرتبط است. با توجه به اینکه تحولات و اتفاقات 
جدید صنعت ســاختمان همواره مورد توجه مهندسان 
رشته های گوناگون است، این مهم نیز برای شرکت فناور 
پایدار بن کیانمهر بســیار حائز اهمیت بوده اســت. هفته 
نامه سراســری صبح امید در این گزارش با جناب آقای 
مهندس منصور علی آبادی فراهانی ســکاندار شرکت 
پایدار بــن کیانمهر مخترع که از تولیدکنندگان نســل 
جدید ســقف های بتنی اینتل دک می باشد و در صنعت 
ساختمان نوآوری داشته و همواره می کوشد تا با ابداع و 
تجاری سازی ایده های خود محصول نوینی به این صنعت 
ارائــه دهد، به گفتگو پرداخته و خبرنگار ما پای درد دل 
این مخترع و کارآفرین نشسته که در ادامه ماحصل آن را 
می خوانیم: مهندس منصور علی آبادی فراهانی سکاندار 
شــرکت پایدار بن کیانمهر در گفتگو با خبرنگار صبح 
امید با اشــاره به سوابق کاری خود افزود: اینجانب متولد 
شــهر اراک، فارغ التحصیل مهندسی عمران از دانشگاه 
آزاد سال 1378 می باشم که در حین تحصیل در دانشگاه 
به واســطه علاقمندی به طراحی، وارد این حوزه شدم و 
کسب و کار خود را در زمینه طراحی و ساختمانی آغاز 
کردم، از ســال 1381 به عضویت سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان مرکزی درآمده و از همان ابتدا به واسطه 
جُنب و جوشی که در بخش طراحی و ساختمان داشتم، 
مورد توجه اساتید کمیسیون ها قرار گرفته و از همان سال 
به عضویت کمیســیون تخصصی کنترل مضاعف نظام 
مهندسی نائل شدم که همچنان در این کمیسیون فعالیت 
دارم و ایــن محصول نیز حاصل تجربیات ذی قیمت در 
این کسوت بوده اســت. ایشان به تاریخچه تأسیس این 
شــرکت پرداختند و گفتند:  شرکت پایدار بن کیانمهر 
از ســال 1395 بر پایه تکنولوژی مــدرن در اجرای دال 
مشــبک با نام تجاری اینتل دک در شهر اراک تأسیس 
و راه اندازی شده است. در حال حاضر شبکه نمایندگی 
این شــرکت در سراسر کشور به ارائه خدمات طراحی، 
دک می پــردازد. از آنجایی که زمینه فعالیت تخصصی تأمین کالا و اجرای اســکلت بتنــی بر پایه فناوری اینتل 

این شــرکت، طراحی و تولید محصولات نوین صنعت 
ساختمان به ویژه نسل جدید سقف های بتنی اینتل دک 
است، بحمدالله توانسته ایم در سال های اخیر، نام و نشان 
اینتل دک را در سراسر میهن عزیزمان ایران نهادینه و به 
یک برند خوشنام تبدیل نمائیم. مدیرعامل شرکت فناور 
پایدار بن کیانمهر اذعان کرد: این شرکت در چهارمین 
قطب تولید کشور )اراک( بستری فراهم کرده تا عده ای 
از جوانان تحصیل کرده دانشگاهی رشته عمران دور هم 
جمع شوند و علاوه بر کسب تجربه و انتقال تکنولوژی 

به شــرکت در حوزه طراحی، تولید، نظارت، اجراء و... 
نقش خود را در صنعت ساختمان به خوبی ایفاء کنند و 
مجموعه پایدار بن کیانمهر را به عنوان یکی از پیشروان 
صنعت ساختمان به انبوه سازان حقوقی و حقیقی معرفی 
نمایند.  وی با بیان اینکه طی سال های گذشته تکنولوژی 
های مختلفی وارد صنعت ســاختمان شده است، اظهار 
داشــت: طی دو دهــه اخیر به خاطر افزایش چشــمگیر 
قیمــت ســاختمان و همچنین قیمت زمیــن و به تبع آن 
قیمت آپارتمان ونیز لزوم تأمین پارکینگ برای احداث 
ســاختمان های بلند مرتبه و آپارتمان های مســکونی و 

تجاری، ضوابط شــهرداری ها در ســطح کلان کشــور 
به گونه ای اســت که به ازای هر یک واحد می بایســت 
حداقل یک پارکینگ تأمین شود و بعضی از واحدها به 
واسطه متراژ بالاتر، پارکینگ بیشتری نیاز دارند. یکی از 
مهمترین عوامل برای تأمین تعداد واحدها و طبقات، لزوم 
تأمین پارکینگ اســت. از این رو، طی سالیان گذشته به 
خاطر اینکه این نیاز برای همه ساختمان ها برآورد شود، 
یکسری ستون های مزاحم در ساختمان ها که قبلاً وجود 
داشت، باعث می شد، معماری پروژه با محدودیت هایی 
روبرو شــود. به همین خاطر برای تأمین پارکینگ و بعد 

از آن، دیزایــن داخلی و کنار گذاشــتن محدودیت ها، 
سیستم های مختلفی وارد کشور شد که این تکنولوژی ها 
به نوعی ابداع کشورهای خارجی مانند اروپا، آمریکا و... 
بوده است که دهانه های بلند را می توانند پوشش دهند؛ اما 
جوابگوی سنت های اجرایی کشور ما نبوده و سازندگان 
صنعت ساختمان  در اجراء با مشکل مواجه می شدند. این 
عامل موجب شد عزم خود را جزم کرده و با تحقیقات، 
پژوهش، تکمیــل اطلاعات، اســتفاده از دانش بومی و 
توانمنــدی خود، محصول نوین طراحــی، تولید و وارد 
صنعت ساختمان کنیم تا نیاز فنی و اجرایی کشور اقناع 

و مانع خروج ارز شود. ضمن آنکه در این مدت کوتاه تا 
حدودی، بخش قابل توجهی از نیاز صنعت ساختمان در 
زمینه سقف را برآورد ساخته ایم. سکاندار شرکت فناور 
پایدار بن کیانمهر تصریح کرد: از سال 1987 و حتی قبل 
از آن هم این سیســتم ها در دنیا رایج بــود؛ یکی از این 
سیستم ها با نام موســوم به وافل از حدود 80 سال قبل در 
دنیا برای دهانه های مختلف و حتی بلند استفاده می شد. اما 
با مشکلاتی همراه بود؛ خیز و ارتعاش سقف و نیز انتقال  
صدا بین طبقــات یکی از این مشــکلات بود. به همین 
دلیل برای از بین بردن این مشکل، همکاران ما با صرف 
هزینه و وقت، شبانه روز تحقیق کردند و با ارائه مقاله های 
جامع به یک نتیجه مطلوب رســیدند تــا ضمن کنترل 
خیز و ارتعاش سقف ،مشکل انتقال صدا بین واحدهای 
آپارتمان مرتفع شود .  مخترع استان مرکزی در صنعت 
ساختمان ادامه داد: اروپایی ها آمدند یکسری دال ها به نام 
دال  های مجوف ابداع کردند؛ این دال ها به گونه ای است 
که با یکســری متریال سبک داخل سقف قرار می گیرد 
و یک مقداری از بتن ناخواســته را کاهش می دهد. این 
محصولات با نامهای تجاری مختلف و  به صورت یک 
دال دو پوش اجراء می شوند که از محصولات سال های 
قبل بوده و وارد کشور شده و در صنعت ساختمان مورد 
استفاده قرار می گرفت. اروپایی ها برای اینکه بیایند مشکل 
صوت را حل کنند، مشکلات دیگری را ایجاد نمودند. 
به نوعی از یک سازه سنگین استفاده کرده بودند و باعث 
تحمیل وزن زیاد به ســازه ها می گردیدند ضمن اینکه 
همان تکنولوژی نیز به صورت ناقص وارد ایران شده بود 
و ســازندگان در اجراء ساختمان با مشکلات عدیده ای 
مواجه بودند. از سویی ساختمان سنگین بود و خیز زیاد 
ســقف ها به نازک کاری و تیغه ها آسیب می رساند. در 
مجموع دیوارها و ســقف ساختمان، ترک برمی داشت 
و حتی نماها شکســته می شــد و هزینه های زیادی برای 
صاحبان ساختمان به وجود می آورد. عضو سازمان نظام 
مهندسی ساختمان استان مرکزی، آشنایی با انواع سقف 
مجوف،  معیاب و مزایای آن را تشریح کرد و گفت: دال 
مجوف یا سقف مجوف از آنگونه واژگانی است که در 
دو دهه اخیر استفاده از آن در فضای مهندسی ساختمان 
رشد معناداری داشته است. به نظر می رسد دلیل اصلی این 

موضوع گذر از ساخت صفحه 8 را بخوانید...

مهندس منصور علی آبادی فراهانی مدیرعامل شرکت فناور پایدار بن کیانمهر و عضو سازمان نظام مهندسی ساختمان استان مرکزی:

نسل جدید سقف های بتنی اینتل دک آماده ارایه خدمت در طرح  جهش تولید مسکن 
بهره گیری از فناوری بومی سازگار با واقعیت های کشور گامی در مسیر توسعه متوازن در صنعت ساختمان 

صدابندی ساختمان یکی 
از ضرورتهایی است که 
غفلت از آن موجبات 

آسیبهای اجتماعی فراوان 
می شود

نوآوری،تازگی در
سطح دنیا و گام

ابتکاری اینتل دک
مورد تایید مراجع

ذیصلاح قرار گرفته است
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مدیرعامل شرکت دانش بنیان فنی مهندسی
رهپویان چرخه تولید، در گفتگو با صبح امید تأکید کرد:

پیشنهاد ما برای رئیس جمهور این است که 
شرکت های دانش بنیان مورد حمایت قرار بگیرند 

تا در مسیر پیشرفت کشور سریع تر عمل کنیم

رئیس هیئت مدیره
شرکت آراد آلومینیوم پارسیان:

زیان تولیدکنندگان محصولات
آلومینیوم از نوسانات ارزی

باحضور مدیرعامل شرکت
کیمیا اسپیدی قشم در اراک صورت گرفت؛

افتتاح هفدهمین
شعبه شرکت کیمیا اسپیدی

نفت سپاهان در استان مرکزی 

مدیرعامل شرکت توزیع
نیروی برق استان مرکزی خبر داد:

دستگیری 176 سارق و
مالخر سیم و کابل برق

رئیس و نائب رئیس هیئت مدیره
شرکت فناور فیدار ماشین آریا:

نگاه ویژه  مسئولین
به شرکت های نوپا منجر به

توسعه و پیشرفت آن ها خواهد شد

رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت
فولاد پیچ مرکزی در گفتگو با صبح امید:

ضرورت اصلاح فرمول مالیات
بر ارزش افزوده در بخش تولید
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وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: 

با دستور رئیس 
جمهور، اعتبار تامین 
کاغذ از سوی بانک 
مرکزی اختصاص 

می یابد

شهردار اراک خبر داد:

صدور اولین مجوز 
و پروانه ساخت 

اراضی  ۹۰ هکتاری 
گردو در آینده 

نزدیک

نسل جدید سقف های 
بتنی اینتل دک 

آماده ارایه خدمت 
در طرح  جهش

تولید مسکن

مهندس منصور علی آبادی فراهانی 
مدیرعامل شرکت فناور پایدار بن 

کیانمهر و عضو سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان مرکزی:

استاندار مرکزی در آئین گرامیداشت هفته پژوهش و فناوری و رونمایی از ۲۰ محصول فناور و دانش بنیان مطرح کرد:

77 درصد اقتصاد کشور متکی به نفت است
بروکراسی اداری به نفع شرکت های دانش بنیان شکسته می شود

اتفاقات خوبی در حوزه دانش بنیان رقم خورده است

@aram.sobhe.omid :صبح امید در اینستاگرام

سنددار شدن اراضی کشاورزی
محوری ترین برنامه وزارت جهاد کشاورزی در دولت سیزدهم
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وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد:
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اخبار شنبه  20 آذرماه  1400
شــرکت دانش بنیــان فنی مهندســی رهپویان 
چرخه تولید، با نام های تجاری »پویان الکترونیک« و 
»تنــدر بخار« به همــت گروهی از جوانــان نخبه و 
تحصیل کرده دانشگاهی توانسته با ایجاد بستر علمی 
و تجربی گامی بلند در صنعت الکترونیک کشــور 
بردارد و با طراحی و ساخت انواع بردهای صنعتی، 
پروژه های خاص و سفارشی و... نیاز کشور را تأمین 
و با هدف خودکفا کردن این سرزمین نقش خود را 
بــه خوبی ایفاء نماید و پله های ترقی را طی کند؛ اما 
مانــع بزرگی پیش پــای این تولیدکننده اســت که 
می بایست به همت دولت برطرف شود. این شرکت 
دانش بنیان به صورت خانوادگی اداره می شــود که 
در یک دهــه اخیر به همت جنــاب آقای مهندس 
احمــد صفــدری نســب دانــش آموختــه رشــته 
الکترونیک، در پارک علم و فناوری استان مرکزی 
پایه گذاری شده است. خبرنگار ما با ایشان گفتگویی 
ترتیب داده است که ماحصل آن در ادامه از نظرتان 
می گذرد: مهندس احمد صفدری نســب سکاندار 
شرکت دانش بنیان فنی مهندســی رهپویان چرخه 
تولید، در گفتگوی اختصاصی با خبرنگار صبح امید 
با اشــاره به بیوگرافی خود اظهار داشــت: اینجانب 
متولد ســال 1364، شهرستان اراک، دارای مدرک 
کارشناسی الکترونیک از دانشگاه آزاد واحد اراک 
ســال 1383 و کارشناســی ارشــد الکترونیــک از 
دانشگاه تهران ســال 1386 می باشم. مقطعی نیز در 
جهاد دانشگاهی، صنایع شیشه، صنایع نفت، صنایع 
کنترلی و... مشغول به کار بودم و طی سالیان متمادی 
در تهــران و اســتان مرکزی به مســائل آموزشــی، 
تحقیقاتی، مطالعاتی و... پرداختم و با کسب تجارب 
ارزنده تصمیــم گرفتم در زادگاه خــود که برق و 
الکترونیــک مهجــور مانده بــود، ورود کنم تا این 
صنعت در استان رشد کند. از این رو با توجه به اینکه 
دانش آموخته مهندســی برق بودم، شروع کسب و 
کار خــود را در همین زمینه آغاز کردم. مدیرعامل 
شــرکت فنی مهندســی رهپویان چرخــه تولید به 
تاریخچه تأســیس مجموعه خود پرداخت و افزود:  
این شــرکت در ســال 1391 به شــماره 11717 در 
اراک به ثبت رسیده که زمینه فعالیت آن را می توان 
طراحی و ســاخت انواع کنترلرهای صنعتی، انجام 
پروژه های مهم صنعتی در حوزه برق و الکترونیک، 
مشــاوره وآمــوزش در زمینه بــرق، الکترونیک و 
مخابرات، تولید انواع برد های الکترونیکی صنعتی 
و... اشــاره کرد. اما فقط به این موضوعات بســنده 
نکردیــم و در حــوزه صنایــع ریلی و بهینه ســازی 
مصرف سوخت مشعل های صنعتی کشور و... ورود 
پیــدا کرده ایــم و توانمندی های خــود را در اغلب 
صنایع به منصه ظهور رسانده ایم. خدا را شاکریم که 
با به کارگیــری نیروهای جوان و زبــده ، گام های 
بزرگی برداشــته ایم تا در حد بضاعت خود بتوانیم 
نیازهای کشور را تأمین نمائیم.  وی تصریح کرد: ما 
توانســتیم به تکنولوژی ســاخت انواع دستگاه ها و 
ماشین آلات پیشرفته صنعتی دست پیدا کنیم و اقدام 
بــه ســاخت دســتگاه CNC تراش چــرخ و محور 
قطارهای مســافری، باری، شهری و... کنیم که این 
مهم، در معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
دیده شد و شــرکت رهپویان چرخه تولید به عنوان 
برتریــن تولیدکننــده صنعت ریلی اســتان مرکزی 
معرفی گردید و این امر موجب شد شرکت ما عنوان 
دانش بنیان را اخذ نماید. مهندس صفدری نسب در 
بخش دیگری از سخنان خود بیان داشت: بحمدالله 

شرکت فنی مهندسی رهپویان چرخه تولید، توانست 
قدرت علمــی خــود را در زمینه مهندســی برق و 
الکترونیک ارتقاء دهد و بســترهای علمی و فنی را 
برای  طراحــی و تولید انواع بردهــای الکترونیکی 
فراهم نماید.  وی به واحدهای زیرمجموعه شرکت 
اشــاره کرد و گفت: برای اینکــه بتوانیم در بخش 
صنعت، توانمندی های خود را به خوبی ارائه دهیم، 
علاوه بر اینکه در اشــتغال شــرکت دقت کرده که 
نیروهــای تحصیل کرده دانشــگاهی جذب نمائیم، 
واحدهای تحقیق و توســعه، آزمایشــگاه، کارگاه 
تولید، بخش بازرگانی و تأمین قطعه و... راه اندازی 
کرده ایــم. مدیرعامــل شــرکت دانش بنیــان فنی 
مهندسی رهپویان چرخه تولید گفت: همانطوری که 
از  هیچیــک  گذشــته  ســال   10 در  می دانیــد، 
سرمایه گذاران و تولیدکنندگان در اراک و یا سطح 
استان به تولید بردهای کنترلر و الکترونیک نپرداخته 
بودنــد، ما نیز با رویکــرد تولید این محصولات و با 
حمایت ســرکار خانــم عبدلی مدیر وقــت روابط 
عمومی و جناب مهندس شمســی مدیر مرکز رشد 
پارک علم و فناوری اســتان مرکزی توانســتیم این 
بستر را فراهم سازیم و به تدریج به تولید انبوه برسیم. 
مــا در مجموعه پارک علم و فنــاوری به این تفکر 
رسیدیم تا بتوانیم با فرهیختگان، دانشمندان و اساتید 
رشته برق و الکترونیک آشنا شویم و به اتفاق هم به 
اجرای پروژه ها بپردازیم و بر اساس نیازهای کشور 

نظرسنجی کنیم. از آنجایی که استان مرکزی یکی 
از قطب های صنعتی مهم کشور می باشد و در اراک 
انســان های فوق العاده فنی و صنعتی با سبقه طولانی 
حضور دارند، این امکان برای شرکت فراهم شد که 
در ابتــدای کار وارد صنعــت ریلی شــویم و برای 
نخســتین بار در کشور در سال 1396 دستگاه تراش 
چرخ و محور CNC را طراحی و نمونه اولیه آن را با 
رعایت اســتانداردهای ملی و بین المللی بسازیم که 
می توان اذعان داشــت با ســاخت این دســتگاه که 
ابرَدســتگاه نام گرفــت، انقلاب بســیار بزرگی در 
صنعت ریلی به وجود آمد؛ زیــرا ایران را خودکفا 
کرد و برای کشور ارزآوری و از هرگونه خروج ارز 
جلوگیری نمود. صفدری نسب اضافه کرد: در سال 
1398 در نمایشــگاه بین المللی صنعت ریلی تهران 
حضور یافتیم و بین شــرکت های فولاد اســفراین، 
ماشین سازی اراک و رهپویان چرخه تولید هم افزایی 
ایجاد شد. آقایان دکتر رفیعی ریاست محترم و دکتر 
کریم  الدینــی معاون فناوری پــارک علم و فناوری 
استان مرکزی به جد موضوع را پیگیری کردند و با 

ایجاد اتحاد و انسجام سه گانه بین شرکت های فوق، 
زیرســاخت های تولید صفر تا صــد چرخ و محور 
ریلی بــوژی و حتــی واگن ها را بتوانیــم در همین 
مجموعه تولید نمائیم و ما نیز با قدرت بیشتر و انگیزه 
بــالا، عزم خود را جزم کردیــم و مقدمات تولید را 
فراهم ساختیم که متأسفانه به دست اندازهای سیاسی 
مدیریــت قبل دولــت روبرو شــدیم و نتوانســتیم 
دستاوردهای مناسبی در تجاری سازی این محصول 
به دســت آوریــم؛ در صورتی که ما بــا خلاقیت، 
نوآوری، تجاری سازی ایده ها و به خودکفا رساندن 
کشــور، وارد این مســیر شــدیم و تولیــد انبوه این 
محصول اســتراتژیک می توانســت به طور مستقیم 
برای حدود 500 نفر و غیرمستقیم بیش از 5 هزار نفر 
شــغل ایجاد نمایــد. علیرغم تمــام تلاش هایی که 
مقامات ارشــد استان از اســتانداری گرفته تا پارک 
علم و فناوری و... انجام دادند، متأسفانه محقق نشد.  
مهندس احمد صفدری نســب کــه یکی از مدیران 
جوان صنعت اســتان به شــمار مــی رود، در بخش 
دیگری از ســخنان خود، با تأکیــد بر اینکه قدیمی 
بودن تکنولوژی مشعل های اغلب صنایع کشور، ما 
را بر آن داشت که در بهینه سازی مشعل ها نقش خود 
را ایفاء کنیم، گفت: ما در 5 ســال گذشته وارد این 
بخــش شــدیم و صنایــع بــزرگ مانند کاشــی و 
ســرامیک، صنایع غذایــی، صنایــع ذوب و روی، 
صنایع چوب MDF و HDF و... که همگی دارای 

مخازن تحت فشــار هســتند و از مشــعل ها استفاده 
می کنند که همگی مشکل سوخت دارند و با معضل 
محیط زیســت دســت و پنجه نرم می کنند و بعضاً 
برخی صنایع مثل نیروگاه ها و... از سوخت مازوت 
استفاده می نمایند که باعث آلودگی زیست محیطی 
می شــود که اکثر کلانشهرهای کشور مانند اراک، 
تهران، اصفهان، مشــهد، تبریز و... همه ســاله با این 
معضل هستند. این مشکل به خاطر نبودن تکنولوژی 
مدرن و قدیمی بودن مشعل ها و همچنین تحریم های 
ظالمانه بیگانگان است که مشعل با تکنولوژی جدید 
وارد کشور نمی شــود. همانطور که می دانید، عملًا 
برای روشــن کردن مشــعل ها از سوخت مایع یعنی 
گازوئیــل و مــازوت اســتفاده می نمایند کــه ما با 
تحقیقات بسیار کارشناسی شده، توانستیم سوخت 
مشــعل ها را دو یا ســه گانه کنیم که این دســتاورد 
بزرگ زیســت محیطی در کاهش آلایندگی بسیار 
مؤثر بوده است. در حال حاضر مشعل های متفاوتی 
همچون Hamworthy، Rotary و... در صنایع 
کشور مانند ماشین سازی اراک تولید می شود و در 
اختیــار کارخانجــات قــرار می گیــرد کــه مــا با 
ایده محوری توانســتیم با تکنولــوژی بومی، بلوک 
ســوخت مشــعل ها را بهینه کنیم که با ایــن اتفاق 
بســیاری از کارخانجات صنایع چوب های فشــرده 
شمال کشور احیاء شدند و به چرخه تولید بازگشتند. 
وی ابراز داشــت: با همکاری بنیاد تعاون زندان های 
اســتان، توانستیم برای افرادی که در بند و گرفتاری 
زندان هســتند، شــغل پایدار ایجاد نمائیــم. بنده به 
شخصه ارتباط مستقیمی با زندانیان اراک دارم. آن ها 
انســان های بســیار فرهیختــه و باهوش هســتند که 
متأســفانه بــه خاطر وضعیــت نامطلــوب اقتصادی 
محکوم به زندان شــدند. لازم می دانم از این تریبون 
تقدیر ویژه از بنیاد تعاون زندان های استان مرکزی و 
ریاست زندان اراک داشته باشم که الحق و الانصاف 
دست اندرکاران بنیاد و زندان، دلسوزانه و خالصانه 
بســتری فراهم کردند که ما بتوانیم بخش اعظمی از 
چرخــه تولید شــرکت دانش بنیان فنی مهندســی 
رهپویان را به زندان انتقال دهیم و بستر تولید در آنجا 
فراهم شود که به نوعی این اقدام به لحاظ اقتصادی 
و حرفه آموزی برای زندانیان بسیار مؤثر بوده است. 
ما هم اکنون به طور مستقیم در بنیاد تعاون زندان های 
اســتان مرکزی )اراک( برای 100 نفر شــغل پایدار 
ایجــاد کرده ایم و در کنار آن نیز علاوه بر اینکه 20 
نفــر در کارگاه مســتقر در پارک علــم و فناوری 
مشغول به کار هســتند، 2 کارگاه تولیدی دیگر در 
روســتای گاوخانــه و ابتــدای جاده فراهــان ایجاد 
کرده ایم که هر کدام از این کارگاه ها به سهم خود 
اشــتغال مســتقیم ایجاد نموده اســت. بــه طور کل 
شــرکت رهپویان چرخه تولید به طور مستقیم برای 
حدود 150 نفر شغل ایجاد کرده که 30 درصد آنان 
زیــر چتر بیمه تأمیــن اجتماعی هســتند و مابقی به 
صورت پروژه ای و ساعتی فعالیت دارند. مدیرعامل 

شرکت رهپویان چرخه تولید، ظرفیت تولید را اعلام 
کرد و گفت: در شــرایط فعلــی ماهانه 60 هزار برُد 
تولید می نمائیم و در نقاط مختلف کشور با برندهای 
متفاوت عرضه می شود. اما خود شرکت رهپویان دو 
برنــد »پویان الکترونیــک« و »تندر بخــار« به ثبت 
رســانده است و مابقی برندها متعلق به دیگر صنایع 
الکترونیکی کشور است. وی مهمترین دغدغه خود 
را اینگونه بیان کرد و افزود: مهمترین چالشی که این 
شــرکت با آن روبرو اســت، واردات بی رویه و یا 
مافیای واردات اســت. متأســفانه دســتانی پشــت 
پرده هــای واردات وجود دارد که مانع رشــد تولید 
داخل می شــود، این افراد اجازه نمی دهند نخبگان 
داخلی کشور را به خودکفایی کامل برسانند؛ چون 
که با تولید ملی، نان آنان برُیده می شود. تنها مرجعی 
که می تواند این مهم را ریشه کن کند و مانع واردات 
کالاهای استراتژیک شود، فقط دولت است؛ یعنی 
شخص رئیس جمهور به تنهایی می تواند دستور دهد 
و قوانین را به ســمت و سویی هدایت کند که منافع 
دلالان و سودجویان به خطر بیفتد. بنابراین، پیشنهاد 
ما برای رئیس جمهور این اســت که شــرکت های 
دانــش بنیان مورد حمایت قرار بگیرند تا در مســیر 
پیشرفت کشور سریع تر عمل کنیم. مهندس صفدری 
نســب انتظارات خود را از اســتاندار استان مرکزی 
بدینگونــه مطرح کرد و گفت: جنــاب آقای دکتر 
مخلص الائمه مقام عالی دولت در استان مرکزی که 
از نیروهای ارزشــی، انقلابی و کارآمد هســتند، به 
راحتی می توانند صدای تولیدکنندگان جوان استان 
را به گوش رئیس جمهور برسانند. من از این تریبون 
از ایشــان می خواهم که به ظرفیت ها، پتانســیل ها و 
قابلیت های تولیدی کوچک و بزرگ استان به ویژه 
شرکت های مســتقر در پارک علم و فناوری توجه 
داشته باشــند و با جوانان شرکت های دانش بنیان و 
فناور، نشست تخصصی برگزار کنند و شنونده باشند 
و درد تولیدکننــدگان را به جد پیگیــری نمایند تا 
واردات مانع تولید نشود. شــرکت دانش بنیان فنی 
مهندســی رهپویان چرخه تولید بــه همت خود و با 
حمایت پارک علم و فناوری توانسته به سهم خود، 
شغل قابل توجهی ایجاد نماید که اگر به این ظرفیت 
نگاه ویژه شود، مطمئناً اشــتغال آن افزایش خواهد 
یافت. اگرچه جناب آقای دکتر ستاری معاون علمی 
رئیس جهور به اتفاق جمعی از مسئولین کشوری و 
لشگری 2 الی 3 مرتبه از توانمندی های این شرکت 
بازدید داشته اند و ما نیز حضوراً مسائل و مشکلات را 
با ایشــان در میان گذاشــتیم و حتی با دکتر نوبخت 
رئیس وقت ســازمان برنامه و بودجه، وقت ملاقات 
داشتیم و موضوعات را بیان کردیم، اما متأسفانه در 
عمل اتفاقی نیفتاده اســت. اما از دولت سیزدهم که 
دولتی مردمی اســت، انتظار داریم دســت دلالان و 
سودجویان را کوتاه کند تا شرکت های دانش بنیان 
بتوانند اهداف خود را با محوریت اقتصاد مقاومتی و 
جهش تولید محقق ســازند. از این رو، توقع بنده از 
اســتاندار مرکزی این اســت که توجه بیشــتری به 
شرکت های دانش بنیان من جمله شرکت رهپویان 
چرخه تولید داشته باشد، شــنونده حرف ما باشد و 
درد دل مــا را به رئیــس جمهور منتقل کند. وی در 
پایان ســخنان خود از زحمات همه مســئولین نظام 
مقدس جمهوری اســلامی علی الخصوص مدیران 
دلسوز و خدوم پارک علم و فناوری استان مرکزی 
و پشتیبانی پدر، مادر و همسر خود، صمیمانه تقدیر و 

تشکر کرد. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان فنی مهندسی رهپویان چرخه تولید، در گفتگو با صبح امید تأکید کرد:

پیشنهاد ما برای رئیس جمهور این است که شرکت های دانش بنیان
مورد حمایت قرار بگیرند تا در مسیر پیشرفت کشور سریع تر عمل کنیم

استاندار مرکزی توجه بیشتری به 
شرکت های دانش بنیان داشته 

باشد، شنونده حرف آن ها باشد 
و به رئیس جمهور منتقل کند

مدیــر مجتمــع تولیــدی اراک گفت: اجــرای پروژه 
اورژانس خیر ســاز شــرکت معدنی املاح ایران تا کنون 90 
درصد پیشــرفت فیزیکی داشته اســت.  عملیات احداث این 
پروژه از ابتدای خرداد ماه ســال جاری آغاز شد و به زودی 
به بهره برداری می رســد. به گزارش روابط عمومی شرکت 

معدنی املاح ایران به نقل از مدیر مجتمع تولیدی اراک؛ این 
پروژه در راستای مسئولیت های اجتماعی شرکت با اعتباری 
بالــغ بر 6 میلیــارد ریال در منطقه سردشــت اراک به منظور 
کمک به امدادرســانی مردم منطقه و بهره مندی از خدمات 

فوریتهای پزشکی پیش بیمارستانی احداث گردیده است.

آماده سازی پروژه خیرساز اورژانس 115
محمد حســن آصفــری در گفتگو با خبرنــگار مهر گفت: با شرکت معدنی املاح ایران در اراک

توجــه به اینکه بخش اعظم کالاهای اساســی از جملــه نهاده های 
دامــی و دارو با ارز 4,200 تومان وارد می شــود در صورت حذف 
ارز 4200 تومانی گرانی افســار گســیخته در قیمت کالاها از جمله 
لبنیات و مواد پروتئینی خواهیم داشــت. همین امروز هم بخشی از 
مردم توان خرید کالاهای اساســی ندارند. حذف ارز 4200 تومانی 
بدون فراهم کردن زیرساختها کشور را با بحران مواجه می کند. وی 
ادامــه داد: قبول داریم در خصوص ارز 4200 تومانی نظارت وجود 
ندارد ارز 4200 برای کالاهای اساســی مردم است. متأسفانه به دلیل 
عدم نظارت کالا با ارز 4,200 تومان وارد می شود اما با ارز آزاد در 
اختیار مردم قرار می گیرد و سود آن به جیب دلالان می رود. منصفانه 
نیســت چون دولت توانمندی نظارت بر تخصیص ارز را ندارد ایده 
حــذف ارز 4200 را بدهد. قربانی حذف ارز 4200 تومانی مردم به 
ویژه دهک های پایین هستند.  نماینده مردم اراک در مجلس تصریح 
کرد: دولت به جای حذف ارز 4200 بعد نظارتی خود را تقویت کند 
و بازار را کنترل کنــد. آیا در قبال ارز 4,200 تومان که برای خرید 

کالاهای اساسی است کالای اساسی وارد شده یا اینکه صرف خرید 
کالاهای لوکس شــده است؟ آیا کالایی که با ارز 4200 وارد شده 
با همان مبنای ارز 4200 تومانی به دســت مصرف کننده می رسد؟  
آصفری گفت: اینکه ما نمی توانیم بازار را مدیریت کنیم و پیشنهاد 
حذف ارز 4,200 تومان بدهیم و توجیه هم داشــته باشیم که ارز در 
اختیــار مردم قرار می گیرد، غیــر از ضرر چیزی عاید مردم نخواهد 

شــد و مردم باید بابت خرید کالایی چندین برابر قیمت فعلی آن را 
پرداخت کنند. اینکه دولت در قبال حذف ارز 4200 تومانی بسته ای 
با عنوان بســته کوثر 100 هزار تومان به یارانه اضافه کند، نمی تواند 
کمبود و گرانی کالا بویژه برای دهک های اول تا پنجم را حل کند. 
وی افــزود: برای حذف ارز 4200 تومانی باید شــرایط آن در بازار 
فراهم شود که اگر کالایی گران شد دولت بتواند کالای جایگزین 
و مناســب در اختیار مردم قرار دهد و بازار را مدیریت و اشباع شود 
که کمبود کالایی در بازار نداشــته باشیم بنابراین شایسته است قبل 
از حذف ارز 4200 زیر ســاخت های آن فراهم شود.  نماینده مردم 
اراک در مجلــس تصریح کرد: اول به فکر راه اندازی نســخه های 
الکترونیک در مطب ها و داروخانه ها باشــیم بعــد دنبال حذف ارز 
4200 تومانی برویم. ضروری است در رفتارمان تجدیدنظر کنیم و 
قبل از هر پیشــنهادی همه جوانب آن را در نظر بگیریم. حذف ارز 
4,200 تومان یک گرانی افســار گسیخته در جامعه بویژه برای پنج 
دهک پایین به همراه خواهد داشت و به صلاح مردم نیست؛ بنده به 

شدت با این طرح مخالف هستم.

آصفری:

دولت به جای حذف ارز 42۰۰ تومانی نظارت خود را تقویت کند

حجت الاســلام و المســلمین ســید عبدالمهدی 
موسوی رئیس کل دادگستری استان مرکزی در جلسه 
عقد تفاهم نامه همکاری بین دادگستری و کمیته امداد در 
اراک با اشاره به اهمیت وجود نهاد کمیته امداد حصرت 
امام خمینی)ره( در نظام مقدس جمهوری اسلامی، اظهار 
داشت: نظام مقدس اسلامی ما بر پایه حضور محرومان و 
مستضعفان تشکیل شده و روی پای خود ایستاده است و 
به راه خود ادامه می دهد، یکی از سیاســت های محوری 
و از یادگاران شایســته امام)ره(، کمیته امداد است. وی 
افزود: کمیته امداد گــره خورده به نام مبارک حضرت 
امام)ره( که افتخار بشــریت و دوران غیبت اســت، در 
تارک و پیشــانی کمیته امداد این نام میمون، مبارک و 
مقدس می درخشد. این بدان معنی است که کمیته امداد 
باید همه آرمان هایی که حضرت امام)ره( برای محرومان 
و مستضعفان و برای آینده جامعه بشریت داشت را دنبال 
کنــد. این نهاد از یادگاران شایســته حضــرت امام)ره( 
بود، قبل از آن بعضــی از اموال ممکن بود در راه دیگر 
هزینه شــود درحالی که این قشر مددجو فراموش شده 
بودند و با این فکر حضرت امام)ره( این نهاد احیا شــد. 
رئیس کل دادگستری استان مرکزی بیان کرد: در جامعه 
قضایی کشور علاوه بر اینکه قضات و همکاران ما یک 
تعهد اخلاقی و شرعی را به نیازمندان جامعه دارند، یک 

عبارت محوری در ابلاغ انتصاب هر قاضی داریم و آن 
کمک و حمایت شایســته از محرومان و مستضعفان به 
معنای عام کلمه اســت. وی تصریح کرد: محوری ترین 
مطلبی که در ابلاغ هر قاضی می آید در واقع همان کار 
محوری کمیته امداد بوده و این هم افتخار جامعه قضایی 
اســت که به نیازمندان و محرومان به صورت ویژه باید 
کمک کنند. حجت الاسلام و المسلمین موسوی عنوان 
کرد: ما به صورت طبیعی و معمولی هر نیازمندی که به 
دادگستری مراجعه کند را کمک می کنیم، ممکن است 
کسی متمکن و برخوردار باشد اما لحظه طرح دعوا هزینه 
دادرسی را نداشته باشد قانون پیش بینی کرده که این فرد 
می تواند از مزایای ))اعســار(( نســبی و موقت استفاده 
کند، اما مددجویان خاص هســتند، قانون خاص دارند 
و عنایــت ویژه ای را می طلبند. رئیس کل دادگســتری 
اســتان مرکزی افزود: امیدواریم ان  شاءالله این تفاهم نامه 
یک کار ساختاری نظام مند و با برنامه باشد و با تشکیل 
دبیرخانه مستقر، مددجو از لحظه حضور تا پایان زمانی 
که حضور او در مراجع قضایی لازم است مورد حمایت 
واقع شود. وی تصریح کرد: این حمایت را به معنای یک 
جانبه نگری و خــروج از بی طرفی نمی بینیم تا جایی که 
به سبب عدم شایستگی ها و توانمندی های حقوقی، فرد 
بخواهد دچار مشکل شود، در این زمان حمایت خود را 

آغاز می کنیم و زیر پر و بال او را می گیریم، البته ضمن 
اینکه از بی طرفی خارج نمی شــویم حمایت حقوقی و 
قضایی و قانونمند را باید داشــته باشیم. حجت الاسلام 
و المســلمین موسوی افزود: رفع فقر به معنای عام کلمه 
باید در دســتور کار همه مدیران باشد، بسیاری از فقرها 
سبب آسیب های بزرگی در جامعه می شوند، متمولین هم 
جرم های بزرگ مرتکب می شوند، فقر آنها از چه نوعی 
است؟ حتی سیاسیون ما هم مرتکب جرم می شوند، رفع 
فقــر به معنای عام کلمه رفع فقر مذهبی، اقتصادی، فهم 
اجتماعی، سواد رســانه ای، معنوی و غیره است. رئیس 
کل دادگســتری استان مرکزی تصریح کرد: امیدواریم 
مددجویی نباشد که بخواهیم ))اعلام(( مجرمیت کنیم 
و بعد به فکر تناسب مجازات بیفتیم و به دنبال جایگزین 
حبس برویم، اشتغال بنای مستحکمی است که می تواند 
به خانواده ها آرامش و اســقرار بدهد که به جرم کشیده 
نشوند اما اگر کشــیده شدند امیدواریم این تفاهم نامه و 
ســاختاری که ایجاد می شــود بتواند کمــک کند. وی 
ادامه داد: خانواده ای که حتی متمول هســت با بازداشت 
سرپرســت آن از هم می پاشد، بستر فراهم هست که هر 
خطایی در خانواده ای که سرپرســت آن نیســت، انجام 
گیرد. حجت الاســلام و المسلمین موســوی بیان کرد: 
اگر در قالب یک تفاهم نامــه بتوانیم کار دیگری را در 

اســتان انجام دهیم و توانمندســازی آن برنامه محوری 
را بــه کمــک برخی از مدیــران و کســانی که قدرت 
تصمیم گیری دارند از جمله استاندار محترم داشته باشیم 
و بخشی از ظرفیت اشتغال را به سمت مددجویان سوق 
دهیم شرایط خوبی را خواهیم داشت و باید این را یک 
رویه عملی کنیم. رئیس کل دادگستری استان مرکزی 
تصریح کرد: به لطــف خدا اعتمادزایی کمیته امداد در 
اســتان مرکزی وضعیت بســیار خوبی دارد و علی رغم 
اینکه یک استان خیلی برخورداری نیست و مردم متمول 
نیستند اما کمک های شایسته ای کرده اند که جا دارد از 
مردم این استان تشــکر کنیم که با وجود محدودیت ها 
احسان داشته اند. وی بیان کرد: اما این به این معنا نیست 
که در این زمینه نباید کار کرد، خیلی ها هنوز هستند که 
می توانند دست گیری کنند، شفاف سازی اصل مهمی در 
جذب و هزینه کرد است، شفافیت باید به گونه ای باشد 
که خود فرد بتواند رصد کند تا ببیند کمک او به دست 
نیازمندی رســیده اســت یا خیر، بنابراین توانمندسازی 
فناورانه اســتان ها از اولویت هایی اســت کــه می تواند 
اعتمادزایی را افزایش دهد. رئیس کل دادگستری استان 
مرکزی عنوان کرد: محور تفاهم نامه حمایت حقوقی و 
قضایی از مددجویان است که امروز این تفاهم نامه امضا 

شد و با تشکیل دبیرخانه مفاد آن اجرایی می شود.

رئیس کل دادگستری استان مرکزی در جلسه عقد تفاهم نامه همکاری بین دادگستری و کمیته امداد امام خمینی )ره( مطرح کرد:

رفع فقر به معنای عام کلمه باید در دستور کار همه مدیران باشد
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استان مرکزی از جمله استان های مهم صنعتی کشور 
اســت و اســتقرار صنایع بزرگ و مــادر در اراک، مرکز 
اســتان را به پایتخت صنعتی مشــهور کرده اســت، وجود 
شرکت آلومینیوم ایران در اراک موجب شده صنایع پائین  
دستی شکل بگیرد و سرمایه گذاران در رسته های مختلف 
صنعت آلومینیوم حضور یابند و هر یک از آنان به ســهم 
خــود در تولید و تأمین مواد اولیه برخی واحدهای تولیدی 
نقش خــود را به خوبی ایفاء نمایند. یکــی از این واحدها 
را می توان شــرکت فولاد پیچ مرکزی نــام برد. این واحد، 
تولیدکننده ورق های آلومینیومی )گرده آلومینیوم( است که 
این محصول در کارخانجات تولیدی ظروف آلومینیومی 
)تفلــون، گرانیت و...( مورد اســتفاده قرار می گیرد. ضمن 
آنکه اراک به قطب تولید ظروف آلومینیومی تبدیل شده 
اســت. بنابراین، شــرکت فولاد پیچ مرکــزی تولیدکننده 
ورق های آلومینیومی با مدیریــت جهادی آقایان مهندس 
عباس رحیمی مدیرعامل، مهندس غلامرضا جهانشالو رئیس 
هیئت مدیره و مهندس محمد جهانشاهلو نائب رئیس اداره 
می شود. به همین ترتیب، خبرنگار ما با مدیرعامل و رئیس 
هیئت مدیره این واحد صنعتی گفتگویی انجام داده اســت 
که ماحصل آن را می خوانید: رئیس هیئت مدیره شــرکت 
فولاد پیچ مرکزی در گفتگو با خبرنگار صبح امید، با اشاره 
به سوابق کاری خود اظهار داشت: اینجانب متولد سال 1353 
شهرستان اراک، فارغ التحصیل مهندسی عمران از دانشگاه 
آزاد ســال 1378 می باشــم و سال هاســت که در صنعت 
آلومینیوم ایفای نقش می کنم و در کنار تولید عضو سازمان 
نظام مهندسی ساختمان استان مرکزی هستم. وی در پاسخ به 
این سؤال که کسب و کار خود را از کجا شروع کردید و 
به تولید روی آوردید، سخنان خود را اینگونه تصریح کرد 
و افزود: سالیان متمادی در صنعت ساختمان فعالیت داشته و 
در کنار آن نیز مدتی در پروژه های صنعتی خدمت نموده ام 
که می توان به پیمانکاری کــوره ریخته گری پروژه فولاد 
هرمزگان، مســئول دفتر فنی پروژه توسعه مس سرچشمه 
کرمان و... اشاره کرد. سپس به زادگاه خود اراک بازگشته 
و به اتفاق دوســتان به بخش تولید، روی آوردیم و سرمایه 
خود را در صنعت هدایت کردیم تا بتوانیم به سهم خود در 
تولید ملی و کارآفرینی سهمی داشته باشیم.  جهانشالو اضافه 
کرد: درمقطعی نیز عضو هیئت مدیره شرکت تعاونی مسکن 
سازمان نظام مهندسی ساختمان استان مرکزی بودم و یک 
دوره نیز به عنوان رئیس هیئت مدیره این تعاونی ایفای نقش 
کردم و پروژه مســکونی متناسب با شان مهندسین سازمان 

نظام مهندسی ساختمان را احداث کردیم.
رئیس هیئت مدیره شرکت فولاد پیچ مرکزی گفت: 
از ســال 1395 تا خرداد ماه امســال به عنوان مدیر اجرایی 
سازمان نظام مهندسی ساختمان فعالیت داشته ولی به دلیل 
حضور در تولید و مشغله کاری بسیار زیاد، همکاری خود را 
با نظام مهندسی ساختمان کمرنگ کرده  و بیشترین وقت 
خود را صرف تولید و توسعه کارخانه می نمایم. ان شاء الله 
که بتوانیم با کمک مسئولین و همت مضاعف اعضای هیئت 
مدیره شرکت، فولاد پیچ مرکزی را بیش از پیش گسترش 
دهیم. صنعتگر برجسته اســتان مرکزی، تاریخچه تأسیس 
شرکت فولاد پیچ مرکزی را بیان کرد: این شرکت در سال 
1382 توســط عده ای از ســهامداران وقت با هدف تولید، 
تأســیس شــد و در مقطعی نیــز فعالیت نمود. بــا توجه به 
مشکلات متعدد، شرکت نتوانست به حیات خود ادامه دهد 
و به خاطر بدهی های ســنگین، مالکین اولیه شرکت توان 
پرداخت بدهی خود را نداشته و با هماهنگی بانک عامل، 
مجموعه را از مالکین خریداری و پرداخت دیون ایشان را به 
بانک تقبل کردیم و شرکت فولاد پیچ مرکزی را به مدار 
تولید بازگرداندیم. وی گفت: همانطوری که از نام شرکت 
پیداست، زمینه فعالیت مجموعه با داشتن پروانه بهره برداری 
از سازمان صنعت، معدن و تجارت، تولید پیچ و مهره بوده 
است که در سال 1395 پس از تملک شرکت و به مرور با 
تغییرات بنیادین، پروانه بهره برداری جدید از سازمان صمت 
اســتان اخذ کردیم و از سال 1398 اقدام به تولید ورق های 
آلومینیومی غیــر آلیاژی با ضخامت بیــن 3 تا 6 میلی متر 
کردیم. اگرچه اعضای هیئت مدیره فعلی این شرکت سابقه 
بیش از یک دهه )از سال 1388( دارند و مستقیماً در تولید، 
حضوری فیزیکی داشــته اند و امروزه توانسته اند در تولید 
ماشین آلات صنعت آلومینیوم و محصول نهایی گامی بلند 
بردارند، اما متأســفانه توانمندی های منحصر به فرد برخی 
صنعتگران در کشور دیده نمی شود که امیدواریم با توجه به 
حضور مدیــران جدید دســتگاه های دولتــی و اجرایی ، 
دســتاوردهای صنعتی استان دیده شود . مهندس غلامرضا 
جهانشالو مهمترین مسأله کشــور را عدم تحقق شعارهای 
مسئولین دانست و ابراز داشت: اگر پای درد و دل صنعتگران 
استانی و کشوری بنشینی، همگی به نوعی از مسئولین گله مند 
هستند؛ چرا که حرف های آنان تا عمل فاصله زیادی دارد. به 
عنوان مثال، رهبر معظم انقلاب اسلامی شعار چندین سال 
پیاپی را به اقتصاد مقاومتــی، تولید ملی، حمایت از تولید، 
جهش تولید و سال جاری را »تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« 
نامیده است و دستگاه های اجرایی باید به تحقق شعار سال، 
عمل کنند که متأسفانه ما به عنوان تولیدکننده، تحقق شعارها 
را در عمل نمی بینیم؛ زیرا ســالی که به »تولید، پشتیبانی ها، 
مانع زدایی ها« مزین شده است، نهادهای دولتی به جای آنکه 
مانعی از سر راه تولید بردارند و همه جانبه از تولید پشتیبانی 
کننــد، می بینیم که با افزایش نرخ حامل های انرژی )گاز و 
برق( مواجه هســتیم. اخیراً قبض گاز این شرکت نسبت به 
ماه های قبل ده برابر یا بیشتر افزایش یافته است و مشخص 
نیست این میزان افزایش بر چه اساس محاسبه گردیده است 
؟  شــرکت گاز استان هم پاسخ مثبتی ندارد و این افزایش 
هزینه ها را در نهایت باعث افزایش قیمت تمام شده محصول 
می گردد . از ســوی دیگر، قدرت خرید مردم نیز کاهش 
یافته اســت و قیمت محصول نهایی نیز بالاست؛ در نهایت 
تولیدکننده به دلیل رکود بازار از هر نظر متضرر می شــود.  
رئیس هیئت مدیره شرکت فولاد پیچ مرکزی ادامه داد: از 
ســوی دیگر با افزایش بی رویه نرخ ارز روبرو هستیم، مواد 
اولیه شرکت آلومینیوم است و این کالای استراتژیک، نرخ 
جهانی دارد، هنگامی که با نوسانات نرخ ارز مواجه می شویم 
در تأمین مواد اولیه، قدرت خرید نداریم؛ زیرا ســرمایه در 
گــردش مجموعه پائین اســت. ما در ایــن واحد صنعتی، 
میلیاردها تومان سرمایه گذاری کردیم و مصممیم که بتوانیم 

با تولید مرغوب، سود معقول دریافت نمائیم ولی در محاسبه 
مشــاهده می کنیــم که نســبت به افــرادی کــه در بانک 
سپرده گذاری کردند، سود بسیار کمتری حاصل شده و یا 
بعضاً متضــرر می شــویم. در این بین چه انگیــزه ای برای 
تولیدکننده باقی می ماند که بخواهد با اشــتیاق در صنعت 
حضور داشته باشد. تنها انگیزه صنعتگران ایجاد کارآفرینی 
است که توانسته اند برای تعدادی از جوانان شغل پایدار ایجاد 
نمایند و این مهم، تنها خوشحالی اعضای هیئت مدیره این 
شــرکت اســت که افراد قابل توجهی در این واحد، امرار 
معاش می کنند. اگر نیت خیر تولیدکنندگان نباشد، انگیزه ای 
بر حضور در تولید نیســت.  صنعتگر شهرســتان اراک در 
صنعت آلومینیوم، اذعان داشت: همانطوری که در گزارش 
عنوان شد، بنده سالیان متمادی در صنعت ساختمان حضور 
داشته و حدود 5 سال نیز مدیر اجرایی سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان مرکزی بوده ام و به خوبی می دانم افرادی که 
در صنعت ساختمان سرمایه گذاری می کنند، در طول سال با 
نوسانات ارز رشد سرمایه صنعت ساختمان با رشد ارز و تورم 

متناسب تر است.   جهانشالو عنوان کرد شرکت فولاد پیچ 
مرکزی تأمین کننده بخشــی از مواد اولیه تولیدکنندگان 
ظروف آلومینیومی و تفلون استان و کشور است. از آنجایی 
که سرمایه گذاران متعددی در بخش تولید ظروف تفلون 
فعالیت دارند و این صنعت در اراک، رشــد و نمو داشــته 
است، توانسته اراک را به قطب تولید ظروف تفلون کشور 
تبدیــل نمایــد. ما نیز به ســهم خــود در تولیــد ورق های 
آلومینیومی )گرده آلومینیوم( نیاز واحدها را تأمین می نمائیم 
و فضا برای توســعه این کارخانه وجود دارد، اما با کمبود 
نقدینگی مواجه می باشیم. رئیس هیئت مدیره شرکت فولاد 
پیچ مرکزی با تأکید بر اینکه بخش تعاون مظلوم واقع شده 
اســت، گفت: ما یک دهه )از ســال 90 تــا 99( به صورت 

شرکت تعاونی فعالیت کردیم و انتظار داشتیم از سوی اداره 
کل تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی مــورد حمایت مادی و 
معنــوی قرار بگیریــم ولی در یک دهه گذشــته در قالب 
تعاونــی، نه از ســوی تعاون و نه از ســوی صنایع، حمایت 
نشــدیم. بــه اداره کل تعــاون مراجعه می کردیــم، اعلام 
می کردند که شما در بخش صنعت هستید و باید از سوی 
صنایع مورد حمایت قرار بگیرید و به سازمان صمت مراجعه 
می کردیم، اعلام می کردند که تعاونی هستید باید از سوی 
اداره تعاون مسائل را پیگیری کنید. به هر حال، بین دو نهاد 
دولتی بلاتکلیف بودیم، به همین خاطر شرکت تعاونی را 
غیرفعال کردیم و اکنون به عنوان شــرکت سهامی خاص 
فعالیت داریم و توقع ما از سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان این است که نگاه ویژه ای به شرکتهای تولیدی مانند 
فولاد پیچ مرکزی داشــته باشــند.  برای تأمیــن مواد اولیه 
می بایســت مقدمات کار فراهم شود تا از بورس مواد اولیه 
مورد نیــاز را تأمین نمائیم. حضور در بازار بورس علاوه بر 
اینکه ســرمایه سنگینی می خواهد، به دلیل نوسانات قیمت 

ریسک پذیر است و برای ســفارش مواد اولیه باید تنُاژ بالا 
سفارش داد و مبلغ سنگین پرداخت کرد که حقیقتاً شرکت 
فــولاد پیچ مرکزی قدرت خرید بالایی ندارد. ضمن آنکه 
اگر یک ظرفیت 25 تنُی خریداری کنیم 5 الی 6 روز طول 
می کشــد تا مواد اولیه از بورس ترخیص و به کارگاه وارد 
شود که این فاصله زمانی به دلیل نوسانات بازار برای تولید 
کنندگان دارای ریسک بالایی بوده و ناچاراً مواد اولیه مورد 
نیاز واحــد را از بازار آزاد با نرخ بالاتر تأمین می کنیم. وی 
گفــت: جناب آقای دکتر محمد حســن آصفری نماینده 
محترم شهرستان های اراک، کمیجان و خنداب در مجلس 
شورای اسلامی در این دوره تدبیر کردند و کارگروه هایی 
را در جهت بررســی کارشناسی مشکلات حوزه انتخابی 
خود تشــکیل دادند بنده نیــز با یکی از ایــن کارگروه ها 
همــکاری می نمایم . تمامی موارد و مشــکلات عمرانی، 
توسعه و... سه شهرستان در کارگروهها مورد ارزیابی قرار 
می گیرد و آن بخشــی که مربوط به داخل استان است در 
اســتان و شهرســتان و آنچه مربوط به موضوعات و قوانین 
کشــور است، در سطح ملی جناب آقای دکترآصفری در 

مجلس پیگیری می نمایند. به طور کل اتاق فکر دفتر دکتر 
آصفری موشکافانه مسائل را رصد می کند تا به یک نقطه 
مطلوب برسد. امیدواریم که با کمک همه عزیزان بتوانیم 
مشکلات استان را به طور ریشه ای حل و فصل کنیم و خون 
تازه ای در رگ های صنعت استان و شهرستان جاری شود.  
غلامرضــا جهانشــالو در خاتمه ضمن تقدیر و تشــکر از 
مسئولین استانی به ویژه دســت اندرکاران سازمان صنعت، 
معدن و تجارت که با توجه به مشکلات اقتصادی و قوانین 
ناکارآمد بخش صنعت همیشه یاری رسان صنایع استان بوده 
اند ، از مســئولین نظام مقدس جمهوری اسلامی خواست، 
سیاســت گذاری ها را تجدیدنظر کننــد و برنامه ای تدوین 
نمایند که شــرایط اقتصادی کشــور بهبــود یابد و جلوی 
نوسانات نرخ ها را بگیرند که ثبات نرخ ها می تواند به بازار 
آرامش تزریق کنــد.  در ادامه این گفتگو مهندس عباس 
رحیمی مدیرعامل شــرکت فولاد پیچ مرکزی با اشاره به 
سوابق کاری خود، اظهار داشت: اینجانب متولد سال 1349 
مقیم شهرســتان اراک می باشم که از سال 1370 وارد بازار 

کار شدم و به مدت 5 سال در یکی از شرکت های صنعتی 
اراک که زمینه فعالیت آن تولید ماشین آلات راه  و ساختمان 
بود، به عنوان تکنسین تولید و سرپرست کارگاه، ایفای نقش 
کــرده و در همان واحد، افتخار آشــنایی بــا جناب آقای 
مهندس غلامرضا جهانشالو را داشتم و به اتفاق هم به عنوان 
دو برادر پای کار بودیم که این ارتباط دوستانه بحمدالله تا به 
امروز پا برجا است. از طرفی از سال 1375 تا سال 1388 بنده 
به شخصه در یک کارگاه کوچک به تولید ماشین آلات راه 
و ســاختمان پرداختم و به پروژه هــای دولتی و خصوصی 
خدمات ارائه کردم . هشــت سال پیاپی به عنوان پیمانکار 
ســازه های فلزی دانشــگاه آزاد اراک خدمت کرده و در 
نهایت در سال 1388 مجدد همکاری ما با مهندس جهانشالو  
از سر گرفته شد و وارد تولید شدیم. جناب آقای جهانشالو 
به عنوان رئیس هیئت مدیره، دورادور با مجموعه تولیدی 
ارتباط داشــتند و بنده حدود 10 الی 12 ســال به تنهایی در 
بخش تولید فعالیت داشتم ، تا اینکه در سال جاری جناب 
آقای مهندس جهانشــالو با کم کردن مشغله های کاری به 
تولید بازگشتند و اکنون  با ما همراه هستند . همچنین جناب 

آقای محمد جهانشاهلو نائب رئیس هیات مدیره نیز با توجه 
به نیاز کارگاه از سال 97 به عنوان مسئول بخش سالن تولید 
در این واحد حضور یافته اند . بنده نیز حین فعالیت در بخش 
تولیــد، تحصیلات خود را ادامه داده و در نهایت در ســال 
1392 از دانشــگاه فارغ التحصیل شدم.  مدیرعامل شرکت 
فولاد پیچ مرکزی مساحت کارخانه را اعلام کرد و افزود: 
همانطوری که رئیس هیئت مدیره اعلام کردند، این شرکت 
در سال 1382 در زمینی به مساحت حدود 3 هزار و 710 متر 
مربــع با 500 متر مربع ســوله صنعتی در شــهرک صنعتی 
خیرآباد تأســیس و راه اندازی شد، بعد از خرید کارخانه و 
احیاء آن، با اخذ مجوزهای لازم، طرح توسعه اجراء گردید 
و اکنون شــرکت دارای هزار و 700 متر مربع سوله صنعتی 
شــامل کارگاه تولید، ریخته گری و حــدود 150 متر مربع 
ساختمان اداری و نگهبانی است.  وی تصریح کرد: فرآیند 
تغییرات پروانه بهره برداری قبلی شرکت طی شد و بر اساس 
مکاتبات و تغییرات بنیادین در اساسنامه در نهایت توانستیم 
در سال 98 پروانه بهره برداری جدید دریافت کنیم. در این 

پروانه  تولید انواع و اقسام مقاطع آلومینیومی از جمله بیلیت 
آلومینیوم، پروفیل آلومینیوم، صــادرات و واردات مقاطع 
آلومینیومی، تأسیس دفتر مرکزی در نقاط مختلف و... قید 
شده است. همچنین ظرفیت تولید اسمی کارخانه نیز سالانه 
2500 تنُ است و قابلیت افزایش ظرفیت در کارخانه وجود 
دارد. چون که با اجراء طرح توسعه، زیرساخت های تولید 
فراهم شــده و می توانیم بیشتر از 2500 تنُ تولید کنیم اما به 
خاطر مشــکلات پیش رو در حدود چهل درصد ظرفیت، 
مشــغول بــه کاریم و بعضاً با ســی درصــد ظرفیت تولید 
نموده ایم. مدیرعامل شرکت فولاد پیچ مرکزی چالش های 
موجود صنعت آلومینیوم را بیان کرد و اذعان داشــت: دو 

موضوع داخلی و خارجی باعث می شود که این صنعت به 
خوبی رشــد ننماید. از آنجایی که شرکت آلومینیوم ایران 
عضو بازار بورس فلزات لندن L.M.E است، نرخ آلومینیوم 
جهانی باعث تغییر قیمت ها می گردد . زمانی که این متریال 
از بورس خریداری می شود، تا وارد شرکت شود، یک هفته 
تا ده روز زمان می برَد و این جابه جایی و تغییر نرخ ها به تولید 
لطمه وارد می کند؛ به طوری که بعضاً متضرر شده ایم. چون 
که نرخ آلومینیوم وابسته به نرخ دلار است. این عوامل باعث 
شده خیلی از واحدهای صنعتی از چرخه تولید خارج شوند. 
از سوی دیگر، مشکلات داخلی نیز پایانی ندارد و هر کدام 
از دستگاه های دولتی به نوعی سد راه پیشرفت تولیدکنندگان 
هستند که اخیراً قبض گاز این شرکت 10 الی 13 برابر نسبت 
به ســال 99 افزایــش یافته اســت و این چالش هــا انگیزه 
تولیدکنندگان و صنعتگران را سلب می کند. برای کاهش 
این دغدغه ها به استانداری مرکزی، شرکت گاز استان و... 
مکاتبه کردیم اما جواب مثبتی دریافت ننمودیم.  رحیمی در 
پاسخ به سؤال خبرنگار صبح امید مبنی بر اینکه مبلغ آخرین 
قبض گاز شرکت، چقدر است، گفت: 157 میلیون تومان 
برای 40 روز، 102 میلیون تومان برای یک ماه و 55 میلیون  
تومان برای 45 روز بوده ؛ در صورتی که مدت مشابه همین 
قبض در سال قبل برای 45 روز حدود 11 میلیون تومان بوده 
و حــدود 13 برابــر این نرخ در ســال جدید بــه صورت 
علی الحساب و با افزایش پلکانی محاسبه شده است که در 
سال »تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« این اتفاق دو مرحله 
روی داده و قبــض اول 6 و نیم برابر و قبض بعدی 11 برابر 
افزایش داشته اســت. و به تبع آن عوارض و ارزش افزوده 
برای این واحد 13 برابر درنظر گرفته شده که خود شرکت 
گاز رسماً 11 برابر اعلام کرده است. صنعتگر برجسته استان 
مرکزی که خود سازنده دستگاه ها و ماشین آلات صنعت 
آلومینیوم است، ابراز کرد: در کنار همه موارد مطرح شده، 
مالیات بر درآمد و مالیات بر ارزش افزوده نیز مشکلاتی را بر 
مجموعــه اضافه کرده اســت که به نظر می رســد، اغلب 
تولیدکنندگان با این مســأاله دست و پنجه نرم می کنند. به 
خاطر دارم که در دو سال گذشته به همت معاون هماهنگی 
امور اقتصادی اســتانداری، رؤسای ســازمان های صمت، 
دارایی، شرکت شهرک های صنعتی، جلسه  ای مشترک با 
تولیدکنندگان برگزار کردند که مسأله مالیات در آن جلسه 
تشریح شد، اما خروجی نداشت و متأسفانه تولید، مبالغ بسیار 
ســنگینی بابت ارزش افزوده می پردازد و مانع رشد صنعت 
شده است. اگر مسئولین کشوری و استانی عزم خود را جزم 
کنند و مجلس و دولت در این زمینه پیشــگام باشند و اخذ 
مالیات بر ارزش افزوده را از تولید حذف کنند، هر شرکت 
می توانــد از 20 الی 30 درصد جذب نیرو داشــته باشــد و 
تولیدات خــود را افزایش دهد. کارآفرین صنعت اســتان 
مرکزی درباره تولیدات شرکت افزود: در این واحد صنعتی 
دستگاه ها و ماشین آلات متعددی نصب و تجهیز شده و یک 
دستگاه کوره ذوب آلومینیومی 100 تنُی جانمایی گردیده و 
علاوه بر تولید ورق های آلومینیومی، بحث ریخته گری نیز 
انجام می شود. یکی از مزیت های این واحد صنعتی، خودکفا 
و مستقل بودن آن است و اعضای هیئت مدیره، همگی نیز 
فنی هستند. بنده نیز در گزارش عنوان کردم که ماشین ساز 
بوده ام و در سن 23 سالگی برای نخستین بار در ایران دستگاه 
تراک میکسر ساختم و در نمایشگاه های بین المللی تهران به 
نمایش گذاشــته شــد و مورد اســتقبال مرحوم دکتر نژاد 
حســینیان وزیر صنایع سنگین وقت قرار گرفت. بنابراین با 
توجه به پیشینه و تخصصی که در زمینه ساخت ماشین آلات 
داشتم، موفق شدم 60 الی 70 درصد ماشین های صنعتی این 
کارخانه را خودم بسازم؛ یعنی با روش مهندسی معکوس، 
خلاقیت، نوآوری و ابتکار عمل توانسته ایم با کاهش هزینه، 
مجموعه را رو به توسعه و پیشرفت هدایت کنیم، اما اینگونه 
توانمندی ها در کشور دیده نمی شود و هیچکدام از مسئولین 
تاکنون احوالی از این واحد نگرفتند که ما چگونه و با عبور 
از چه موانعی تولید و کارآفرینی می کنیم. مهندس عباس 
رحیمی با بیان اینکه شــرکت فولاد پیــچ مرکزی یکی از 
مجهزترین و کامل ترین واحد صنعتی تولیدکننده ورق های 
آلومینیومی استان مرکزی است، گفت: توان تولید این واحد 
در حوزه کاری خود بسیار منحصر به فرد و بالا است و 80 
درصد تولیدات این کارخانه به خارج از اســتان و خارج از 
کشور صادر می شود و کشورهایی همچون عراق، افغانستان، 
تاجیکستان، ازبکستان، ترکیه و... تولیدکننده ظروف تفلون 
هستند و بخشی از نیاز خود را از ایران تأمین می کنند. اراک 
نیز به عنوان قطب تولید ظــروف آلومینیومی ایران مطرح 
است که بیشترین تولیدکنندگان این صنعت را در خود جای 
داده است.  مدیرعامل شرکت فولاد پیچ مرکزی گفت: ما 
قابلیت آن را داریم شبانه روز با ظرفیت کامل تولید کنیم ولی 
فعلاً در دو شیفت صبح و عصر و با چهل درصد ظرفیت به 
تولید می پردازیم؛ یعنی تا پاسی از شب فعالیت داریم و در 
همین زمینه برای حدود 40 نفر مســتقیم و حدود 100 نفر 
غیرمستقیم شغل ایجاد نمودیم. در صورت فراهم شدن بستر 
تولید و ثبات قیمت ها و همچنین تأمین به موقع متریال، 24 
ساعت تولید خواهیم نمود. صنعتگر برجسته استان مرکزی 
در پــاره  دیگــری از گفتگــوی خــود، فراهــم شــدن 
زیرســاخت های تولید از ســوی دولــت را امری ضروری 
دانست و گفت: به نظر بنده هر سرمایه گذاری از هر گوشه از 
نقاط استان و یا کشــور می تواند سرمایه خود را در بخش 
تولیــد هدایــت نمایــد و ســرمایه گذاران فقــط نباید در 
شــهرک های صنعتــی بــه تولیــد بپردازند. ضمــن آنکه 
زیرساخت های تولید به طور جامع در شهرک های صنعتی 
فراهم نیست؛ به خاطر آنکه پایه گذاری شهرک ها در 2 الی 
3 دهه گذشته بوده و اکنون واحدها نیاز به توسعه و گسترش 
دارند به عنوان مثال پسُــت برق درنظر گرفته شده جوابگو 
نیست که این مشکل در شهرک صنعتی خیرآباد به وضوح 
پیداست و امکان استفاده از ظرفیت کامل را از ما سلب کرده 
اســت ما نیازمند افزایش برق هستیم تا بتوانیم مجموعه را 
توسعه دهیم که می بایست ترانس جدیدی خریداری شود، 

اما زیرساخت آن فراهم نشده است.
مهندس رحیمی در پایان ســخنان خود از همکاری 
مسئولین دلسوز نظام به ویژه استان مرکزی تقدیر کرد و از 
آنان خواست که به یاری تولیدکنندگان بشتابند تا سربازان 
سنگر تولید با آرامش بتوانند به تولید و اشتغال زایی بپردازند. 

رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت فولاد پیچ مرکزی در گفتگو با صبح امید:

ضرورت اصلاح فرمول مالیات بر ارزش افزوده در بخش تولید 
8۰ درصد تولیدات شرکت فولاد پیچ مرکزی به خارج از استان و خارج از کشور صادر می شود

تیغ افزایش گازبها زیر گلوی صنایع
شرکت فولاد پیچ مرکزی یکی از بزرگترین، 

مجهزترین و کامل ترین واحدهای صنعتی 
تولیدکننده ورق های آلومینیومی استان مرکزی
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اجتماعی

شــرکت فنــاور فیــدار ماشــین آریــا از جمله 
شــرکت های مســتقر در پارک علم و فناوری استان 
مرکزی است که با هدف تولید و اشتغال با محوریت 
اقتصــاد مقاومتی و جهش تولید پــا به عرصه صنعت 
گذاشــته و دارای مدیــران باتجربــه، متعهد و خلاق 
می باشد. آقایان حمیدرضا، امیر و آرش شفیعی تشکیل 
دهنده هیئت مدیره این شرکت هستند که به صورت 
خانوادگی شبانه روز تلاش می کنند تا مسیر شرکت را 
رو به توســعه هدایت نمایند. خبرنگار ما برای اطلاع 
افکار عمومی جامعه به خصوص مدیران دستگاه های 
دولتی و متولیان صنعت اســتان، گفتگویی با اعضای 
هیئت مدیره این شرکت ترتیب داده است که ماحصل 
آن را می خوانیم: مهندس آرش شفیعی رئیس هیئت 
مدیره شــرکت فناور فیدار ماشــین آریا در گفتگو با 
خبرنگار صبح امید با اشاره به سوابق کاری خود اظهار 
داشت: اینجانب متولد ســال 1368 شهرستان اراک، 
دارای مدرک فوق لیسانس مکانیک، گرایش ساخت 
و تولید از دانشگاه آزاد اراک سال 1396 می باشم که 
از نوجوانی )19-18ســالگی( در کنار پدر بزرگوارم 
جناب آقای حمیدرضا شفیعی مدیرعامل محترم این 
شــرکت در کارگاه تراشکاری فعالیت کسب و کار 
خــود را آغاز کردم و از تجربیات ارزشــمند ایشــان 
استفاده نمودم. پدر بزرگوارم از سال 1370 با تأسیس 
کارگاه تراشــکاری در زمینه ســاخت ماشــین آلات 
سنگین صنعتی، تعمیرات و... فعالیت داشتند و ابتکارات 
و خدمات بسیار زیادی به صنعت ارائه دادند. از این رو 
بنده به اتفاق برادر عزیزم جناب آقای امیر شفیعی نائب 
رئیس هیئت مدیره شرکت فیدار ماشین آریا، عزم خود 
را جزم کردیم تا بتوانیم به توسعه این صنعت بپردازیم. 
از آنجایی که پدرم طی ســالیان متوالی دستگاه هایی 
تولید و تعمیر کردند، ما نیز با خلاقیت و نوآوری این 
صنعت را مدرن تر کردیم و در اختیار صنایع بزرگ و 
کوچک قــرار دادیم که بحمدالله طی مدت کوتاهی 
اهداف ما محقق شــد و از 3 ســال گذشته که در این 
حــوزه ورود پیدا کردیم تا به امــروز به موفقیت های 
چشــمگیری دســت یافتیم، امیدواریم بــا همیاری و 
مساعدت دستگاه های دولتی و کارفرمایان صنایع استان 
و کشــور، بتوانیم همواره در ایــن امر خطیر گام های 
بزرگتری برداریم. رئیس هیئت مدیره شــرکت فناور 
فیدار ماشین آریا در بخش دیگری از سخنان خود به 
تشــریح فعالیت های تخصصی مجموعه پرداخت و 
گفت: اهم فعالیت تخصصی این شرکت، طراحی و 
ســاخت دســتگاه نورد ورق ســرد آلومینیوم، مس و 
تجهیزات مرتبط در حوزه ماشــین آلات و تجهیزات 
پیشرفته و نرم افزارها و سامانه های تخصصی مربوط به 
صنایع کشور است که قبلاً به صورت حقیقی خدمات 
ارائه می دادیم و در سال 1399 با ثبت و تأسیس شرکت 
توانستیم به صورت حقوقی اقدام نمائیم. اگرچه پدرم از 
ســال 1370 با داشتن پروانه کســب از اتحادیه صنف 
مربوطه در این صنعت فعالیت نموده و اکنون با سابقه 
30 ساله در این صنعت حضور فیزیکی دارند و از سوی 
دیگر با حمایت پارک علم و فناوری استان مرکزی به 
عنوان شرکت فناور در مرکز رشد پارک، گامی رو به 
جلو برداشته ایم، امیدواریم بتوانیم از امکانات محدودی 
که در اختیار ما است، بهره وری شرکت را ارتقاء دهیم. 

وی ســرمایه گذاری مجموعه را بیان داشــت و افزود: 
ســرمایه اولیه این شرکت را می توان حضور ارزشمند 
پدرم بــا 3 دهه ســابقه کار مفید، همچنیــن کارگاه 
تراشکاری ایشان به همراه تجهیزاتی که از سالیان قبل 
خریداری کرده بودند، اشــاره کرد. بنابراین، ما نیز به 
پشتوانه این پیشکسوت توانستیم با نوآوری، پویانمایی و 
تجاری سازی ایده های خود به تدریج به توسعه کارگاه 
بپردازیم و در زمینه ســاخت دســتگاه ها که از سوی 
کارفرمایان سفارش داده می شود، بخش سرمایه گذاری 
اولیه را از آنان اخذ نمائیم و اقدام به تولید کنیم که این 
مهم، کمک بســیار زیادی برای پیشــبرد اهداف این 
شــرکت می کند.  رئیس هیئت مدیره شرکت فیدار 
ماشــین آریــا در پاســخ به این ســؤال که چــه نوع 
ماشین آلات و دستگاه هایی تولید می نمائید، اذعان کرد: 
این شــرکت تولیدکننده دســتگاه نورد ورق ســرد 
آلومینیوم، مس و تجهیــزات مرتبط با کاربری تولید 
ورق برای مصارف صنعتی و خانگی است که حدود 
90 درصد این دستگاه در واحدهایی مورد استفاده قرار 
می گیرد که ظروف خانگی )تفلون، روی و...( تولید 
می کنند؛ یعنــی کارخانجاتی که در زمینه تأمین مواد 
اولیه واحدهای تولیدی ظروف تفلون، روی و... ایفای 
نقش می کنند، با خرید این دستگاه می توانند ورق را با 
ضخامت هــای خــاص تولیــد کــرده و در اختیــار 
مصرف کنندگان قرار دهند.  وی تصریح کرد: دستگاه 
فوق از سال 1940 وارد بازار شده و با فرآیندهای خاص 
در صنایع مورد اســتفاده قرار می گیــرد اما ما با روش 
مهندســی معکوس و تغییرات اساســی اقدام به تولید 
کردیــم و جزو محصولات فناور به حســاب می آید. 

اولین دســتگاهی که به مرحله تولید نهایی رســید، با 
ســرمایه گذاری حــدود 150 الــی 200 میلیون تومان 
متریال وارد بازار شد که خوشبختانه تا به امروز، 5 نمونه 
از آن دســتگاه را تولید و به شرکت های مختلف ارائه 
کردیم که مورد استقبال کارفرمایان قرار گرفته است و 
همواره سفارش تولید داریم که امیدواریم با رفع موانع 
و تثبیت قیمت ها بتوانیم مجموعه را گســترش دهیم. 
شــفیعی ادامه داد: یکی از مهمترین متریالی که مورد 
اســتفاده این شرکت اســت، گیربکس و غلتک های 
فولادی می باشد که برای تأمین این اقلام، دغدغه های 
بسیار زیادی وجود دارد. اگرچه درصدد خودکفایی 
مجموعه هســتیم و در حال حاضر مشغول به ساخت 
گیربکس می باشــیم، اما غلتک های فــولادی که از 
ســالیان گذشته وارد کشور شــده و در صنایع بزرگ 
ایران نصب گردیده است و بعضاً غلتک های فولادی از 
چرخه تولید خارج شده و به عنوان قطعه مستهلک در 
اختیار برخی صنایع است، ما نیز به عنوان یک شرکت 
نوپا در تأمین این محصول با مشکل مواجه هستیم که 
امیدواریم تدابیری اندیشیده شود تا در مزایده ها شرکت 
کنیم تا به اندازه توان مجموعه، اقدام به خرید کرده و 
نیاز شــرکت را به راحتی تأمین نمائیم.  رئیس هیئت 
مدیره شرکت فیدار ماشین آریا اظهار کرد: برای اینکه 
این واحد بتواند به تولید انبوه برســد به لحاظ مادی و 
معنوی باید مورد حمایت مسئولین قرار بگیرد. شرکت 

فیدار ماشــین آریا با داشــتن پروانه تأسیس از سازمان 
صمت استان در شهرک های صنعتی خیرآباد در یک 
ســوله کارگاهی به صورت استیجاری اقدام به تولید 
می کند و مصمم است، مجموعه را گسترش دهد، اما 
در این مدت کوتاه، حمایتی از سوی متولیان امر صنعت 
صورت نگرفته که بتواند کاملاً مستقل و خودکفا عمل 
نماید. اگرچــه به دنبال خرید زمین در طرح توســعه 
شهرک بوده ایم، اما متأسفانه واگذاری زمین با شرایط 
بسیار سخت و بدون امکانات اولیه و زیرساخت ارائه 
می شود که توان ساخت پروژه را با شرایط تعیین شده 
نداریم؛ چون که هم نقدینگی زیادی می خواهد و هم 
اینکه بسترهای لازم برای طرح توسعه شرکت از سوی 
شرکت شهرک های صنعتی استان دیده نشده است. در 
ادامه این گفتگو امیر شفیعی نائب رئیس هیئت مدیره 
شرکت فیدار ماشین آریا با اشاره به سوابق کاری خود 
بــه خبرنگار مــا گفــت: اینجانب متولد ســال 1367 
شهرستان اراک، فارغ التحصیل کارشناسی ارشد علوم 
آزمایشگاهی از دانشگاه آزاد واحد بروجرد سال 1394 
می باشم. با توجه به پتانسیلی که در کارگاه تراشکاری 
پدرمان وجود داشــت، بنده به اتفــاق برادرم تصمیم 
گرفتیم به توسعه کارگاه بپردازیم و رنج هایی که پدرم 
طی سالیان متمادی برای پیشبرد اهداف خود کشیده اند 
را توسعه دهیم. خدا را شاکریم که تا به امروز با همدلی 
و همزبانی به موفقیت هایی دست یافتیم، اما برای رسیدن 
به موفقیت روزافزون، فاصلــه زیادی داریم، اما ناامید 
نیستیم و ســعی می کنیم با عبور از موانع و سختی ها، 
شرکت را توسعه دهیم و به فضل الهی و با هدف تولید 
و کارآفرینی، مجموعه فیدار ماشین آریا را به یک برند 

خوشــنام تبدیل کنیم.  وی رمز موفقیت مجموعه را 
اعلام کــرد و افــزود: پشــتکار، تخصــص، تجربه، 
ایده محــوری، خلاقیت و نــوآوری و تعهد، از جمله 
عوامل موفقیت مجموعه هستند. شفیعی در پاسخ به این 
ســؤال که موانع پیش روی تولید را بیان کنید، اذعان 
کرد: در شــرایط کنونی اقتصاد کشور و در سالی که 
مزین به »تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« است، تهیه 
متریال بسیار سخت و دشوار است و نرخ آن هیچ ثباتی 
ندارد. به نظر بنده تمامی صنعتگران استان و کشور، با 
همین دغدغه روبرو هســتند. چرا که نمی  توانند برای 
تولید برنامه ریزی داشته باشند. موضوع بعدی مشکلات 
بیمه، دارایی، سودهای مرکب بانکی و... می باشد. البته 
ما هنوز به آن نقطه نرسیدیم که بخواهیم با این مشکلات 
دست و پنجه نرم کنیم؛ زیرا تحت نظارت پارک علم و 
فناوری ایفای نقش می کنیم و از معافیت های مالیاتی 
و... بهره مند هستیم. نائب رئیس هیئت مدیره شرکت 
فیدار ماشــین آریا در بخش دیگری به اشــتغال زایی 
مجموعه پرداخت و گفت: در حال حاضر 3 نفر نیرو 
تحت پوشش بیمه جذب کار کردیم و به اتفاق اعضاء 
هیئت مدیره 6 نفر در این واحد مشغول به کار هستیم. 
ساعت کار این مجموعه 8 صبح لغایت 16 عصر و بعضاً 
تا 22 شــب در کارگاه مشغول به تولید هستیم. اما آن 
ظرفیتی که مدنظر ما بوده، فعالیت نداریم؛ در صورتی 
که این قابلیت در شــرکت وجود دارد که 24 ساعته 
فعالیت داشته باشیم. امیر شفیعی بیان داشت: شرکت 
فناور فیدار ماشین آریا، اولین تولیدکننده دستگاه نورد 
ورق سرد آلومینیوم، مس با روش مهندسی معکوس در 
استان مرکزی است که توانسته سهم به سزایی در این 
صنعت داشــته باشد و این ظرفیت در مجموعه حاکم 
است که بتواند نیاز اغلب صنایع را برآورد سازد؛ چرا 
که فضا برای توسعه کارگاه وجود دارد، به شرط آنکه 
مورد حمایت همه جانبه قرار بگیریم. وی در خصوص 
اخذ زمین در طرح توســعه شهرک صنعتی خیرآباد 
گفت: اخیراً شرکت شهرک های صنعتی استان اقدام به 
واگذاری زمین کرده اند و ما نیز به عنوان یک شرکت 
فناور آمادگــی خود را اعلام نمودیم تا با خرید قطعه 
زمین مناسب، ساخت سوله صنعتی را آغاز نمائیم که 
متأسفانه اقساط درنظر گرفته شده بسیار سنگین است 
که نمی توان جوابگوی بازپرداخت شد. به عنوان مثال 
بــرای یــک قطعــه زمیــن 2 هــزار متری عــلاوه بر 
پیش پرداخت ماهانه می بایست 31 میلیون تومان قسط 
پرداخت کرد که این مهم از توان شرکت خارج است 
و تصمیم به عقب نشینی کردیم. انتظار ما از مدیرعامل 
شرکت شهرک های صنعتی اســتان و مدیر شهرک 
صنعتی خیرآباد این اســت که مدت اقساط ماهانه را 

طولانی کنند تا مبلغ کاهش یابد. 
رئیس و نائب رئیس هیئت مدیره شرکت فیدار 
ماشــین آریا در پایان ســخنان خود، ضمــن تقدیر و 
تشکر از 3 دهه تلاش مستمر پدر بزرگوار خود جناب 
آقای حمیدرضا شفیعی مدیرعامل شرکت و همچنین 
از حمایــت و همراهــی پارک علم و فناوری اســتان 
مرکزی، از مســئولین ارشد اســتان خواستند که نگاه 
ویژه ای به شرکت های نوپا و تازه تأسیس داشته باشند تا 
آن ها بتوانند در شرایط سخت کنونی، مجموعه خود را 

رو به جلو و پیشرفت هدایت کنند.

رئیس و نائب رئیس هیئت مدیره شرکت فناور فیدار ماشین آریا:

نگاه ویژه  مسئولین به شرکت های نوپا منجر به توسعه و پیشرفت آن ها خواهد شد

شرکت فیدار ماشین آریا نخستین 
تولیدکننده دستگاه نورد ورق سرد 
آلومینیوم، مس و تجهیزات مرتبط با 

آن در استان مرکزی

به  گزارش روابط  عمومی اداره کل میراث 
 فرهنگی، گردشــگری و صنایع  دستی استان 
مرکزی، در این نشســت که پویا محمودیان 
معاون صنایع دســتی وزارت میراث  فرهنگی 
گردشگری و صنایع  دستی، ارزیابان این شورا 
که مصطفی مرزبان مدیرکل میراث فرهنگی، 
ولــی الله بیاتی نماینده مردم تفرش در مجلس 
شورای اســلامی و حاج علی بیگی فرماندار 
شهرســتان تفرش حضور داشتند، پرونده سه 
استان کشور و همچنین و پرونده شهر پرونده 
تفرش در اســتان مرکزی به  عنوان شهر ملی 
تفرشی دوزی مورد بررســی قرار گرفت. در 
این جلســه پرونده شهر تفرش به  عنوان شهر 
ملی تفرشی دوزی بررسی شد که ولی الله بیاتی 
نماینده مردم تفرش در مجلس شورای اسلامی 
در این نشســت، برگزاری جلسات شورای 
راهبردی انتخاب شــهرها و روستاهای ملی 
صنایع دســتی را یک اقدام مهم برای حمایت 
از هنرمندان صنایع  دســتی ذکر کرد و گفت: 
خوشــبختانه تفرش در حوزه صنایع دســتی 
دارای ظرفیت های گوناگونی است و می توان 
از طریق گردشگری و صنایع دستی برای مردم 
تفرش شــغل ایجاد کرد. عبدالرضا حاج علی 

بیگی فرماندار تفرش نیز در این نشســت به 
ظرفیت های این شــهر در حوزه های مختلف 
از جمله صنایع دســتی اشاره کرد و گفت: این 
شــهر نقش مهمی درتاریخ داشته است و در 
حال حاضر صنایع  دســتی این شهر به  عنوان 
یکی از محصولات ارزشمند به حساب می آید 
و از تاریخ و قدمت برخوردار اســت. این در 
حالی است که خود تفرش 3 هزار سال قدمت 
دارد. او افزود: تفرش یک باغ شــهر اســت و 
3 برابر عرصه مســکونی باغ در تفرش داریم 
و چهره  ماندگاری مانند پروفســور حســابی 

متعلق به این شهر اســت. خوشحالیم که در 
این نشست قرار است این شهر به  عنوان شهر 
ملی تفرشی دوزی ثبت شود، البته این درحالی 
است که ظرفیت های فراوان دیگری در حوزه 
صنایع دستی در این شهر وجود دارد که نیازمند 
توجه هرچه بیشتر است. فرماندار تفرش یادآور 
شــد: هنرمندان زیادی داریم که در این رشته 
مشغول هستند، خوشــبختانه فروش آنلاین 
تفرشــی دوزی راه اندازی شــده و در فضای 
مجازی شاهد فعالیت فروشگاه هایی هستیم که 

به عرضه این محصول اختصاص دارند.

نکته 1. قلمرو اجرائی قانون کلیه ساکنان ایران اعم از اتباع داخلی 
)ایرانی( و اتباع بیگانه )خارجی( مطیــع قوانین و مقررات ایران خواهند 
بود؛ مگر در مواردی که قانون اســتثنائی در نظر گرفته باشد. نکته 2. اثر 
حقوقــی قراردادهای خصوصــی قراردادهای خصوصی کــه افراد بین 
خودشان تنظیم و منعقد می کنند، در صورتی که بر خلاف قانون نباشد، 
بین آن ها معتبر بوده و مفاد آن تعهدآور و لازم الاجرا می باشد. )موضوع: 
ماده 10 ق.م( نکته 3. تعریف عقد عقد از لحاظ لغوی به معنی گره زدن و 
بستن دو چیز به یکدیگر است، به صورتی که جدا شدن یکی از دیگری 
ســخت و دشوار باشد. عقد از لحاظ حقوقی عبارت است از اینکه یک 
یــا چند نفر در مقابل یک یا چند نفر دیگر، در خصوص یک موضوع، 
تعهد نموده و مورد قبول آن ها باشــد. مانند: قرارداد نگهداری تأسیسات 
ساختمان، قرارداد تولید کالا، قرارداد خرید آپارتمان و... )موضوع: ماده 
183 ق.م( نکته 4. تعریف عقد لازم عقد لازم آن است که هیچ یک از 
طرفین معامله، حق فسخ آن را نداشته باشند؛ مگر در موارد معینه. به عبارت 
دیگر، عقد لازم عقدی است که بدون رضایت و توافق طرفین آن یا بدون 
دلیل قانونی، قابل فسخ نیست. مانند: عقد بیع. مثل: قرارداد خرید آپارتمان، 
قــرارداد خرید زمین، قرارداد خرید خودرو و... که همه این عقود از نوع 
عقد لازم هستند. )موضوع: ماده 185 ق.م( نکته 5. تعریف عقد جایز عقد 
جایز آن است که هر یک از طرفین معامله بتواند هر وقت که بخواهد، آن 
را فسخ کند. مانند: عقد وکالت. کلیه عقودی که جایز محسوب می شوند، 
با فوت نمودن یکی از طرفین آن به صورت خودکار فسخ شده و از درجه 
اعتبار ساقط می شوند.  کلیه عقودی که جایز محسوب می شوند، با سفیه 
شــدن یکی از طرفین آن در مواردی که لازم است شخص رشید باشد، 
به صورت خودکار فسخ شده و از درجه اعتبار ساقط می شوند. )موضوع: 
مواد 186 و 954 ق.م( نکته 6. عقود دو وجهی عقد ممکن است که نسبت 
به یک طرف لازم و نســبت به یک طرف دیگر جایز باشد. مانند: عقد 
رهن. )موضوع: ماده 187 ق.م( نکته 7. تعریف اقاله اقاله عبارت است از 
برهم زدن و فسخ یک معامله، فقط با رضایت و توافق طرفین آن، بدون 
اینکه دلیل و مبنای قانونی وجود داشــته باشد. )موضوع: ماده 283 ق.م( 
نکته 8. تعریف خیار خیار در زبان عربی به معنی اختیار داشــتن اســت. 
خیــار از لحاظ حقوقی به معنی قــدرت و توانایی قانونی طرفین معامله، 
برای فســخ یک عقد و قرارداد است.  نکته 9. تعریف عقد خیاری عقد 
خیاری آن اســت که برای طرفین معامله یا یکی از آن ها یا برای شخص 
دیگری، اختیار استفادهاز حق فسخ وجود داشته باشد. مانند: خیار شرط. 
مثلاً: ممکن است در عقد بیع )معامله آپارتمان، زمین، خودرو( شرط شود 
که در یک مدت معینی، برای فروشــنده یا خریدار یا هر دوی آن ها و یا 
شخص دیگری، اختیار فسخ معامله وجود داشته باشد. )موضوع: ماده 188 
ق.م( نکته 10. شــرایط معامله صحیح برای صحت و درست بودن یک 
معامله، شرایط زیر ضروری است: 1- قصد و رضایت طرفین2- اهلیت 
قانونی طرفین 3- موضوع معین برای مورد معامله 4- مشروعیت جهت 
معامله )موضوع: ماده 190 ق.م( نکته 11. اهلیت قانونی برای انجام معامله 
طرفین یک معامله، بایستی برای انجام معامله اهلیت قانونی داشته باشند. 
لذا لازم است بالغ، عاقل و رشید باشند. معامله با اشخاصی که بالغ یا عاقل 
یا رشید نیستند، به دلیل نداشتن اهلیت قانونی، باطل است.  در مورد کلیه 
معاملات و عقود به استثناء نکاح و طلاق، محاکم و ادارات دولتی و دفاتر 
اسناد رسمی بایستی کسانی را که به سن 18 سال تمام شمسی نرسیده اند، 
اعم از پسر و دختر غیر رشید بشناسند، مگر اینکه رشد آن ها قبل از انجام 
معامله یا عقد در محکمه ثابت شده باشد.  اشخاصی که به سن 18 سال 
تمام شمسی رسیده اند نیز در محاکم و ادارات دولتی و دفاتر اسناد رسمی، 
رشید محسوب می شــوند، مگر اینکه عدم رشد آن ها در محکمه ثابت 
شــود. ملاک تشخیص سن اشخاص، اوراق هویت آن ها می باشد، مگر 
اینکــه خلاف آن ثابت شــود. )موضوع: مــواد 210، 211 و 213 ق.م و 
قانون راجع به رشد متعاملین( نکته 12. شروع و پایان اهلیت قانونی اهلیت 
قانونی، برای دارا بودن حقوق با زنده متولد شدن انسان، شروع و با مرگ 
او تمام می شــود. )موضوع: ماده 956 ق.م( نکته 13. اهلیت قانونی نوزاد 
حمل )نوزاد( از حقوق مدنی بهره مند می گردد، به شرط اینکه زنده متولد 
شــود. )موضوع: ماده 957 ق.م( نکته 14. بهره مندی از حقوق و داشــتن 
اهلیت هر انســانی، از حقوق مدنی بهره مند خواهد بود، ولی هیچکس 
نمی تواند حقوق خود را به اجراء بگذارد، مگر اینکه برای این امر، اهلیت 
قانونی داشته باشد. نکته 15. معامله و تعهد برای دیگری کسی که معامله 
می کند، آن معامله برای خودش محسوب می شود؛ مگر اینکه در موقع 
تنظیم قرارداد، خلاف آن را قید نماید، یا بعداً خلاف آن ثابت شود، ولی 
ممکن است در ضمن معامله ای که شخصی برای خودش انجام می دهد، 
به نفع شخص دیگری تعهدی را قبول نماید. معامله و قرارداد فقط برای 
طرفین و قائم مقام قانونی آن ها مؤثر بوده و ایجاد حق و تکلیف می کند، 
مگر در مورد موضوع ماده 196 ق.م )بندهای 1، 2 و 3 نکته 15( که نسبت 
به شخص دیگر نیز مؤثر است. )موضوع: مواد 196 و 231 ق.م( نکته 16. 
وکالت برای انجام معامله ممکن است طرفین یک معامله یا یکی از آن ها 
به وکالت از شــخص دیگری، اقدام به انعقاد یک معامله بنماید. ممکن 
اســت که یک نفر به وکالت از ســوی هر دو طرف یک معامله، اقدام 
به انعقاد یک معامله بین آن ها بنماید. )موضوع: مــواد 198 و 656 ق.م( 
نکته 17. موضوع معامله موضوع مورد معامله بایستی مال یا عملی باشد 
که: 1- مالیت داشته باشد، یعنی ارزش اقتصادی داشته باشد. 2- منفعت 
عقلایی و مشروع داشته باشد. 3- مبهم نباشد. )موضوع: مواد 214 تا 216 
ق.م( نکته 18. معامله به قصد فرار از دین هرگاه معلوم شود که معامله به 
قصد فــرار از دین یعنی فرار از پرداخت بدهــی و به طور صوری انجام 
شــده است، آن معامله باطل است. هرگاه طلبکار در دادگاه دلائلی ارائه 
نمایــد که بدهکار برای فرار از دین یعنــی فرار از پرداخت بدهی، قصد 
فروش اموال خــود را دارد، دادگاه می تواند قرار توقیف اموال وی را به 
میزان بدهی او صادر نماید. در این صورت بدهکار، بدون اجازه دادگاه 
حق فروش اموال خود را نخواهد داشت. هرگاه بدهکار، اموال خود را با 
انگیزه فرار از پرداخت بدهی، به هر نحو به دیگری منتقل نماید، به صورتی 
که باقیمانده اموال برای پرداخت بدهی وی کافی نباشد، به حبس تعزیری 
یا جزای نقدی درجه 6 قانون مجازات اسلامی یعنی حبس بیشتر از 6 ماه 
تا 2 سال یا جزای نقدی بیشتر از 20 میلیون ریال تا 80 میلیون ریال، یا به 
جزای نقدی معادل نصف محکومُ به، یا به هر دو مجازات محکوم خواهد 
شــد. در صورتی که شــخص خریدار نیز با علم به موضوع یعنی علم به 
اینکه معامله به قصد فرار از دین انجام گرفته است، اقدام به خرید اموال 
نموده باشــد، در حکم شریک جرم است. در این صورت، عین آن مال 
و در صــورت تلف یا انتقال، مثل یا قیمت آن از اموال خریدار به عنوان 
جریمه اخذ و محکومُ به از محل آن پرداخت خواهد شد. )موضوع: مواد 
218 و 218 مکــرر ق.م و ماده 21 ق.ن.ا.م.م( نکته 19. لازم الاجراء بودن 
عقود قراردادهایی که مطابق با قانون تنظیم شده باشند، بین طرفین و قائم 
مقام قانونی آن ها لازم الاجراء هستند، مگر اینکه با رضایت و توافق طرفین 
آن، اقاله و یا به دلیل قانونی فســخ شوند. )موضوع: ماده 219 ق.م( نکته 
20. میزان تعهد طرفین قرارداد قرارداد نه فقط طرفین را به اجرای چیزی 
که در آن قید شــده، متعهد می کند؛ بلکه به تمام نتایجی که به موجب 
عرف، عادت یا به موجب قانون، از عقد حاصل می شود، متعهد می سازد. 

)موضوع ماده 220 ق.م( ادامه دارد...

نکاتی در تنظیم
قرارداد معامله )قسمت اول(

شهردار اراک گفت: اولین مجوز و پروانه 
ســاخت اراضی ۹۰ هکتاری گردو، به زودی 
صادر خواهد شد.  علیرضا کریمی در حاشیه 
جلسه علنی شورای اســلامی شهر اراک در 
خصوص تعیین تکلیف اراضی ۹۰ هکتاری 
گردو، اظهار کرد: هفته گذشــته در جلسه با 
نمایندگان مالکان ۹۰ هکتاری گردو، موضوع 
این اراضی مورد بررسی قرار گرفت؛ بر اساس 
مصوبه شورای عالی شهرســازی کشور که 
طرح خاصی برای این اراضی دارد، مالکان را 
موظف کرده برای تملک و اجرای این طرح، 
۶۵ درصــد اراضی را به شــهرداری واگذار 
کنند. به گزارش خبرنگار ایمنا، کریمی افزود: 
تاکنون برای ۷3 پلاک از اراضی ۹۰ هکتاری 
گردو با شــهرداری توافق شده است که ۶۵ 
درصد از این اراضی به شهرداری واگذار شود 

و 3۵ درصد باقی مانده ســهم مالک باشد، لذا 
با قبول این موضوع توسط مالکان، به زودی 
اولین مجــوز و پروانه ســاخت اراضی ۹۰ 
هکتاری گردو صادر می شود. شهردار اراک در 
خصوص پروژه تقاطع غیر همسطح صیدی 
نیز، گفت: طی جلسه ای با مدیران شرکت آذر 
آب و قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا )ص(، 
مشــکل بلوک های فلزی عرشــه راست گرد 
پروژه رفــع و طبق قولی که به شــهروندان 

داده بودیــم، عملیات حمل بلوک ها به محل 
پروژه، روز گذشته هفتم آذرماه انجام شد که 
امیدواریم تا اردیبهشت ماه سال آینده شاهد 
بهره برداری کامل از این پروژه باشیم. کریمی 
در خصــوص پروژه ســردار مقاومت اظهار 
امیدواری کرد: با مســاعد بودن شرایط جوی 
تا پایان آذرماه سال جاری، شاهد بهره برداری 
از زیرگذر پروژه سردار مقاومت خواهیم بود. 
وی در خصوص نوســازی ناوگان حمل و 
نقل عمومی گفت: از آنجا که نوسازی ناوگان 
اتوبوسرانی و تاکسیرانی مورد تاکید شورا و 
شهرداری است، لذا در حال پیگیری برای اخذ 
وام ۶۰ میلیارد تومانی از بانک ها برای نوسازی 
اتوبوس هــا و اخــذ وام ۱۰۰ میلیون تومانی 
مختص به رانندگان تاکسی های فرسوده برای 
نوسازی ناوگان تاکسیرانی شهر اراک هستیم.

شهردار اراک خبر داد:

صدور اولین مجوز و پروانه ساخت اراضی
سید رضا قریشی در گفت وگو با خبرنگار  ۹۰ هکتاری گردو در آینده نزدیک

فارس در اراک اظهار کرد: طی جلســه گذشته 
کمیسیون برنامه و بودجه و حقوقی عملکرد 7 
ماهه شهرداری مورد بررسی و کارشناسی قرار 
گرفت و  در طی بررســی ها و  شرح گزارشات 
مشخص شد در هفت ماهه نخست سال جاری 
در بحث درآمد حاصله حدود 85 درصد متمم 
بودجه محقق شده و شــهرداری موظف است 
تمام تــلاش خــود را در راســتای درآمدهای 
کوششــی و قانونی در شرایط کنونی حاکم بر 
اقتصــاد جامعه به عمل گیرد. وی افزود: ســهم 
درآمد 7 ماهه 638 میلیارد تومان وصول شــده 
است. رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و حقوقی 
شورای اسلامی کلان شــهر اراک ادامه داد: در 
بخش های هزینه ای جــاری 213 میلیارد تومان 
هزینه شده که متأسفانه نشان دهنده عدم رعایت 
ماده 28 آئین نامه مالی اســت. قریشــی تصریح 
کــرد: در بخش تملــک دارایی و ســرمایه ای 
مبلغ 223 میلیــارد معادل 50 درصــد دارایی و 
ســرمایه هزینه شــده که علیرغم تذکرات داده 
شــده در بررســی عملکرد مالی 6 ماهه بودجه 
همچنان با عدم پیشرفت فیزیکی در بسیاری از 
پروژه ها با عملکرد زیر 10 درصد و تعداد قابل 
توجهی عملکردصفر درصد مواجه هستیم. وی 
اضافه کرد: در شــهرداری متأســفانه با کسری 
درآمــدی 113 میلیاردتومانــی در 7ماهه رو به 
رو هستیم. رئیس کمیســیون برنامه و بودجه و 
حقوقی شورای اســلامی کلان شهر اراک بیان 
داشت:  به شهرداری پیشنهاد داده شد برای رفع 

مشــکلات در بخش هزینه ای نســبت به تهیه و 
تنظیــم اصلاحیه متمم بودجــه 1400 و  اصلاح 
آن اقدام کند چراکه این شــیوه بودجه نویســی 
در بحــث درآمــدی و هزینه ای برای شــورای 
ششم مقبول نیست و بودجه باید دارای مطابقت 
با واقعیات موجود باشــد قریشی اذعان داشت: 
متأســفانه ردیف هایی در بخش تملک دارایی 
و ســرمایه ای مشــاهده می شــود که شهرداری 
فاقد اراده و  برنامه برای انجام آن هاست و صرفاً 
جهت پوشــش هزینه ای اســتفاده می شود. وی 
تصریح کرد: شــهرداری باید تمام تلاش خود 
را در بخــش درآمدهای کوششــی و  قانونی به 
عمل گیرد و  نسبت به تأخیر راه اندازی و استقرار 
سیستم نرم افزار یکپارچه درآمد که مدت 2 سال 
از خریداری آن می گــذرد هرچه زودتر اقدام 
کند. رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و حقوقی 
شورای اســلامی کلانشــهر اراک خاطرنشان 
ساخت: مطالبات شهرداری باید در واحد وصول 
اداره درآمد تجمیع شود و با نظام مند کردن شیوه 

وصول حقوق خود را محقق نمایند.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و حقوقی شورای اسلامی اراک:

متأسفانه در شهرداری با کسری
درآمدی 113 میلیاردتومانی رو به رو هستیم

مرکزی گفت:  استان  و شهرسازی  راه  مدیر کل 
محوراصلی  وآسفات  بهسازی  تعریض،  اجرای 
شده  آغاز  طول5کیلومتر  به  فرمهین-آشتیان 
با  گفت:  خبر  این  اعلام  با  مرزبان  احمد  است.. 
عبور  در  تسهیل  راه،  ایمنی  افزایش سطح  هدف 
ومرور،کاهش تصادفات وتوسعه منطقه، تعریض 
قرارگرفت.  اداره کل  این محور دردستورکاراین 
وی افزود: درحال حاضر عملیات اجرایی تعریض، 
زیرسازی، ابنیه فنی، زیراساس و اساس این محور 
از شهر فرمهین به طول 5 کیلومتر به پایان رسیده 
شده  آغاز  نیز  آن  وروکش  آسفالت  اجرای  و 
مرکزی  استان  شهرسازی  و  راه  کل  مدیر  است. 

درخصوص مشخصات فنی پروژه گفت: این قطعه 
به طول 5 کیلومتر وعرض 6 متر بوده است که بعد از 
تعریض به عرض 12.30 ارتقاء پیدا می کند. مرزبان 
درخصوص دیگر احجام پروژه بیان داشت: تاکنون 
میزان 5 هزار مترمکعب اساس، 6.700 مترمکعب 
زیر اساس، حدود 26 هزار مترمکعب خاکبرداری و 
خاک ریزی، 120  هزار مترمکعب بتن ریزی دراین 
پروژه انجام شده است و جهت آسفالت آن حدود 
9.300 تن آسفالت مورد نیاز است. وی درپایان بیان 
داشت: میزان اعتبار این قرارداد حدود 62 میلیارد 
ریال است که از محل منابع طرح های ملی استانی 

تامین شده است.

مدیر کل راه و شهرسازی استان مرکزی خبرداد؛

عملیات اجرایی تعریض، بهسازی و آسفالت
 5 کیلومتر از محور فرمهین - آشتیان

پرونده ثبت ملی تفرش بررسی شد



5  شنبه  20 آذرماه  1400

سال شانزدهم  8 صفحه
گزارش

خبر

محمدصادق قلی زاده، مدیرعامل شرکت 
کیمیا اســپیدی قشم در سفر یکروزه به استان 
مرکزی)شهر اراک( در جمع خبرنگاران گفت: 
با هدف نظارت مستقیم بر فرایند عرضه روغن 
موتور و ایجاد ثبات در بازار، هفدهمین شعبه 
سازمان فروش و توزیع مویرگی شرکت نفت 
ســپاهان و روغن موتور اســپیدی در استان 

مرکزی افتتاح شد.
 وی افزود: شــرکت نفت سپاهان که از 
ســال ۱38۱ در حوزه تولید روانکار و روغن 
موتور فعالیــت دارد و بزرگترین تولیدکننده 
روغن پایه در خاورمیانه است و محصولات 
این شرکت سالهاست با برند اسپیدی در بازار 
موجود است و براساس اطلاعات منتشر شده 
در کدال، تا پایان مهر ماه ســال ۱4۰۰ حدود 
از 4۵۰۰۰۰ تن انــواع محصولات تولید کرد 
کــه از این میزان حــدود 28۰۰۰۰ تن صادر 
نموده و موجب ارزآوری برای کشــور شده 
که با فاصله بسیار در مقایسه با رقبا قرار دارد 
و حدود 4۵ درصــد از کل صادرات روانکار 
کشــور در اختیار این شرکت است و بیش از 
۱۶۵۰۰۰ تن از انواع محصولات را در داخل 
کشــور عرضه کرده که حدود ۷2۰۰۰ تن آن 
روغن موتور)بنزین و دیزل( بوده است. بدین 
ترتیب ســهم شرکت نفت ســپاهان در بازار 
روغن موتــور به بیش از حــدود 2۹ درصد 
رسیده است. که نشان دهنده این مهم است که 
این شرکت در حوزه تولید بسیار خوب عمل 
کرده است. قلی زاده: درخصوص دلیل افتتاح 
شعبه های شــرکت کیمیا اسپیدی در سراسر 
کشور گفت: طی سالهای اخیر گاهاً مشکلاتی 
مانند گرانفروشی، وجود کالای تقلبی و عرضه 
قطــره چکانی محصول در بازار روغن موتور 
کشور رخ داده است که باعث بروز آسیب های 
زیادی برای مردم عزیز و اقتصاد کشــور شده 
است. درخصوص قیمت همانطور که می دانید 
روغن موتور کالای حمایتی است، یعنی قیمت 
آن توسط سازمان حمایت از مصرف کنندگان 
و تولید کنندگان تعیین می شود، بنابراین هیچ 
کدام از شرکت های روانکار قادر نیستند قیمت 
محصولات خود را مستقلا تغییر دهند و نوسان 
قیمت موجود در بازار ارتباطی با فرایند قیمت 
گذاری توسط شرکت ها ندارد. ایشان تصریح 
کردند: در خصوص دو مشکل وجود روغن 

موتور های تقلبــی و میزان عرضه که مربوط 
به کمیت و کیفیت تولید است باید گفت که 
با توجه به حمایت ها و اقدامات مناســبی که 
طی ســالیان اخیر اتفاق افتاده کشور عزیزمان 
ایران در تولید روغن موتور پیشــتاز و سرآمد 
است و میزان تولید در کشور قابل قبول است و 
چهار شرکت بزرگ روانکار کشور محصولات 
بســیار مرغوب و باکیفیتی را تولید و عرضه 
می کنند کــه در این خصوص هم مشــکل 
خاصی وجود ندارد اما عامل اساســی که می 
تواند حتی بــا وجود قیمت گذاری اصولی و 
تولید مناسب منجر عدم ثبات و یا التهاب در 
بازار روغن موتور شود عدم توزیع مناسب و 
عادلانه محصولات اســت.  سکاندار شرکت 
کیمیا اسپیدی قشم در بخش دیگری از سخنان 
خود بیان داشت: در خصوص توزیع مناسب و 
عادلانه که اتفاقا عامل بسیار تاثیرگذار و گلوگاه 
می باشد و مزیت رقابتی است، شرکت نفت 
ســپاهان این عارضه را به درســتی شناسایی 
کرده و اقدام به ایجاد سازمان فروش و توزیع 
مویگری کرده کــه مهمترین هدف آن توزیع 

گسترده محصولات است و ایده اصلی آن این 
است که محصول همه جا در دسترس باشد. 
از این طریق تلاش می شود تا جایی که امکان 
دارد واســطه ها حذف و امکان سوء استفاده 
هایی همچــون افزایش قیمت غیرقانونی، کم 
فروشــی، فروش محصــولات تقلبی و غیر 
مجاز را از بین ببرد.  وی اذعان کرد: شــرکت 
کیمیا اسپیدی قشم، بعنوان اولین و بزرگترین 
شرکت فروش و توزیع مویرگی روغن موتور 
در کشور است که پایان مهر ماه در ۱2راستان 
شعبه داشته و طی ماه جاری شعبه های اردبیل، 
همدان و سمنان آغاز بکار کرد و این هفته نیز 
شعبه های یزد و مرکزی افتتاح گردید و نهایتاً 
در ســه ماهه پایان سال 4 شعبه دیگر آغاز به 
کار می کنند و شــرکت نفت سپاهان و کیمیا 
اسپیدی سال ۱4۰۰ را با حضور در 2۱ استان به 
پایان خواهند رساند. البته توسعه شعب همیشه 
مدنظر این شرکت بوده اما به دلیل مشکلاتی 
که برای مردم عزیز طی ســال جاری به دلیل 
عدم توزیع مناسب روغن موتور به وجود آمد 
روند توســعه شعب فروش و توزیع مویرگی 

نفت سپاهان تســریع شد. مدیرعامل شرکت 
کیمیا اســپیدی قشــم درخصوص عملکرد 
ســازمان فروش و توزیع مویرگــی و میزان 
تاثیرگــذاری آن در بازار گفت: از ۷2۰۰۰ تن 
روغن موتور عرضه شــده شرکت سپاهان تا 
پایان مهر ماه  ۱4۰۰، حدود 24۰۰۰ تن توسط 
شرکت کیمیا اســپیدی بصورت مویرگی و 
مستقیم عرضه شــده است. این شرکت در ۶ 
ماهه اول سال ۱3۹۹ حدود ۷3۰۰ تن فروش 
و توزیع داشــته و در کل سال گذشته حدود 
22۰۰۰ تن توزیع داشته اما در شش ماهه اول 
سال ۱4۰۰ بیش عملکرد سال گذشته توزیع 
نموده اســت و این موضوع نشان دهنده این 
است که  شرکت نفت سپاهان در تلاش است 
کــه روغن موتور  مورد نیاز کشــور را بطور 
مستقیم و با نظارت کامل ودقیق توزیع نماید.  
وی ادامــه داد: عزیزانی که در حوزه توزیع و 
پخش مویرگی تخصــص دارند اطلاع دارند 
که هزینه های چنین سازمانی نسبت به سود 
آن منطقی نیســت و مدیریت عملیات آن نیز 
بسیار مشکل و پردردسر است، اما شرکت نفت 

سپاهان به دلیل احساس مسئولیتی که نسبت به 
کشور عزیز و هموطنان گرامی مان دارد توزیع 
مویرگی را در دســتور کار قرار داده و روز به 
روز آن را توسعه می دهد و از این طریق تلاش 
می کند از مصرف کننده نهایی حمایت کند.  
التهاب در حوزه روغن موتور در زندگی مردم 
و اقتصاد خانواده تاثیر مــی گذارد و موجود 
تنش های زیادی در جامعه می شــود.وجود 
کالاهای تقلبی در بازار ممکن اســت ناوگان 
حمل و نقل عمومی و جاده ای کشور را دچار 
اختلال کند و عدم ثبات و اختلالات ناشی از 
عرضه و توزیع قطره چکانی و یا نامناســب 
روغن موتور در کشور نشان دهنده استراتژیک 
بودن این کالاست بنابراین ما تلاش می کنیم با 
تحلیل علمی و تجربی نیاز کشور و بصورت 
دقیق تر نیاز هر استان با استفاده از متغیر هایی 
مانند وسعت استان، تعداد خودرو های سبک 
و سنگین، مسیرهای عبوری، وضعیت آب و 
هوایی، صنعت غالب، وضعیت معیشت مردم، 
ویژگی های فرهنگی، تعداد اتوســرویس ها، 
مراکز فروش لوازم یدکی، مراکز فروش روغن 
و ... میزان نیاز را شناسایی کنیم، متناسب با آن 
محصولاتمان را تولید کنیم و با نظارت مناسب 

بصورت عادلانه توزیع کنیم.
قلی زاده اظهارداشت: ما در شرکت نفت 
سپاهان در تلاشیم با تولید روغن موتورهای 
باکیفیت، مرغوب و همســطح با محصولات 
درجــه یک جهانی براســاس نیاز کشــور و 
همچنین عرضه دقیق و حســاب شده آن در 
بازار داخلی، گوشه از مشکلات مردم عزیزمان 
را رفع کنیم و در حــد توان از اجحاف و بی 
مهری و بی اخلاقی نســبت به مردم در حوزه 
کاری خودمان جلوگیری کنیم و در چارچوب 
ماموریت وجودی خودمــان، آرامش، امنیت 
خاطر و احســاس اعتماد را بــرای جامعه و 
مردم عزیزمان بــه ارمغان بیاورد.  نکته پایانی 
اینکه محصولات شــرکت نفت ســپاهان با 
برند اسپیدی با کیفیتی بســیار بالا برای انواع 
خودروهای بنزنی و دیزلی تولید می شــود، 
محصولات این شــرکت کاملا قابل رقابت با 
برندهای درجه یک جهانی است. مردم عزیز 
با خیــال راحت و با توجه به ســلیقه و نیاز 
خود محصولات این شرکت را از مراکز معتبر 

خریداری و استفاده کنند.

باحضور مدیرعامل شرکت کیمیا اسپیدی قشم در اراک صورت گرفت؛

افتتاح هفدهمین شعبه شرکت کیمیا اسپیدی نفت سپاهان در استان مرکزی 
شرکت کیمیا اسپیدی قشم، اولین و بزرگترین شرکت فروش و توزیع مویرگی روغن موتور در کشور

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: 

با دستور رئیس جمهور،
اعتبار تامین کاغذ از سوی

بانک مرکزی اختصاص می یابد 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: 
تــلاش جدی و اصلی ما بر این اســت 
که تا یک ســال و نیــم آینده 8۰ درصد 
کاغذ مورد نیاز کشور را از منابع داخلی 
کشــور تامین کنیم.  به گــزارش روابط  
عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان همدان، محمدمهدی اسماعیلی در 
جشــنواره صنعت چاپ استان همدان با 

تاکید بر اینکه این استان از مفاخر بزرگی در بخش های مختلف 
برخوردار اســت، اظهار کــرد: کارنامه همــدان در این زمینه 
درخشــان بوده و کتابی قطور اســت. وی با بیان اینکه بخش 
عمــده ای از اعتبارات طرح های نیمه تمــام همدان از وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی تامین خواهد شد، خاطرنشان کرد: به 
دنبال راه اندازی موزه هنرهای معاصر، پردیس سینمایی و تالار 
بزرگ شهر همدان هستیم که موزه هنرهای معاصر با اختصاص 
بودجه محدودی به انجام خواهد رســید. عضو شــورای عالی 
انقلاب فرهنگی با اشاره به تعدد پروژه های نیمه  تمام فرهنگی 
در کشــور، یادآور شد: اگر اعتبارات لازم در زمان اجرا به این 
طرح ها اختصاص یافته بود، با مبلغی بسیار کمتر به بهره برداری 
می رســید اما با این وجود تلاش ما این است که طرح ها را در 
دولت سیزدهم به نتیجه برســانیم. اسماعیلی با تاکید بر اینکه 
برنامه اصلی ما در عرصه چاپ و نشــر تلاش برای خودکفایی 
اســت، یادآور شــد: ۹۰ درصد مواد اولیه چاپ وارداتی است 
که در این راســتا کمیته سه گانه ای تشکیل شده و برنامه ما این 
است که 8۰ درصد کاغذ مورد نیاز برای نشر کتاب تا یک سال 
و نیم آینده از داخل کشــور تامین شــود. وی با بیان اینکه کل 
مصرف کاغذ در کشور 3۰۰ تا 4۰۰ هزار تن است، یادآور شد: 
سند تحولی در صنعت چاپ تدوین خواهد شد که با نقشه راه 
به اســتقلال در عرصه نشر و چاپ دست پیدا کنیم . اسماعیلی 
بــا بیان اینکه تامین کاغذ روزنامه ها نیز مورد توجه قرار گرفته 
است، تصریح کرد: اعتبار تامین کاغذ از سوی بانک مرکزی با 
دستور ریاست جمهوری به زودی اختصاص پیدا می کند. وی با 
بیان اینکه باید در همدان سرمایه گذاری لازم برای تبدیل شدن 
به قطب صنعت چاپ انجام شــود، گفت: همدان در این زمینه 
قابلیت لازم را دارد. وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی با تاکید 
بر اینکه نگاه دولت ســیزدهم به فرهنگ بــه عنوان یک رکن 
اساسی است، اظهار کرد: تقویت جدی و نگاه ویژه به فرهنگ 

از اولویت های دولت خدمتگذار است.

شــرکت تعاونی تولیدی تأسیساتی فارسا با 40 سال سابقه و با 
هدف ارائه خدمات  به صنایع بزرگ کشور، فرودگاه ها، صنعت نفت، 
گاز، پتروشیمی، پالایشگاه، شبکه فاضلاب و... در قطب صنعتی اراک 
تأســیس و راه اندازی شد. اعضاء هیئت مدیره این واحد، آقایان سید 
عطاء الحسینی کیشانی مدیرعامل و نصرت الله اسماعیلی نژاد رئیس 
هیئت مدیره می باشند، در همین رابطه، خبرنگار ما با مدیرعامل این 
شــرکت، گفتگویی ترتیب داده اســت که ماحصل آن را در ادامه 
می خوانیم: ســید عطاء الحسینی کیشانی مدیرعامل شرکت تعاونی 
تولیدی تأسیساتی فارسا در گفتگو با خبرنگار هفته نامه صبح امید با 
اشــاره به ســوابق کاری خود، گفــت: اینجانــب از نیروهای جهاد 
ســازندگی می باشــم که از ســال 1363 با روحیه جهادی و با هدف 
خدمت رســانی به جامعه در امر ســازندگی، ایفای نقش می کردم. 
شرکت فارسا از جمله شــرکت های تعاونی استان بوده که به همت 
فرزندان تحصیل کرده این مرز و بوم و با هدف اینکه بتواند کشور را به 
خودکفایی برســاند، تأسیس شد تا صنایع کشور وابسته به بیگانگان 
نباشد. خدا رحمت کند مرحوم شهید بهشتی با هدف گذاری بنیانی 
مبنی بر اینکه معضلات بیکاری مملکت باید به دست جوانان این مرز 
و بوم برطرف شــود. به خاطر دارم که در اوایل انقلاب به اســتعداد 
جوانان اهمیت داده می شــد و از جوانان حمایت می کردند. پیرو این 
تصمیمات ما نیز با روحیه جهادی و کار مضاعف و پیگیر، بر آن شدیم 
تا با تأسیس شرکت بتوانیم در آبادانی ایران عزیز گام بلندی برداریم. 
از این رو، شــرکت تعاونی تولیدی تأسیســاتی فارســا را در اراک 
پایه گذاری کردیم.  وی ادامه داد: شرکت فارسا در بخش صنعتی این 
مملکــت فعالیت داشــته و ســازه های صنعتی ســنگین نیروگاه ها، 
پالایشگاه ها و... را تولید و نصب کرده است. این شرکت در زمان فعال 
خود در دوران گذشته به تدریج قریب به 100 نفر نیروی کار داشت و 
این توانمندی و اشتغال پایدار از دهه 1360 تا سال 1389 ادامه یافت. 
الحسینی کیشانی در بخش دیگری از سخنان خود خاطرنشان کردند: 
در دهه 60 تمامی مســئولین و مــردم با روحیه انقلابی و کار جهادی 
کاملاً دلسوزانه در کنار هم تلاش می کردند تا کشور رشد کند و به 
تدریج خودکفا شود. به خاطر دارم که تسهیلاتی برای اشتغال جوانان 
در نظر گرفته شــده بود و این تســهیلات می بایست به شرکت هایی 
تزریق می گردید. از این رو، جناب آقای خواجه پیری استاندار اسبق 
استان مرکزی در دهه 60 از کارآفرینان تعاونی های استان دعوت به 
عمل آوردند و در استانداری مرکزی جلسه ای برگزار کردند. ایشان 
در جمع تعاونی ها به نقل قول از مرحوم شهید بهشتی گفتند: شخصی 
از آقای بهشتی سؤال کردند که اگر این پول را که در اختیار جوانان 
جهت ایجاد اشــتغال گذاشــته ایم، از بین رفت، چه می شود؟ ایشان 
فرمودند: حتی اگر تمام این پول از بین برود و فقط چند شرکت تعاونی 
پا بگیرد و به تولید و کارآفرینی برسد، ما به نتیجه مطلوب رسیده ایم؛ 
زیــرا در وهله اول جوانان خود را محک زده اند. ثانیاً اگر فقط تعداد 
کمی از آنان بتوانند از این شرکت ها پا بگیرند، تمام پرداخت های ما 
جبران شده است. اما متأسفانه امروزه این دیدگاه و روحیه انقلابی و 
کار جهادی یا نیســت و یا اگر هســت، بســیار کمرنگ می باشــد.  
پیشکسوت صنعت استان مرکزی در پاره  دیگر از سخنان خود اظهار 
داشت: کشور ما از ذخائر بسیار ارزشمند برخوردار است و منابع اصلی 
مملکت اعم از نفت، گاز، طلا، مس و... بسیار سودمند و سرمایه آفرین 
است که منافع آن بیشــتر برای بخش دولتی لحاظ می شود و بخش 
خصوصی در این بین منفعتی نمی برد. در صورتی که بخش دولتی و 
خصوصی هر دو باید با هم در اقتصاد کشور سهم به سزایی داشته باشند 
و این دو، پیشــروان اقتصادی محســوب می شــوند که شرکت های 

خصوصی در این بین گمنام هستند. به نظر می رسد دولت برخواسته از 
بطن مردم می بایســت به عنــوان خادم مردم در حــوزه اقتصاد نقش 
پررنگ تری داشته باشد و با مدیریت صحیح، نظم و قانون برقرار سازد 
و بخش خصوصی را فعال تر کند و از توانمندی های فعالان اقتصادی 
کشور استفاده نماید تا اقتصاد کشــور پویا گردد. سکاندار شرکت 
تعاونی تولیدی تأسیساتی فارسا اذعان کرد: اگر نگاهی به کشورهای 
پیشرفته دنیا داشته باشیم، می بینیم که آن کشورها همه ساله رو به توسعه 
و پیشرفت حرکت می کنند، اما ایران در مقایسه با آن شرکت ها پله ای 
عقب تر است. این مهم، نشان دهنده آن است که دولت اقتصاد را به 
دست گرفته و بخش خصوصی را ناکارآمد می داند؛ در صورتی که 
این فضای بسته و محدود مانع پیشرفت کشور شده است. به عنوان مثال 
بزرگترین تولیدکننده آلومینیوم کشور در اراک واقع شده، اما صنایع 
پائین دستی نتوانسته اند آنگونه باید و شاید، از این محصول استراتژیک 
که نرخ جهانی دارد، فرآوری مطلوبی داشــته باشــند و محصولات 
کارخانجات پائین دستی آلومینیوم همه شبیه به هم است؛ در صورتی 
که می شود محصولات برتری تولید کرد. الحسینی کیشانی گفت: 
سؤال این است که چرا اغلب شرکت های خصوصی در سطح کشور 
بعد از مدت کوتاهی فعالیت، تعطیل یا نیمه تعطیل می شوند، پرسشی 
است که هیچ مسئولی به آن نپرداخته است. به نظر بنده، تعاون گرایی، 
اتحاد و انسجام و فرهنگ کار گروهی در جامعه نهادینه نشده است و 
کسانی که به دنبال تأسیس شرکت هستند، 2 الی 3 نفر متخصص یا 
غیرمتخصص اقدام به ثبت شرکت می کنند و بعد از مدتی کار و تلاش 
و کوشش، هنگامی که شرکت، جان تازه ای به خود می گیرد و بازار 
هدف آن مشــخص می شود، آن 2 الی 3 نفر به خاطر نداشتن روحیه 
تعاونی از هم جدا می شوند و کار خود را مجزا می کنند که به تدریج 
موجب رکود کســب و کار، مشــکلات اقتصادی و... می شود. وی 
نوسانات نرخ متریال را یکی از مشکلات اساسی شرکت های تولیدی 
دانســت و ابراز کرد: به خاطر دارم که در ســال 1384 با مشــارکت 
شرکت تکلان و با هماهنگی بنیاد شهید، پروژه ساخت مخازن مواد 
اولیه لاســتیک شهرستان درفول را در دست ساخت، گرفتیم و برای 
تأمین متریال نیز اقدام کردیم که در حین انجام کار، با بی ثباتی قیمت ها 
روبرو شــدیم که متأســفانه پروژه فوق خسارت بسیاری سنگینی به 
شــرکت وارد کرد و متضرر شــدیم. از همان ســال به بعد، شرکت 
نتوانســت جان تــازه ای به خود بگیرد؛ چرا که در شــهرک صنعتی 
خیرآباد زمینی به مســاحت 12 هزار مترمربع را فروخته و خســارت 
پرداخت کردیم و بنیاد شــهید به عنوان کارفرما هیچگونه همکاری 
نکرد. پیشکسوت صنعت استان مرکزی خاطرنشان ساخت: چرا دولت 
امروزه نمی تواند بیکاری و معضلات اجتماعی را ریشه کن کند؟ چرا 

دولت های برخی کشــورهای اروپایی توانســته اند این مشکل را به 
صورت ریشه ای حل نمایند. راهکار این است که دولت برای بخش 
خصوصی بســترهای لازم را فراهم و زیرساخت ها را ایجاد ننموده و 
بخش خصوصی با نظارت دولت، این قابلیت را دارد که در اشــتغال 
نقش آفرینی کند که با ایجاد اشــتغال می توان معضلات اجتماعی را 
کاهش داد. وی در پاســخ به این ســؤال که شرکت تعاونی تولیدی 
تأسیساتی فارسا با چند درصد ظرفیت مشغول به تولید است، گفت: این 
شرکت با ظرفیت بسیار محدود فعالیت دارد و به نوعی می توان گفت 
که با داشتن تمامی ماشین آلات خط تولید سبک و سنگین و پیشرفته 
مانند دســتگاه CNC و... حدود 4 ســال نیمه  تعطیل اســت. بخش 
کوچکی از این اقدامات برای صنایع به خدمت گرفته شده که در حال 
حاضر به طور آزمایشی در زمینه ساخت سازه های فولادی خودروهای 
سنگین اقدام نموده ایم. الحسینی علت تعطیلی کارخانه ها را اینگونه 
مطرح کــرد و افزود: کســانی در نهادهای دولتی هســتند که بعضاً 
تخصص و تجربه ندارند و با تولیدکنندگان همراه نیســتند و شــاید 
اطلاعی از تولید و کارآفرینی ندارند. هزینه بیمه، مالیات، مالیات بر 
ارزش افزوده، سودهای مرکب بانکی و... باعث شده که هزینه تولید 
افزایش یابــد و بعضاً صنعتگران نتوانند از پــس هزینه ها برآیند که 
متأسفانه این عوامل منجر به متوقف شدن خط تولید می شود. وی در 
خصوص سند مالکیت کارخانجات مستقر در قطب صنعتی اراک، 
گفت: در اوایل دهه 60 بنده جزو نفرات اول بودم که در قطب صنعتی 
زمین با نرخ بسیار جزئی و اجاره 99 ساله تحویل گرفتیم و خودمان با 
تلاش شــبانه روزی و سرمایه گذاری شخصی و عبور از مشکلات و 
معضلات، اقدام به ســاخت و ســاز و تجهیز کارگاه کردیم و بعد از 
گذشت چندین سال از عمر شرکت هنوز موفق به اخذ سند مالکیت 
نشدیم. هر از گاهی اداره کل راه و شهرسازی استان مرکزی و دیگر 
دســتگاه های مرتبط برای تعیین تکلیف سند مالکیت جلسه برگزار 
می کنند که اخیراً جلسه ای در هیئت مدیره شهرک قطب برگزار شد 
و اعلام کردند که باید برای صدور سند مالکیت، مبلغ بسیار سنگینی 
بپردازیم که به لحاظ اقتصادی، توجیه پذیر نیست و حتی شرکت های 
مستقر در قطب، توان پرداخت چنین مبلغی را ندارند. چطور می توان 
زمین را بدون کارشناســی و در نظر گرفتن همه جوانب، متری یک 
میلیــون تومــان اعــلام کــرد. وی اذعان کــرد: حــدود 30 درصد 
کارخانجات قطب، فاقد سند مالکیت هستند. تقاضای بنده به عنوان 
یکی از پیشکســوتان اســتان مرکزی از مقام عالی دولت در اســتان 
مرکزی جناب آقای مخلص الائمه اســتاندار و نمایندگان اراک در 
مجلس شورای اسلامی این است که این موضوع مهم را در سطح ملی 
)دولت و مجلس( پیگیری کنند و مشکل را یک بار برای همیشه به 
اتمام برسانند. مدیرعامل شرکت تعاونی تولیدی تأسیساتی فارسا بیان 
داشت: بنده اگر به جای مسئولین بودم، برای واحدهای مستقر در قطب 
به لحاظ اینکه 40 سال کارآفرینی کرده اند و در حوزه آموزش جوانان 
در فن و صنعت مملکت، تلاش مضاعف داشته اند و در فراهم کردن 
زیرساخت های قطب صنعتی مشــارکت همه جانبه داشته اند و تمام 
مخارج عمران آن، توســط مدیران و صنعتگران این قطب پرداخت 
شده است و به ازای 40 سال خدمت در تولید، سند مالکیت آنان را به 
پاس زحمات چندین ساله با بسته طلایی به عنوان هدیه در اختیار آنان 
قــرار می دادم.  وی در پایان از زحمات آن دســته از مســئولانی که 
دلســوزانه برای شکوفایی انقلاب اسلامی به مردم خدمت  می کنند، 
صمیمانه تقدیر کرد و از رسانه ها خواست حقایق را به درستی منعکس 
نمایند تا کارآفرینان بتوانند در حوزه اشــتغال پایدار نقش خود را به 

خوبی ایفاء کنند.

شــرکت فناور ایده گســتران جوان پــژوه یکی از 
شرکت های استان مرکزی است که دفتر آن در شهرستان 
اراک واقع شده است. فعالیت این مجموعه با ایده محوری 
طراحی و توســعه ســامانه نمایش آنلاین فیلم، ســریال و 
محتــوای دیجیتال می باشــد. خبرنگار ما بــا آقایان پوریا 
کــردی مدیرعامــل و مصطفی کیانی تبــار رئیس هیئت 
مدیره و سامان رحمانی نائب رئیس هیئت مدیره شرکت 
ایده گستران جوان پژوه گفتگویی انجام داده است که در 
ادامه می خوانیــد: مصطفی کیانی تبار رئیس هیئت مدیره 
این شــرکت در گفتگو با خبرنگار صبح امید با اشــاره به 
بیوگرافی خود گفت: اینجانب متولد سال 1374 شهرستان 
آبادان، ساکن شهر مهاجران و دارای مدرک دیپلم کار و 
دانش می باشــم، با توجه به تجاربی که در حوزه کسب و 
کار مجازی کســب کرده بودیم و علاقه ای که به اینترنت 
داشتیم، در 4 سال گذشته رسماً وارد این حوزه شدیم، این 
امر موجب شــد دو ســایت طراحی و آماده ارائه خدمات 
کنیم.   وی ادامه داد: 5 نفر از دوستان دور هم جمع شدیم 
و با ســرمایه گذاری حدود یک میلیون و 200 هزار تومان 
وارد بازار کار اینترنت شــدیم و با راه اندازی وبسایت تایم 
ســیتی بــه آدرسwww.timecity.ir  و مجله اینترنتی 
خبری سینمایی، روند کار خود را ادامه دادیم. رئیس هیئت 
مدیره شــرکت ایده گســتران جوان پژوه، سرمایه گذاری 
ثبت شرکت را اعلام کرد و افزود: این شرکت در مهر ماه 
سال 1399 با سرمایه ای بالغ بر 2 میلیون تومان در شهرستان 
اراک به ثبت رسیده و بعد از گذشت حدود 2 سال از سابقه 
www.تایم سیتی، ســایتی دیگر به نام ملوفیلم به آدرس

melofilm.ir ایجــاد کردیــم و تصمیــم گرفتیم وارد 
پارک علم و فناوری اســتان مرکزی شدیم و ایده خود را 
تجاری سازی کنیم که بحمدالله جناب آقای دکتر شمسی 
مدیر مرکز رشد پارک علم و فناوری استان مرکزی، ایده 
ما را پذیــرش کردند و با انگیزه بیشــتر در این حوزه قدم 
برداشتیم؛ چرا که در همین زمینه پارک علم و فناوری مبلغ 
160 میلیون تومان به عنوان تسهیلات برای شرکت در نظر 
گرفت و تاکنــون 120 میلیون تومان دریافت کردیم. وی 
تصریح کرد: ارائه تسهیلات پارک برای خرید تجهیزات، 
آرشیو سایت و سیستم VOD بوده است. ما زمینه اشتغال را 
برای تعدادی از جوانان فراهم ساختیم و اکنون تیم سانسور 
ما حدود 30 نفر هستند که در سطح کشور فعالیت دارند. 
این افراد با تیم های 5 الی 6 نفره در زمینه های برنامه نویسی، 
ارائه ســرور، تولید محتوا، دوبله، سانســور و... ایفاء نقش 
می کنند. مصطفی کیانی تبار در پاسخ به این سؤال که کدام 
افراد، مخاطبین شما هستند، اذعان کرد: قشر های مختلف 
جامعه اعــم از کودکان، نوجوانان، جوانان، بزرگســالان، 
میانســالان و... از جمله افرادی هســتند که جزو مخاطبین 
سایت های شرکت می باشــند و روزانه تعداد بسیار زیادی 
بازدیدکننده داریم؛ زیرا در ســطح کشور و حتی خارج از 
کشور می توانند به صورت آنلاین از محصولات ما دیدن 
کنند.  وی مشــکلات پیش روی شرکت را بازگو کرد و 
افزود: فضای کسب و کار اینترنتی مشکلات خاص خود 
را دارد؛ به نوعی می توان گفت که زیرساخت های اینترنت 
کشور مثل سرور و... رضایت بخش نیست. از سوی دیگر 

درگاه های پرداخت بانک ها دارای مشــکلاتی هستند که 
بعضاً در طول روز چند ساعت ریجکت می شوند و یا اینکه 
مبالغ با تأخیر به حساب می نشیند و ما به عنوان متولی شرکت 
باید پاسخگو باشــیم، در صورتی که این نوع  دغدغه ها از 
جانب شرکت نیست، بلکه زیرساخت های اینترنت کشور 
دچار اختلال شــده و درگاه های پرداخت با مشکل مواجه 
می شــوند. وی در خصوص اخذ مجوزهای لازم سخنان 
خود را اینگونه بیان کرد و افزود: شرکت فناور ایده گستران 
جوان پژوه از سازمان تنظیم مقررات صوت و تصویر فراگیر 
)ســاترا(، نماد اعتماد الکترونیکی E-NAMAD از سوی 
مرکز توسعه تجارت الکترونیک وزارت صنعت، معدن و 
تجارت و نشان ملی ثبت از سوی مرکز فناوری اطلاعات 
و رســانه های دیجیتال وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
مجوزهــای مربوطه را اخــذ کرده ایم و کامــلاً با نظارت 
دســتگاه های دولتی فعالیت داریم و زیر ذره  بین هستیم و 
پرداخت های ثابت داریم، اما برخی سایت ها بدون مجوز 
و بدون نظارت مسئولین فعالیت دارند و هیچگونه پرداختی 
ندارند. رئیس هیئت مدیره شرکت ایده گستران جوان پژوه 
اذعان داشــت: با توجه به فضای کسب و کار اینترنتی که 
در کشور فراهم است، به نظر می رسد مجموعه ما به لحاظ 
کیفیت و به روز رســانی از نظر رنکینگ گوگل، دیجیتال 
مارکتینگ، تکنولوژی و فناوری و دانش کسب و کار تیم 
برنامه نویسی و... یکی از بهترین سایت های کشور می باشد. 
در ادامه این گفتگو پوریا کردی مدیرعامل شرکت فناور 
ایده گستران جوان پژوه با اشاره به سوابق کاری خود گفت: 
اینجانب متولد سال 1375 شهرســتان اراک، ساکن شهر 
مهاجران می باشم که اصالتاً اهل بروجرد هستیم. هم اکنون به 
عنوان دانشجوی دانشگاه اراک در مقطع کارشناسی ارشد 
نرم افزار مشغول به تحصیل هستم. در 4 سال گذشته به اتفاق 
دوســتان به صورت جدی وارد بازار کسب و کار اینترنت 
شدیم. وی در رابطه با تولید محتوا بیان داشت: کسانی که 
در زمینه تولید محتوا فعالیت دارند، تلاش می کنند کاربر 
جذب کنند و بعد از آن از طریق همین محصول بتوانی در 
زمینه جذب تبلیغات اقدام نمایی و از همین اهرم اســتفاده 

کنی تا مخاطبین از آن بهره ببرند. کسانی که به تولید محتوا 
و کسب و کارهای اینترنتی علاقمند هستند، بسیار خلاقانه 
می توانند روند کار خود را توســعه دهند و خلق ســرمایه 
کنند. ما در این مدت کوتاه، تمام ســعی و تلاش خود را 
برای راه اندازی ســایت های عنوان شده در گزارش به کار 
گرفته ایم که عمدتاً در زمینه مقالات سینمایی بوده و به طور 
میانگین بین 500 الی هزار مقاله سینمایی تولید کرده ایم که 
بسیاری از آنان تحقیقات خودمان بوده است؛ یعنی فیلم های 
سینمایی و سریال ها را تماشا کردیم، تحقیقات خارجی را 
ترجمه کردیم و با جمع آوری اطلاعات و به روز رســانی 
خود در شــبکه های مجازی و دسته بندی همه آن ها باعث 
شد به موفقیت های چشمگیری دست یابیم و افراد 16 الی 
30 ســاله را جذب سایت های شرکت نمائیم.  کردی ابراز 
داشت: تمام اقدامات انجام شده این شرکت مجازی بوده 
www. و افراد جامعه می توانند با مراجعه به ســایت های

محتواهــای  از   www.melofilm.ir و  timecity.ir
آن ها بهره مند شــوند. ضمــن آنکه درصــدد حضور در 
یوتیــوب YouTube و اینســتاگرام هســتیم. مدیرعامل 
شرکت ایده گســتران جوان پژوه هدف گذاری مجموعه 
را برای آینده درخشان، اینگونه بیان کرد و افزود: ما بسیار 
خرســندیم که بتوانیم شــرکت را رو به توسعه و پیشرفت 
هدایت کنیم، اما با توجه به فضای حاکم در کشور به لحاظ 
اقتصادی و همچنین اتفاقاتی کــه در حوزه VOD وجود 
دارد، انگیــزه را از ما گرفته اســت. همانطور که می دانید 
برخی از دســتگاه های دولتی با بخــش خصوصی موازی 
کاری دارنــد و فضای کســب و کار اینترنتی بخش های 
خصوصی را محدود می نمایند و شرکت های خصوصی 
نمی توانند با آنان رقابت کنند که می طلبد دست اندرکاران 
در این رابطه فضایی فراهم سازند تا جوانان تحصیل کرده 
با ســرمایه محدود بتوانند در این حوزه، مجموعه خود را 
توســعه دهند.  مدیران شــرکت فناور ایده گستران جوان 
پژوه در پایان سخنان خود از زحمات مسئولین پارک علم 
و فناوری استان مرکزی، صمیمانه تقدیر کردند و از مدیران 

دستگاه های دولتی خواستند که به جوانان اعتماد کنند.

پیشکسوت صنعت استان مرکزی و مدیرعامل شرکت تعاونی تولیدی تأسیساتی فارسا:

حدود 3۰ درصد کارخانجات قطب صنعتی فاقد سند مالکیت هستند
مدیران شرکت فناور ایده گستران جوان پژوه:

موازی کاری کسب و کارهای  اینترنتی بخش دولتی، بخش خصوصی را با چالش مواجه می کند

فرهنگ کار گروهی در جامعه نهادینه شود

صفحه رسمی صبح امید در اینستاگرام:
         @aram.sobhe.omid     
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فلز آلومینیوم، نقشی اساسی و برجسته در زمینه های 
مختلف توسعه دارد؛ از این رو توجه ویژه به این عنصر و 
فراگیری اساسی کاربرد آن در عرصه های گوناگون می تواند 
رشــد و نمو یک جامعه اقتصادی پربار را تعالی بخشد. 
ویژگی های مثبت این فلز اعم از استحکام، مقاومت، زیبایی، 
سبکی و از همه مهم تر پایداری محیطی، وجه تمایز اصلی 
این فلز با ســایرین است. پایداری محیطی بسیار مناسب 
آلومینیوم در حدی است که می تواند تنها با ۵ درصد انرژی 
اولیه خود، بازیافت شود. این صنعت به دلیل ویژگی هایی 
چون کاربردهای مختلف و متنوع، نوآوری در محصولات 
جدید و توســعه با ملاحظات زیســت محیطی، در حال 
تقویت موقعیت خود در اقتصاد و تجارت جهانی است. 
بنابراین آلومینیوم در ایران دارای استفاده های فراوانی است 
که این مهم موجب شده تا واحدهای پایین دستی بتوانند 
توسط بخش خصوصی بالنده تر و پویاتر وارد میدان شوند. 
از این رو شــرکت آراد آلومینیوم پارسیان به همت آقایان 
حاج علیرضا عطــاری مدیرعامل، مهندس رضا عطاری 
رئیس هیئت مدیره، مهندس محمود عطاری نائب رئیس و 
مهندس ایمان عطاری عضو هیئت مدیره که همگی اعضای 
خانواده هستند، تلاش می کنند تا بتوانند در صنعت آلومینیوم 
نقش خود را به خوبی ایفاء کنند. خبرنگار ما در این باره با 
رئیس هیئت مدیره و مدیر کارخانه شرکت آراد آلومینیوم 
پارســیان گفتگویی ترتیب داده اســت که ماحصل آن را 
می خوانید: مهندس رضا عطاری در گفتگو با خبرنگار صبح 
امید با اشاره به سوابق کاری خود گفت: اینجانب متولد سال 
۱3۶۰ شهرستان اراک، فارغ التحصیل مهندسی متالوژی از 
دانشگاه شهید باهنر سال ۱383 می باشم که از سال ۱384 تا 
سال ۱3۹۰ به عنوان مدیر کنترل کیفیت شرکت هماورد 
تکلان خدمت کرده و از سال ۱3۹۰ تا سال ۱3۹2 با سمت 
مدیر کارخانه در شــرکت البرز آلومینیوم فعالیت داشتم، 
ســپس در سال ۱3۹2 به اتفاق پدر بزرگوارم و برادرانم با 
ثبت و تأسیس شرکت آراد آلومینیوم پارسیان مستقیماً وارد 
حوزه تولید و کارآفرینی شدیم. وی در پاسخ به این سؤال 
که چه انگیزه ای باعث شد وارد تولید شوید، اذعان داشت: 
مهمترین عاملی که موجب شد سرمایه خود را در صنعت 
آلومینیوم پیچ و مهره کنیم و با احداث کارخانه به تولید روی 
آوریم و برای تعدادی از جوانان این سرزمین شغل پایدار 
ایجاد نمائیم، خدمت به جامعه، رشــد و توسعه صنعت 
آلومینیوم و کارآفرینی بوده است که بحمدالله این امر محقق 
شد و در ســال ۱3۹2 همزمان با ثبت شرکت، زمینی در 
شهرک صنعتی خیرآباد خریداری کردیم و با اخذ تسهیلات 
به مبلغ 3۵۰ میلیون تومــان از بانک مهر اقتصاد و آورده 
شخصی، پروژه ظرف مدت ۶ ماه ساخته شد و بعد از اتمام 
مراحل ساخت و ساز، واحد صنعتی آراد آلومینیوم پارسیان 
تجهیز و به مدار تولید پیوست. رئیس هیئت مدیره شرکت 
آراد آلومینیوم پارســیان در بخش دیگری از سخنان خود 
مســاحت کارخانه را بیان کرد: این کارخانه در زمینی به 
مساحت حدود هزار و ۷۵۰ متر مربع پایه گذاری شده که 
بنای مفید آن حدود هزار متر مربع، دارای 2 سوله صنعتی 
بزرگ و کوچک است، سعی کردیم در راه اندازی کارخانه 
از تمام دستگاه ها و تجهیزات به روز استفاده نمائیم و به یک 
مجموعه خودکفا تبدیل شویم. بنابراین، برای تجهیز این 

واحد، با راه اندازی خط تولید  اکستروژن کشش دار به همراه 
دستگاه های کمپرسور باد، اره گرم، اره سرد و... همچنین 
راه اندازی خط عملیات حرارتی و خط رنگ و... توانسته ایم 
نیاز متقاضیان را به طور کامل برآورد سازیم؛ به گونه ای که 
هر کدام از مشتریان که بخواهند محصولشان در این واحد 
رنگ شود، بر اساس سفارش آنان، رنگ الکترواستاتیک و 
کســانی که محصول خام ســفارش  دهند، در قســمت 
بسته بندی، کالا آماده و ارســال می گردد؛ یعنی از ابتدا تا 
انتهای کار تولید در همین مجموعه انجام می شود. مهندس 
عطاری ظرفیت تولید پروانه بهره برداری را متذکر شــد و 
افزود: پروانه بهره برداری این واحد در سال ۱3۹2 از سوی 
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان مرکزی صادر شده 
و ظرفیت تولید، ســالیانه ۱2۰۰ تنُ قید شده است، ولی 
تاکنون نتوانسته ایم به ظرفیت اسمی دست یابیم؛ به خاطر 
اینکه مشکلات و موانع این صنعت بسیار فراوان است و در 
شرایط فعلی در یک شــیفت روزانه با حدود ۵۰ الی ۶۰ 
درصد ظرفیت، مشــغول به کار هستیم؛ یعنی 4۰ الی ۵۰ 
درصد ظرفیت مجموعه خالی است و این مهم به خاطر 
نوسان متریال می باشد. نوسان مواد اولیه علت های مختلفی 
دارد که یکی از آن موارد را می توان به رکود حاکم بر بازار 
و همینطور قیمت جهانی آلومینیوم و عدم نظارت اشاره کرد 
که متأسفانه در 2، 3 هفته اخیر با افزایش بی رویه قیمت ها 
روبرو شدیم و مبالغی که برای متریال درنظر گرفته می شود، 
بسیار سنگین است؛ به طوری که شرکت های مصرف کننده 
متریال، قادر به خرید آن نیستند و مجموعه هایی مثل آراد 
آلومینیوم پارسیان و... نمی توانند برای تأمین مواد اولیه مورد 
نیاز خود اقدام نمایند. در این بین چرا دولت و متولیان امر 
صنعت در این خصوص تدابیری نمی اندیشند، سؤالی است 
که بی پاسخ مانده است. صنعتگر برجسته استان مرکزی در 
صنعت آلومینیوم در پاسخ به سؤال خبرنگار صبح امید مبنی 
بر اینکه به عنوان تولیدکننده چه راهکاری ارائه می دهید، 
خاطرنشان ساخت: از آنجایی که قیمت آلومینیوم جهانی 
است، باید ابتدا برای ثبات آن چاره اندیشی شود. به نظر بنده 
اگر قیمت این کالای اســتراتژیک و گران بها ثبات داشته 

باشــد، بازار به آرامش نســبی می رســد. همچنین اگر 
دست اندرکاران تدابیری بیندیشند، به جای محاسبه قیمت 
میانگین هفتگی، ماهانه محاسبه کنند، قیمت کمتر دچار 
نوسان می شود و تولیدکنندگان این صنعت کمتر با چالش 
نوسانات روبرو خواهند شد. رئیس هیئت مدیره شرکت 
آراد آلومینیوم پارسیان ادامه داد: این واحد صنعتی مواد اولیه 
مورد نیاز خود را از شرکت آلومینیوم ایران )ایرالکو( و از 
بورس خریداری می کند. شرکت آلومینیوم ایران عضو بازار 
بورس فلزات لندن L.M.E است و قیمت های خود را به 
طور میانگین هفتگی محاسبه می نماید. پیشنهاد می شود که 
مدت آن را حداقل به یک ماه برسانند تا تنش در بازار کمتر 
شود. از سوی دیگر در عصر ارتباطات هستیم و همگی از 
اینترنت بهره مند هستند و مشتریان برای خرید برنامه خود 
را با کاهش و یا افزایش قیمت ها تنظیم می کنند و هنگامی 
سفارش تولید می دهند که قیمت ها به کف بنشیند، اما بنده 
به عنوان تولیدکننده در این بازه زمانی متضرر می شــوم. 
عطاری مصرف ماهانه مواد اولیه شــرکت را اعلام کرد و 
گفت: در این کارخانه به طور میانگین ماهانه ۱۰۰ الی ۱2۰ 
تنُ متریال مصــرف داریم و همه این میزان مصرف را از 
بورس تهیه نمی نمائیم. چون بعضی مواقع در بورس کالا 
اقلام به صورت کامل عرضه نمی شود. از طرفی بورس تا 
یک سقف مشخص رقابت را آزاد می کند. به عنوان نمونه 
در هفته های گذشته پایه قیمتی بنده ۹۰ هزار تومان بوده، در 
حالی که ۹2 هزار تومان خرید شد و ما نتوانستیم اقدام به 
خرید نمائیم. این عوامل باعث می گردد در برخی مواقع از 
بازار آزاد و با نرخی بســیار گزاف متریــال مورد نیاز را 
خریداری کنیم که نرخ بورس تا بازار حدود 3 الی 4 هزار 
تومان اختلاف دارد. وی در پاسخ به این سؤال که آیا تاکنون 
به خاطر نبود مواد اولیه خط تولید متوقف شــده است یا 
خیر، تصریح کرد: در اوایل راه اندازی کارخانه سال های ۹3 
و ۹4 این خلأ وجود داشت و پس از آن بحمدالله خط تولید 
کارخانه همیشه فعال بوده اما با ظرفیت های متفاوت تولید 
نموده ایم. البته حمایت بانک ها را نباید نادیده گرفت که در 
این باره حامی شرکت بوده اند. خوشبختانه همیشه بین ۵۰ 

الــی ۱۰۰ تنُ مواد اولیه ذخیره داریم تا بتوانیم با تولید به 
موقع، جوابگوی مشــتریان خود باشــیم. مدیر کارخانه 
مجموعه آراد آلومینیوم پارسیان اذعان داشت: در این واحد 
بیش از 3۵۰ نوع محصول متنوع تولید می گردد که هر کدام 
از تولیدات کاربردهای متفاوتی دارند که مهمترین آن ها را 
می توان کاربرد در صنعت لوازم خانگی، تجهیزات پزشکی، 
برق و الکترونیک و... اشاره کرد. همچنین فولاد آلیاژهای 
مختلفی اعم از آلومینیــوم ۶3۶۰، ۶۱۶۰، لوله های حوله  
خشک کن، قاب های آیفون تصویری و... تولید می کنیم. 
عطاری در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه این 
مجموعه جزو وندور لیســت وزارت نیرو است، گفت: 
بخش اعظمی از تولیدات این واحد در پسُــت های برق، 
مورد اســتفاده قرار می گیرد. شرکت بهین گستر تجهیز با 
مجموعه آراد آلومینیوم پارسیان همکاری بسیار نزدیکی دارد 
و به عنوان پیمانکار شرکت توانیر در اجرای پسُت های برق 
از محصولات اختصاصی این کارخانه )لوله های باســپار 
آلومینیومی( استفاده می نماید؛ یعنی آراد آلومینیوم پارسیان 
تأمین کننده لوله های باسپار آلومینیومی شرکت های پیمانکار 
اجرای پسُــت های برق کشور است. رئیس هیئت مدیره 
شرکت آراد آلومینیوم پارسیان در مورد فروش محصولات 
گفت: برای فروش محصول هیچگونه قرارداد و تضمینی 
وجود ندارد و عموماً شــفاهی و گفتاری است. این امر به 
خاطر مسأله دارایی و مالیات بر ارزش افزوده می باشد که 
اشخاص حقوقی و حقیقی برای خرید محصول قرارداد 
منعقد نمی نمایند. خدا را شاکریم که در عصر کنونی مشکل 
فروش نداریم؛ زیرا برند آراد آلومینیوم پارســیان در بازار 
شناخته شده است و سفارش های متعددی داریم و توان 
تولید در مجموعه برقرار است که امیدواریم با عبور از موانع 
و مشکلات بتوانیم در این امر خطیر سربلند بیرون آئیم؛ زیرا 
تنها مسأله ای که آزاردهنده است، موضوع نوسان قیمت ها 
است که قدرت خرید مردم را کاهش داده است. به امید آن 
که در دولت به این مسأله توجه شود.  رضا عطاری درباره 
بازدید مسئولین از کارخانه گفت: این شرکت عضو انجمن 
صنفی آلومینیوم است و در سایر تشکل ها عضویت نداریم 

و تاکنون هیچکدام از مقامات ارشــد استان از این واحد 
صنعتی بازدید نداشــته اند، اما مشکلاتی که از سوی اداره 
دارایی برای شرکت های مستقر در شهرک صنعتی ایجاد 
شده بود، در 2 ماه گذشته به همت مدیر شهرک صنعتی 
خیرآباد و نماینده وزارت اقتصاد و دارایی جلسه ای در دفتر 
شهرک برگزار شــد و مسائل مطرح گردید که امیدواریم 
خروجی مطلوبی داشته باشد.  عطاری با بیان اینکه در حوزه 
اشتغال گام های خوبی برداشــته ایم، اظهار کرد: در حال 
حاضر به طور مستقیم برای حدود ۱4 نفر شغل پایدار تحت 
پوشش بیمه تأمین اجتماعی به وجود آورده ایم و غیرمستقیم 
نیز در حوزه حمل و نقل، تدارکات و بازرگانی نیز شغل 
ایجــاد کرده ایم که با اندکی حمایــت این میزان می تواند 
افزایش یابد. اگرچه امروزه تمامی تولیدکنندگان در جذب 
نیروی انسانی دغدغه دارند و نمی توانند به آسانی نیروی کار 
زبــده و آمــوزش دیده جــذب کنند. به نظر می رســد 
سازمان های مرتبط با صنعت و کارآفرینی می بایست در این 
زمینه پیشگام باشند و این خلأ را پرُ نمایند. اگر این رویه به 
همین ترتیب ادامه یابد در آینده نزدیک، صنعت استان با 
کمبود شدید نیروی انســانی مواجه خواهد بود.  وی در 
خصوص مشکلات مالیاتی اذعان کرد: متأسفانه از سوی 
دارایی فشارهای زیادی بر تولید تحمیل می شود، به عنوان 
مثال حدود 2 سال یا بیشتر است که دفاتر ما را به خاطر یک 
مسأله بسیار جزء رد می کنند، حساب های شخصی ما را 
بررسی می نمایند و اعداد و ارقامی را که ما در دفاترمان وارد 
می کنیم، بعضاً مورد پذیرش آنان واقع نمی شود. لازم است 
در ایــن بخش یادآوری کنم که ما در ســال ۱3۹8 بابت 
دریافــت وام از بانک مهر اقتصاد بهــره آن را به مبلغ 8۰  
میلیون تومان پرداخت کردیم که اداره دارایی آن را نپذیرفته 
و اعلام نموده که بانک مهر اقتصاد جزو بانک های لیست 
شده داخل سیستم ما نیست. در صورتی که تمامی مستندات 
و مدارک آن موجود اســت و ارائه کردیم ولی مورد تأیید 
قرار نگرفته است. همچنین مورد دیگری که اکنون با آن 
دست و پنجه نرم می کنیم، مسأله خرید متریال از شرکت 
آلومرول نوین ســال ۹8 اســت که به عنوان پیش فاکتور 
پرداخت و ثبت شده است و شرکت آراد آلومینیوم پارسیان 
را به خاطر مالیات بر ارزش افزوده و دارایی، مبلغ بســیار 
سنگینی محکوم کرده اند و برای اثبات این مسأله که ما پول 
کامل خرید را پرداخت کرده ایم، مستنداتی در اختیار ندارند.  
مدیر کارخانه آراد آلومینیوم پارســیان، انتظارات خود را 
اینگونه بیان کرد و گفت: حدود 2 سال است که برای این 
پرونده رفت و آمد می کنیم و علاوه بر اینکه وقت خود را 
هدر می دهیم، به لحاظ مالی متضرر می شویم و انگیزه ای 
برای توســعه کار نداریم. هر چقدر اعلام می کنیم که اگر 
اسنادی دارید، ارائه دهید و ما بر اساس اسناد پیش برویم، 
در جــواب اعلام می کننــد که باید به مــاده ۱8۱ قانون 
مالیات هاي مستقیم مراجعه کنید و مکاتبه نمائید که متأسفانه 
هیچ دلیل محکمه پســندی در این پرونده وجود ندارد، 

صرف اینکه دادستان ورود کرده، ما را محکوم به پرداخت 
نمودند. اکنون از این تریبون صراحتاً اعلام می کنیم که بیاییم 
با هم به توافق برسیم و پرونده را مختومه اعلام کنیم.  وی 
در خصوص اخذ تسهیلات گفت: تمامی مراوده های بانکی 
ما با بانک های سپه، ملت و صادرات است و در سال های 
قبل از بانک های ملت و ســپه در مجموع یک میلیارد و 
پانصد میلیون تومان تسهیلات گرفته ایم که لازم می دانم از 
این تریبون از حمایت همه جانبه بانک های عامل صمیمانه 
تقدیر نمایم. عطاری با بیان اینکه برای طرح توسعه کارخانه 
برنامه مدونی ترسیم کرده ایم، اظهار داشت: با توجه به بازار 
به دست آمده و سفارشــاتی که داریم، فضای تولید این 
کارخانه جوابگوی توسعه نیست و نیازمند فضای بزرگتری 
هستیم تا بتوانیم به اهداف پیش رو دست یابیم. بنابراین 
نیازمند 4 هزار متر مربع زمین مناسب هستیم تا طرح توسعه 
شرکت را عملیاتی سازیم. پیگیری هایی در این باره صورت 
گرفت و در نوبت هســتیم که ان شاء الله با توسعه شهرک 
صنعتی خیرآباد بتوانیم در فاز جدید، زمین مناسب تحویل 
بگیریم. اگر مسئولین شرکت شهرک های صنعتی استان در 
این زمینه حمایت کننــد، کارخانه جدید را با تکنولوژی 
مدرن راه اندازی می کنیم. به نظر می رسد در شرایط فعلی 
اقتصاد کشــور، راه اندازی یک واحــد کارخانه کوچک، 
حداقل ۱۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.  رئیس هیئت مدیره 
شرکت آراد الومینیوم پارسیان، اراک را مهد آلومینیوم ایران 
دانســت و گفت: استقرار شرکت آلومینیوم ایران در اراک 
باعث شده صنایع پایین دستی به وجود آید و اراک به عنوان 
پایتخت صنعت آلومینیوم کشور مطرح گردد، اما آنگونه باید 
و شاید به این صنعت توجه نشده است که آن هم دلایل 
مختلفی دارد که می توان به عدم دسترسی به تکنولوژی روز 
دنیا، متکی بــودن به بازار تهران، عــدم دانش فنی، عدم 
مهارت های آموزشی، عدم اطلاع رسانی دستگاه های دولتی 
از قوانین دارایی، تأمین اجتماعــی، اداره کار، بانک ها و... 
اعلام کــرد. وی افزایش نرخ حامل های انرژی را یکی از 
مهمترین مشکلات صنعت دانست و گفت:  شرکت های 
گاز و برق، نرخ های بســیار ســنگینی در قبوض، اعِمال 
می کنند که تولیدکنندگان قادر به پرداخت آن نیستند که این 
مشــکل باید برطرف گردد؛ چرا که هزینه های پرداختی 
شرکت را به شــدت افزایش داده است.  رضا عطاری در 
خصوص صادرات گفت: ما مستقیم صادرات نداشتیم، اما 
تمامی تولیدات این کارخانه توسط واسطه به کشورهای 
عراق و... صادر شده است؛ در صورتی که این قابلیت در 
شــرکت وجود دارد، علاوه بر نیــاز داخل، مازاد تولید را 
مستقیماً صادر کنیم؛ به شرطی که زیرساخت های صادرات 
هموار شود.  وی در خاتمه با بیان اینکه علیرغم انتقاداتی که 
وارد است، به هر حال افرادی بوده اند و هستند که دلسوز 
نظام و انقلاب هستند و علاقمندند تولید و صنعت رشد 
کند و منجر به اشــتغال زایی شــود، گفت: از شــرکت 
شهرک های صنعتی استان، مدیر شهرک صنعتی خیرآباد، 
رؤســای اسبق و فعلی سازمان صنعت، معدن و تجارت، 
بانک های عامل و همچنین اعضای هیئت مدیره شرکت 
صمیمانه تقدیر و تشکر می نمایم. امید است با همراهی و 
کمک همه مسئولین، چرخ استان بیش از پیش به چرخش 

درآید.

رئیس هیئت مدیره شرکت آراد آلومینیوم پارسیان:

زیان تولیدکنندگان محصولات آلومینیوم از نوسانات ارزی
افزایش نرخ حامل های انرژی، یکی از مهمترین مشکلات صنعت

شرکت آراد آلومینیوم پارسیان بیش 
از 35۰ نوع محصول متنوع تولید می کند

آراد آلومینیوم پارسیان تأمین کننده 
لوله های باسپار آلومینیومی پسُت های برق

گرامیداشت هفته پژوهش و فناوری سال 1400 به 
همت پارک و علم و فناوری استان مرکزی و  با حضور 
دکتر علی خیرالدین معاون فنــاوری و نوآوری وزارت 
علوم، دکتر مخلص الائمه استاندار  استان مرکزی، دکتر 
رفیعی ریاســت پارک، مدیران دستگاه های اجرایی و 
جمعی از پژوهشگران و مدیران شرکتهای فناور و دانش 
بنیان برگــزار،  و  در پایان از 20 محصول فناور و دانش 
بنیان مستقر در پارک  رونمایی شد. استاندار مرکزی  در 
آئین گرامیداشــت هفته پژوهش و فناور و  رونمایی از 
20 محصول  دانش بنیان شــرکتهای مستقر در  پارک 
علم و فناوری استان مرکزی گفت: استانداری مرکزی 
آمادگی دارد که بروکراســی اداری را به نفع شــرکت 
هــای دانش بنیان بشــکند. دکتر فــرزاد مخلص الائمه 
در جمع شــرکتهای دانش بنیان اظهار داشــت: اقتصاد 
مقاومتــی 2 رکن دارد کــه ارکان آن اقتصاد مردمی و 
اقتصاد دانش بنیان است و باید در تحقق این ارکان تلاش 
مضاعف نمــود. وی با بیان اینکه نفــت یک بلیه برای 
اقتصاد کشور در طول حداقل 50 سال اخیر بوده است، 
گفت: این مسئله عامل فروریختگی های متعدد اجتماعی، 
اقتصادی و سیاســی بوده است و برای حرکت به سمت 
اقتصــاد بدون نفت، باید به ســمت اقتصاد دانش بنیان و 
توســعه شــرکت های دانش بنیان و پارک هــای علم و 
فناوری حرکت کرد و تا زمانی که این شــرکت ها در 
همه عرصه ها توسعه نیابند، این اهداف محقق نمی شود. 
استاندار مرکزی اظهار داشت: 77 درصد اقتصاد کشور 
در شرایط عادی متکی به نفت است و اقتصاد نفتی پدیده 
دیوان ســالاری منفی، مفرط و بیمار را در نیم قرن اخیر 
رقم زده اســت و اقتصاد متکی به نفت توانایی حمایت 
از بدنه خــود و بازآرایی خود را نــدارد. دکتر مخلص 
الائمه اظهار کرد: پژوهشــکده های استان را دعوت به 
عضویت در کارگروه های مرتبط کرده ایم تا بتوان حل 
مباحث اســتان را تسریع نمود. اســتاندار مرکزی با بیان 
اینکه اتفاقات خوبی در حــوزه دانش بنیان رقم خورده 
اســت، گفت: اســتان مرکزی دارای ظرفیت بالایی در 
حوزه آموزش عالی اســت و وجود 61 دانشگاه، بیش 
از 200 رشــته دانشگاهی و 61 هزار دانشجو در استان و 
همچنین وجود صنایع و قطب های صنعتی در استان زمینه 
توسعه شــرکت های دانش بنیان را بیش از پیش بوجود 
آورده اســت و بایــد از این ظرفیت اســتفاده کرد. وی 
افزود، اگر برای فروش محصولات فناور مشکلاتی در 
استان وجود دارد بیان شود و قطعاً حمایت های ویژه ای 
را خواهیم داشــت و اگر با وجود تولید محصولات در 
اســتان، وارداتی صورت می گیرد، حتماً با آن برخورد 
می کنیم تا دســتگاه های اجرایــی و نهادهای عمومی 
از محصولات دانش بنیان داخلی بهره مند شــوند. دکتر 
مخلص الائمه تصریح کرد: پارک علم و فناوری استان 
مرکزی در حوزه راه دسترسی با مشکلاتی روبرو است 
که اگر در تنگناهای بروکراســی قرار گرفته باشد قطعاً 
به روند حل مشــکلات کمک خواهیم کــرد و موارد 
را با ســرعت دنبال خواهیم نمود. وی با اشــاره به فعال 
شــدن حوزه دیپلماسی اســتان، افزود: این آمادگی در 

اســتانداری وجود دارد و همه دستگاه های اجرایی هم 
باید بروکراسی را به نفع شرکت های دانش بنیان بشکنند.  
در این مراســم ضمن رونمایــی از 20 محصول فناور و 
دانش بنیان شرکت های مستقر در پارک علم و فناوری 
اســتان مرکزی، از برخی از امکانات و زیرساخت های 
پــارک علم و فناوری و همچنین خط تولید تعدادی از 
شرکت های دانش بنیان مستقر در پارک توسط استاندار 
مرکزی و هیــأت همراه بازدید به عمل آمــد. در ادامه 
معاون فنــاوری و نوآوری وزارت علــوم، تحقیقات و 
فناوری گفت: 50 هزار فارغ التحصیل دانشگاهی کشور 
در شرکت های دانش بنیان فعال هستند و این یک سرمایه 
ارزشمند برای اقتصاد کشور محســوب می شود و این 
موضوع بیانگر توجه و تمرکز بیشــتر در دانشــگاه ها و 
پارک های علم و فناوری اســت. دکتر علی خیرالدین، 
معاون فنــاوری و نوآوری وزارت علــوم، تحقیقات و 
فناوری کشور در جمع شرکت های فناور و دانش بنیان 
اظهار کرد؛ شکل گیری زیست بوم فناوری، نوآوری و 
مراکز رشد در اســتان و ایجاد حداقل یک مرکز رشد 
در هر شهرســتان و حرکت دانشــگاه ها به سمت ایجاد 
پردیس  فناوری در راســتای اســتفاده از علم و دانش و 
ایجاد فناوری الزامی  اســت و باید مورد توجه مسئولین 
اســتان قرار گیرد. وی با اشاره به این موضوع که باید با 
تمهید مناسب زمینه توسعه ایده های فناورانه و تبدیل آنها 
به محصولات فناور و کاربــردی را ایجاد نمود، افزود: 

در حــال حاضر 49 پارک علــم و فناوری و 223 مرکز 
رشــد در سطح کشور فعال است که این مراکز در حال 
افزایش هستند. وی عنوان کرد: 50 هزار فارغ التحصیل 
دانشگاهی کشور در شرکت های دانش بنیان فعال هستند 
و این یک سرمایه ارزشمند برای اقتصاد کشور محسوب 
می شود که این موضوع بیانگر توجه و تمرکز بیشتر در 
دانشگاه ها بویژه در بخش مهارت های کارآفرینی است 
و باید فرهنگ سازی، هدایت شغلی و مدرسه اشتغال در 

بحث کارآفرینی مورد توجه مســئولین دانشگاه ها قرار 
گیرد و نیاز است در دانشگاه ها در راستای استعدادیابی 
و توانمندســازی دانشــجویان تدابیر ویژه اعمال شــود 
دکتــر خیرالدین بیان کرد: پارک هــای علم و فناوری، 
شهرک های صنعتی علمی هستند و شرکت هایی که در 
پارک مستقر می شود، می توانند تا 99 سال فضای مناسب 
در جهت ادامه فعالیت خود در اختیار داشته باشد و امید 
است اراضی مجاور پارک علم و فناوری استان مرکزی 

برای رفــع نیازهای آتی به این پــارک اختصاص یابد. 
معاون فناوری و نوآوری وزیر علوم تصریح کرد؛ ایجاد 
شورای سیاســتگذاری علم و فناوری در استان مرکزی 
با حضور رؤســای دانشــگاه ها و پارک علم و فناوری 
ضروری اســت و این مهم می تواند در رفع بســیاری از 
چالش های پیش رو مؤثر باشــد. دکتر خیرالدین افزود، 
بحــث بازاریابی محصولات دانش بنیــان نیز از اهمیت 
ویژه ای برخوردار است و می طلبد تدابیری اتخاذ گردد 
تا این محصولات در سطح کشور عرضه و بخش های 
مختلف صنعت و جامعه مورد اســتفاده قرار گیرد. وی 
عنوان کرد ایجاد پارک تخصصی فناوری اطلاعات و 
ارتباطات نیز برای اســتان مرکزی مفید است و این مهم 
در برخی از استان های کشــور ایجاد شده است. وی با 
تشکر از تلاش های صورت گرفته در مجموعه پارک 
علم و فناوری استان مرکزی در جهت ایجاد زیرساخت 
مناسب در جهت ایجاد و توســعه شرکت های فناور و 
دانش بنیان، ابراز امیدواری کرد با همراهی و مساعدت 
مجموعه استانداری و سایر دستگاه های اجرایی استان، 
موانع و مشــکلات فراروی توســعه این پارک از قبیل 
مسیر دسترسی و زیرساخت های انرژی در کوتاهترین 
زمان ممکن مرتفع گردد. در بخش دیگر این مراســم 
دکتر بهنام طالبی در مراسم گفت؛ پارک فناوری استان 
مرکزی جزو پارک های با قدمت کشور است و در حال 
حاضــر 49 پارک و فناوری در کشــور وجود دارد که 

مجوز خود را از شورای گسترش آموزش عالی وزارت 
عتف دریافت نموده اند و میانگین سن این پارک ها در 
حدود 12 ســال اســت و بر این اســاس می توان گفت 
پارک اســتان مرکزی از پارک های باســابقه در کشور 
به شمار می رود. وی اظهار کرد در مدیریت پارک های 
علم و فناوری سه اصل اساسی وجود دارد که اصل اول 
خدمــات قابل ارائه از منظور محتوایــی و نرم  افزاری به 
شرکت ها است که موجب رشد و توسعه آنها می شود. 
اصل دوم توسعه شرکت ها به لحاظ زیرساختی و رشد 
فیزیکی اســت و باید شرایطی در پارک ایجاد شود که 
شرکت ها بتوانند در آن از این منظر توسعه پیدا کنند و 
موضوع ســوم، هم افزایی میان شــرکت های مستقر در 
پارک اســت و بر اســاس این 3 اصل است که ماهیت 
اصلی پارک علم و فناوری شکل می گیرد. وی افزود؛ 
در پــارک علم و فناوری اســتان مرکزی اصل دوم که 
واگذاری فضای فیزیکی به شــرکت  های فناور اســت 
هنوز محقق نشــده و امیدوارم با پیگیری انجام شده در 
وزارت علــوم، مجوزهای لازم جهت واگذاری اراضی 
این پارک به شرکت ها و واحدهای فناور سریعتر محقق 
گردد. دکتر طالبــی تصریح کرد: معاونــت فناوری و 
نــوآوری وزارت علوم برای اولین بــار در این وزارت 
شکل گرفته است و در آینده اگر نتوانیم زیرساخت های 
کســب درآمــد از محصــولات دانش بنیــان را در این 
مجموعــه فراهم کنیم، قطعاً به مســئولیت های خود به 
خوبی عمل نکرده ایم و در این راســتا پارک های علم 
و فناوری و دانشــگاه ها از اهمیــت بالایی برخوردارند. 
سرپرست دفتر سیاستگذاری، برنامه ریزی و توسعه فناور 
گفت؛ در حــال حاضر در پارک های علــم و فناوری 
کشور بیش از 10 هزار واحد فناور مستقر است و گردش 
مالی این واحدها بر اســاس اسناد رســمی ارائه شده در 
حدود 18 هزار میلیارد تومان است و در حدود 65 هزار 
نفر از فارغ التحصیلان دانشگاه ها در این واحدهای فناور 
شاغل هستند. وی تصریح کرد سهم اقتصاد دانش بنیان 
در تولید ناخالص ملی در حدود 2 الی 4 درصد اســت 
که این عدد، ســهم بسیار ناچیز است و باید تلاش نمود 
که ظرف یک دهه آینده این رقم باید به 15 تا 20 درصد 
برسد که این موضوع با پتانسیل موجود در کشور دور از 
دسترس نیست و قطعاً با برنامه ریزی می توان این هدف 
را محقق نمود. دکتر طالبی افزود: تجربه نشان داده است 
اســتان هایی در کشور در حوزه توسعه فناوری و تحقق 
اقتصاد دانش بنیان موفق هستند که مدیریت ارشد استان 
نســبت به مباحث علمی و فناوری دغدغه داشــته و از 
این منظر استان مرکزی از استان های موفق بوده است و 
امیدواریم محصولات و دستاوردهای شرکت های فناور 
پارک که امروز رونمایی می شوند بتوانند به سرعت وارد 
عرصه تجاری سازی شوند. در پایان مراسم 3 تفاهم نامه 
همکاری میان  پارک علم و فناوری اســتان مرکزی و  
اداره کل زندان های اســتان،   فرماندهی انتظامی استان و 
اتاق بازرگانی و صنایع و معادن و کشــاورزی اراک به 
امضاء رسید و از 20 محصول فناور و دانش بنیان رونمایی 

شد.

استاندار مرکزی در آئین گرامیداشت هفته پژوهش و فناوری و رونمایی از ۲۰ محصول فناور و دانش بنیان مطرح کرد:

77 درصد اقتصاد کشور متکی به نفت است
بروکراسی اداری به نفع شرکت های دانش بنیان شکسته می شود

اتفاقات خوبی در حوزه دانش بنیان رقم خورده است
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اجتماعی

سال شانزدهم  8 صفحه

اخبار شنبه  20 آذرماه  1400

ماده 1 – کلیات
در اجــرای ماده 5 دســتورالعمل اجرایی قانــون حمایت از آمران 
به معروف و ناهیان از منکر به منظــور ترویج و اجرای امر به معروف و 
نهی از منکر و با هدف اســتفاده از تمامی ظرفیت های علمی و اجرایی 
کشــور و جلب مشارکت آحاد مردم، شــوراهای امر به معروف و نهی 
از منکر در حوزه های مردمی و همچنین در ســطح دستگاه های اجرایی 
و قضایی، تشــکیل و بر اســاس وظایف مصرح در این ضوابط فعالیت 
می نمایند. تبصره: تشکیل و فعالیت شــوراهای امر به معروف و نهی از 
منکر نیروهای مسلح براساس ماده 13 دستورالعمل اجرایی قانون خواهد 
بود.  ماده 2 - تعاریف قانون: قانون حمایت از آمران به معروف و ناهیان 
از منکر مصوب 94/2/2 مجلس شــورای اسلامی دستورالعمل اجرایی 
قانون:دستورالعمل اجرایی قانون حمایت از آمران به معروف و ناهیان از 

منکر ابلاغی 94/9/28 رئیس ستاد
ســتاد مرکزی امر به معروف و نهی از منکرشورا: شوراهای امر به 
معــروف و نهی از منکر فصل اول: شــوراهای امر بــه معروف و نهی از 
منکر دستگاه های اجرایی و قضایی ماده 3 ـ اعضاء شورا ؛ رئیس شورا، 
معاون برنامه ریزی و توسعه  منابع )عناوین مشابه(، مدیرکل روابط عمومی 
)عناوین مشابه(، مدیرکل حراست )عناوین مشابه(، فرمانده پایگاه بسیج 
دســتگاه، امام جماعت دستگاه، مشــاور بالاترین مقام دستگاه در امور 
زنان و خانواده، 2 نفر از کارکنان واجد شــرایط به انتخاب شورا. تبصره 
1: رئیس دســتگاه با هماهنگی ســتاد یکی از معاونین خود را به عنوان 
مشــاور در امور امر به معروف و نهی از منکر و رئیس شــورا انتخاب و 
معرفی می نماید. تبصره 2: رئیس شــورا یکی از اعضاء را به عنوان دبیر 
شورا انتخاب و به ســتاد امر به معروف و نهی از منکر معرفی می نماید. 
دبیرخانه شورا زیر نظر دبیر تشکیل و عهده دار وظایف محوله خواهد شد. 
تبصره 3: در دستگاه هایی که نهاد  نمایندگی ولی فقیه فعالیت می نماید، 
معاون نهاد، عضو شــورا می باشد. ماده 4 ـ شورای امر به معروف و نهی 
از منکر دستگاه های استانی مرکب از اعضای متناظر موضوع ماده 3 این 
ضوابط می باشد و بالاترین مقام دستگاه استانی، رئیس شورا می باشد. در 
شهرســتان های غیر مرکز استان، انتخاب رئیس و اعضای شورا به همین 
ترتیب خواهد بود. تبصره: رئیس و اعضای شورای امر به معروف و نهی 
از منکر در مراکز واحدهای تابعه شهرســتان )بخش( موضوع تبصره 4 
ماده 2 دســتورالعمل اجرایی قانون حمایت از آمران به معروف و ناهیان 
از منکر با پیشنهاد رئیس ستاد شهرستان و تأئید رئیس ستاد استان تعیین 
و احکام آنان توسط دبیر ســتاد استان صادر خواهد شد. ماده 5 ـ حکم 
رئیس شــورای وزارتخانه ها، سازمان های مستقل، سازمان های تابعه قوه 
قضاییه، ستاد مرکزی بانک ها و بیمه های دولتی توسط دبیر ستاد مرکز و 
احکام دبیر و اعضای شوراهای مذکور توسط معاونت ذیربط ستاد مرکز 
صادر خواهد شد. حکم رئیس شورای دستگاه های استان و شهرستان به 
ترتیب توسط دبیر ستاد استان و شهرستان و احکام دبیر و اعضای آن نیز 
توسط معاونت ذی ربط ستاد استان و شهرستان صادر می گردد. ماده 6 ـ 
شوراهای امر به معروف و نهی از منکر دستگاه ها موظفند حداقل ماهی 
یکبار تشکیل جلسه دهند. جلسات شورا با حضور اکثریت نسبی تمامی 
اعضا رســمیت یافته و مصوبات آن پس از تأئید بالاترین مقام دستگاه، 
لازم الاجراست. ماده 7 ـ وظایف شورا 1. اجرای برنامه ها و سیاست های 
ابلاغی ستاد امر به معروف و نهی از منکر 2. پیشنهاد برنامه سالانه شورا 
و ارائه به ستاد امر به معروف ونهی از منکر 3. آسیب شناسی، شناسایی و 
تعیین اولویت های معروف و منکر دستگاه و اقدام برای ترویج معروف ها 
و زدودن منکرات4. جذب، سازماندهی، آموزش و بکارگیری گروه های 
امــر به معروف و نهــی از منکر )یاوران، یــادآوران و طلایه داران امر به 
معروف و نهی از منکر( 5. الگوسازی و تشویق کارکنان فعال در حوزه 
امر به معروف و نهــی از منکر 6. حمایت از عملکرد و اقدامات قانونی 
آمرین به معروف و ناهیان از منکر دســتگاه 7. انجام فعالیت های تبلیغی 
و اطلاع رسانی با استفاده از ظرفیت فرهنگی و تبلیغی دستگاه 8. اجرای 
برنامه های آموزش عمومی مصوب ستاد ویژه کارکنان توسط واحدهای 
ذیربط دستگاه 9. تذکر به اشخاص مرتکب منکر و عنداللزوم گزارش 
به مراجع ذی صلاح 10. نظارت بر عملکرد شــوراهای امر به معروف و 
نهی از منکر سازمان های تابعه و واحدهای استانی و نظارت بر عملکرد 
گروه هــای امر به معروف و نهی از منکر 11. قدام، پیگیری و نظارت بر 
اجرای راهکارهای اجرایی عفاف و حجاب دســتگاه )مصوب شورای 
عالی انقلاب فرهنگی( 12. تهیه و ارائه گزارش فصلی و سالیانه شورا به 
ستاد امر به معروف و نهی از منکر فصل دوم: شوراهای  امر به معروف و 
نهی از منکر مردم به دولت و مردم. ماده 1 ـ شــوراهای امر به معروف و 
نهی از منکر مردم به دولت و مردم در دو بخش 1. مردمی 2.  غیردولتی 
تشکیل و فعالیت می نمایند. ماده 2 ـ بخش مردمی شامل: 1. حوزه های 
علمیه  2. مساجد و بقاع متبرکه 3. هیئات و کانون های مذهبی 4. سمن ها و 
تشکل های مردمی 5. احزاب بوده و اعضای شورای امر به معروف و نهی 
از منکر آنان عبارتند از: رئیس شــورا: در مساجد، امام جماعت مسجد، 
در حوزه های علمیه، هیأت های مذهبی، سازمان های مردم نهاد و احزاب 
بالاترین مقام مسئول و یا فردی واجد صلاحیت به انتخاب وی. دبیر شورا: 
به انتخاب رئیس شورا. اعضای شورا: حداقل 5 و حداکثر 7 نفر با پیشنهاد 
دبیر و تأیید رئیس شــورا ماده 3 ـ بخش غیردولتی شــامل 1. مؤسسات 
و شــرکت های خصوصی 2. بانک ها و بیمه های خصوصی 3. اصناف 
و اتحادیه ها 4. مراکز خدمات و اماکن عمومی بوده و اعضای شــورای 
امر به معروف و نهی از منکر آنان عبارتند از: رئیس شورا: بالاترین مقام 
مسئول و یا فردی واجد صلاحیت به انتخاب وی. دبیر شورا: به انتخاب 
رییس شــورا. اعضای شورا: حداقل 5 و حداکثر 7 نفر با پیشنهاد دبیر و 
تأئید رئیس شورا. تبصره 1: در هر یک از مساجد، هیئات مذهبی، بقاع 
متبرکه، اصناف و اتحادیه ها که بســیج فعالیت می نماید، فرمانده بسیج 
عضو شورا می باشد. تبصره 2: در شوراهای دو بخش مردمی و غیردولتی 
باید حداقل یک نفر روحانی در صورت حضور عضو شورا باشد. تبصره 
3: نمایندگان وزارت صنعت، معدن و تجارت، وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، ســازمان بسیج مســتضعفین، نیروی انتظامی، سازمان تبلیغات 
اسلامی و سازمان اوقاف و امور خیریه حسب مورد در شوراهای موضوع 
ماده 2 و 3 عضو خواهند بود. ماده 4 ـ دبیر و اعضای شورا پس از انتخاب 
رئیس شورا به ستاد امر به معروف و نهی از منکر مرکز، استان و شهرستان 
و یا مراکز واحدهای تابعه شهرستان )بخش( جهت صدور حکم معرفی 
می گردند. احکام رئیس، دبیر و اعضای شــوراها حســب مورد توسط 
معاون امر به معروف و نهی از منکر مردم به دولت و مردم به مردم ستاد 
مرکز، اســتان و شهرستان و در بخش، توسط دبیر شورای امربه معروف 
و نهی از منکر بخش صادر می گردد. ماده 5 - دبیر و اعضای شوراهای 
موضوع این ضوابط باید دارای حســن شهرت، آشــنا به مسائل دینی، 
علاقمند و دارای انگیزه فعالیت در امور مربوط به امر به معروف و نهی از 
منکر باشند. ماده 6 ـ وظایف شورا: تعیین اولویت های معروف و منکر و 
اقدام برای ترویج معروف ها و زدودن منکرات و اجرای امر به معروف 
و نهــی از منکر در حیطه جغرافیایی 1.جذب، ســازماندهی، آموزش و 
بکارگیری گروه های طلایه  داران امر به معروف و نهی از منکر و نظارت 

بر عملکرد آنان ادامه دارد...

ضوابط تشکیل و فعالیت شوراهای 
امر به معروف و نهی از منکر

نخستین سند مالی دولت سیزدهم یا همان 
لایحه بودجــه ســال 1401 در روزهای جاری 
بــه مجلس تقدیم می شــود.این ســند در دوره 
کنونی با تغییر و تحولات فراوان روبرو خواهد 
بود و به گفته ســید مســعود میرکاظمی رئیس 
ســازمان برنامــه و بودجه ریل گــذاری بودجه 
تغییر می کند.یکی از این تحــولات مربوط به 
کاهش ردیف های بودجه است که میرکاظمی 
خبر داد »9 هــزار ردیف تودرتوی بودجه، کار 
نظارت را حتی برای نمایندگان دشــوار کرده؛ 
دیگر از لایحه قطور بودجه خبری نخواهد بود؛ 
بودجه 1401 با حداقل ردیف به مجلس خواهد 
رفت.«*ردیف های بودجه چیســت؟منظور از 
ردیف بودجه میزان اعتباری است که برای انجام 
فعالیت یک ساله به دستگا ه های مختلف مصوب 
می شــود. در حال حاضر هر دســتگاهی و زیر 
دســتگاهی برای خود ردیف اعتبار مجزا دارند 
و مســتقل با ســازمان برنامه و بودجه در ارتباط 
هستند.برای مثال؛ اگر وزارت کار، تعاون و رفاه 
اجتماعی را در نظر بگیرید از بخش های مختلف 
همچون سازمان فنی و حرفه ای، بهزیستی، کمیته 
امداد )بخشــی که از اعتبــارات بودجه عمومی 
استفاده می کند( و سایر بخش ها تشکیل شده و 
هرکدام در بودجه ردیف خاص جداگانه دارند. 
دولت قرار است این ردیف ها را کاهش دهد و 
مثلا به یک ردیف برساند. یعنی فقط به وزارت 
تعــاون کار و رفــاه اجتماعی ردیــف اعتباری 
اختصاص می دهد و در ذیل آن سهم بخش های 
عنوان شده مشخص می شود.دولت رئیسی چند 
ردیف بودجه به مجلس می فرستد؟طبق شنیده ها 
قرار اســت برای بودجه ســال 1401 حدود 85 
ردیف کلان ملی و استانی وجود داشته باشد که 
قاعدتا لایحه بودجه به قدری کوچک خواهد 

شــد که در جیب جا می شود.هدف از کاهش 
ردیف بودجهنگاه های متفاوت نسبت به بودجه 
در بدنه کارشناسی وجود دارد. در حال حاضر 
مسئولان معتقدند برای پاسخگو کردن مسئولان 
دســتگاه ها، وزرا و اســتانداران نیاز اســت که 
ردیف های مستقل کاهش یابد و زیر نظر وزیر 
و بالاترین مقام دستگاه باشد. در این مدل تقویت 
نظارت، شفافیت و پاسخگویی و اصلاح ساختار 
دنبال می شود.در مقابل عده ای معتقدند به جای 
صورت مسئله،  صرفا شکل کار تغییر می کند و 
نمی توان اسم آن را اصلاح ساختار بودجه نامید. 
اصلاح ســاختار بودجه، باید مبتنی بر عملکرد 
و فعالیت ها باشــد.* اصلاح ساختار بودجه در 
دولت نهمکاهش ردیف هــای بودجه ای مدل 
تازه  ای نیست و پیشتر در دولت دوم احمدی نژاد 
مطرح شده بود و رنگ و بوی عملیاتی به خود 
گرفت. سال 87 رئیس جمهور وقت گفته بود به 
اعتقاد ما بودجه های گذشته از 3 اشکال نداشتن 
شفافیت، پیچیدگی و پراکندگی برخوردار بود 
که با همت وزرا و کارشناسان تلاش کردیم تا 
بودجه ای شــفاف تنظیم کنیم.در لایحه بودجه 
سال 87 تعداد ردیف های بودجه از حدود 700 
ردیــف به 69 ردیف کاهــش یافت. البته یک 
پیوست همراه با لایحه بودجه وجود داشت که 
ردیف های زیرمجموعه به تفکیک درج شده 
بود. هدف از تقلیل ردیف ها شــفافیت و ارتقا 
نظــارت و در نهایت تمرکــز زدایی از مرکز به 
اســتان ها عنوان می شــد اما در دولت روحانی 
ردیف های بودجه به حالت گذشته بازگشت.در 
نهایت نماینــدگان آن را به 262 ردیف افزایش 
دادند. اســتدلال نمایندگان ایــن بود که برخی 
دستگاه ها طبق قانون تاسیس عنوان شده که باید 
ردیف مستقل داشته باشــند و بودجه به عنوان 

قانون یک ســاله ناقض قانون دائمی نیســت و 
نمی توان این اصلاحات را اعمال کرد.*اصلاح 
ساختار بودجهاصلاح ساختار بودجه از سال 97 
و براساس دستور مقام معظم رهبری بنا به اقتضاء 
شرایط تحریم و تغییر در روند درآمدزایی کشور 
کلید خورد اما پوسته ای از اصلاح در دستور کار 
قرار گرفت و به درستی اجرایی نشد.با روی کار 
آمدن دولت سیزدهم، سازمان برنامه تغییر ریل 
بودجه بر مبنای اصلاح ســاختار را در اولویت 
قرارداده و در مواجــه با ام المصائب اقتصاد که 
ناشــی از بودجه نفتی بوده و کسری، استقراض 
و تــورم را به ارمغان مــی آورد، مقاومت کرده 
اســت. در همین راستا از ســوی وزیر اقتصاد و 
رئیــس ســازمان برنامه و بودجه گفته شــد که 
هزینه هــای بودجه در ماه های شــهریور، مهر و 
آبان بدون اســتقراض تامین شــد و پس از آن 
رئیس جمهور بر اســتمرار چنین فرضی تاکید 
کرد.میرکاظمی در این باره گفته بود: »دستورات 
مقــام معظم رهبــری در مواجه بــا ام المصائب 
اقتصاد کشور، از ســال اول دولت سیزدهم در 
دستور کار قرارگرفته؛ اصلاح ساختار براساس 
همفکری نخبگان و همراهی مجلس در بودجه 
1401 عملیاتی می شــود.«قطعا ثبات اقتصادی ، 
کاهش تورم، افزایش قدرت خرید و معیشــت 
مردم از مســیر بودجه و نظــام بانکی منضبط و 
شفاف می گذرد. باید در این مسیر برای جبران 
کســری از پولی شــدن آن جلوگیری شــود و 
مهمتر اینکه نظام بانکی امکان خلق پول نداشته 
باشد.*صندوق پیشرفت و عدالت ایرانقرار است 
در لایحه بودجه سال 1401 صندوق پیشرفت و 
عدالت ایران جایگزین صندوق کارآفرینی امید 
شود و همچنین در 31 استان صندوق های تابعه 
شکل بگیرد.در حال حاضر صندوق کارآفرینی 

امید که ایده شکل گیری آن در دولت احمدی 
نژاد و با عنوان صندوق مهر امام رضا انجام شــد 
تســهیلات قرض الحسنه،  تســهیلات خرد به 
اشــتغال و تکمیل و توسعه بنگاه های کوچک 
و متوســط پرداخــت می کنــد.در لایحه پیش 
بینی شــده که منابع این صندوق تقویت شود و 
از محل فــروش اموال منقول و غیرمنقول مازاد 
دولت،  ســود و بهره مالکانه معادن و 20 درصد 
از اعتبارات قانون اســتفاده متوازن خواهد بود. 
در قانون استفاده متوازن 3 درصد از کل بودجه 
کســر و برای توسعه متوازن و عدالت به مناطق 
محروم و کم برخوردار در نظر گرفته می شود.

شنیده ها حاکی است دولت بعد از تقدیم بودجه 
لایحه ای برای تاســیس صندوق های اســتانی 
به مجلس ارســال می کند.*تحقق رشد هشت 
درصدی برای سال آیندهبراساس قانون برنامه 
ششم توسعه، سالانه تحقق رشد 8 درصدی در 
اقتصاد پیش بینی شد اما در طول سال های برنامه،  
میانگین رشد اقتصادی کشور منفی بود و کیک 
اقتصاد کوچکتر از ســال 90 با احتساب قیمت  
ثابت قــرار گرفت.*تجهیز حداقــل 340 هزار 
میلیارد تومان بــرای رونق تولیدیکی از اهداف 
دولت سیزدهم رشد اقتصادی 8 درصدی است. 
برآوردهــای مقدماتی ســازمان برنامه و بودجه 
نشان می دهد که علاوه بر اختصاص منابع لازم 
بــرای طرح های عمرانی که معمــولا به عنوان 
موتور محرک اقتصاد نامیده می شود،  منابع مجزا 
برای صندوق پیشرفت و عدالت کشور که رقمی 
حدود 180 تا 200 هزار میلیارد تومان اســت از 
محل های گفته شــده، در نظــر گرفته خواهد 
شد.از آنجایی که گفته می شود حدود 160 هزار 
میلیارد تومان بــرای طرح های عمرانی و حدود 
180 هزار میلیارد تومان بالغ بر 340 هزار میلیارد 

تومان برای تجهیز تولید، اشتغال و رشد اقتصادی 
در بودجه ســال آینده رقم قابل توجهی خواهد 
بود.*ارقام مفروض لایحــه بودجه 1401برای 
ســال آینده با توجه به شــرایط بیــن المللی و 
تحریم ها، طبق گفته برخی کارشناسان و اخبار 
کسب شده از سازمان برنامه و بودجه صادرات 
نفت خام 1،2 میلیون بشکه در روز با قیمت 60 
دلار و نرخ تسعیر 23 هزار تومان پیش بینی شده 
است. همچنین حدود 1،7 میلیون بشکه فروش 
داخلی نفت و فرآورده های نفتی محاســبه شده 
است.برای بودجه سال جاری 23 میلیون بشکه 
نفت خام در روز با رقم 50 دلار و نرخ تســعیر 

17500 تومان مبنای عمل قرار گرفت.
همچنین سازمان برنامه و بودجه رقم قابل 
توجهی برای درآمدهای مالیاتی در سال آینده 
در نظــر گرفته اســت. *درآمــد اوراق چقدر 
اســت؟از ویژگی هــای درآمدی می تــوان به 
کاهــش معنادار فروش اوراق در لایحه اشــاره 
کرده که طبق آخرین اخبار به 40 هزار میلیارد 
تومان کاهش یافته اســت. در حالی که در سال 
آینــده باید 200 هــزار میلیارد تومــان از اوراق 
فروخته شده در سال گذشته و امسال بازپرداخت 
شــود. امســال 132 هزار میلیارد تومان فروش 
اوراق در ســرفصل واگذاری دارایی های مالی 
قرار دارد.*سهم صندوق توسعه ملی بنا به قانون 
برنامه ششم برای سال آینده سهم صندوق توسعه 
ملی از صادرات نفت خام باید به 40 درصد برسد 
اما طی این سال ها با توجه به تحریم ها دولت آن 
را به 20 درصد کاهش داد.اطلاعات به دســت 
آمده از بودجه ســال آینده حاکی است، دولت 
سیزدهم نیز برای جبران کسری بودجه و ایجاد 
رونق در اقتصاد همان ســهم 20 درصد را برای 

بودجه سال آینده تقاضا کند.

صندوق کارآفرینی امید به صندوق توسعه  استانی تبدیل می شود

وزیر جهاد کشــاورزی گفت: سنددار 
شــدن اراضی کشــاورزی، محوری ترین 
برنامه وزارت جهاد کشــاورزی در دولت 
ســیزدهم است. ســیدجواد ســاداتی نژاد 
وزیر جهاد کشاورزی در نشست با مدیران 
سازمان های امور اراضی در استان ها با بیان 
این که محــوری ترین برنامه وزارت جهاد 
کشاورزی در دولت سیزدهم، سنددار کردن 
اراضی کشاورزی است، اظهار کرد: باید تا 
پایان دولت ســیزدهم جشن سنددار شدن 
تمام اراضی کشاورزی کشور را برگزار کنیم.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت 
جهاد کشــاورزی به نقل از ایانا، وی افزود: 
ســند، هویت و مالکیت کشاورز است و با 

این کار می توانیــم از کاربری اراضی ملی 
حفاظت کنیم. ساداتی نژاد تاکید کرد: دادن 
سند به کشــاورز ایرانی به معنی صیانت از 
اراضی دولتی اســت. وی تصریح کرد: در 
بودجه ســال ۱4۰۱ ســازمان امور اراضی 
کشــور یک ردیــف درآمد-هزینه خواهد 

داشــت و تمام هزینه هایی که این سازمان 
متحمل شــود، بازگشــت داده خواهد شد. 
وزیر جهاد کشاورزی بر استفاده از فناوری 
در اراضی تاکید کرد و ادامه داد: اراضی ملی 
و کشاورزی با اســتفاده از ماهواره ها قابل 
بررسی هستند و پس از آن با کمک پهپادها 
می توانیــم نواقص را برطــرف کنیم. وی 
افزود: یگان حفاظت امور اراضی باید تجهیز 
شــود و ما از هیچ حمایتی دریغ نخواهیم 
کرد. ســاداتی نژاد با بیــان این که تفویض 
اختیارات به استان ها از اولویت های وزارت 
جهاد کشاورزی است، گفت: باید به استان 
ها اختیارات کامل بدهیم و در ســتاد ناظر 
عملکرد آن ها باشــیم تا اهداف با سرعت 

بیشتری اجرا شود. وی یادآور شد: برگزاری 
جشن سنددار شدن اراضی خرم دره در 22 
بهمن ماه امســال، آغاز کار است و این کار 
باید با ســرعت در تمام کشور اجرایی شود 
که نیازمند عزم و تعهد جدی اســت.  وزیر 
جهاد کشاورزی با اعلام حمایت از نیروهای 
سازمان امور اراضی در استان ها، خاطرنشان 
کــرد: بدون تبعیض و توصیــه کار خود را 
پیــش ببرید و کار را به نفــع مردم به اتمام 
برســانید. وی افزود: کشاورزی که 3۰ سال 
است در اراضی ملی کشــاورزی می کند، 
نیاز به ســند تک برگ دارد؛ پس این اقدام 
را انجام دهید تــا بتوانید از اراضی ملی در 
مقابل تغییر کاربری و خرد شدن جلوگیری 

کنید. ساداتی نژاد با اشاره به این که سنددار 
شدن و عدم مجوز به تقسیم اراضی از خرد 
شدن زمین جلوگیری می کند، عنوان کرد: 
ما می توانیم با ارائه تسهیلات و بسته های 
تشــویقی مانند تخصیص کود و بذر و سم 
رایگان به مدت 3یا ۵ سال و ایجاد تعاونی 
های محلی، مالکان اراضی خرد را به تجمیع 
و تشکیل کشت صنعت ها ترغیب کنیم که 
ایــن اقدام به ارتقا بخــش و امنیت غذایی 

منجر می شود. 
وزیــر جهاد کشــاورزی تاکیــد کرد: 
صدور ســند برای اراضی کشاورزی یکی 
از معیارهای اصلی وزارت جهاد کشاورزی 
برای ارزیابی روسای سازمان ها خواهد بود.

وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد:

سنددار شدن اراضی کشاورزی، محوری ترین برنامه وزارت جهاد کشاورزی در دولت سیزدهم

اســتاندار تهران گفت: آلودگی 
هــوای تهــران یک موضــوع مهم و 
کهنــه در اســتان تهران اســت و رفع 
آن مستلزم عزم ملی در سطح دولت، 
برنامه بلندمدت و تخصیص اعتبارات 
لازم در بودجه سال های آینده است. 
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی 
منصوری  محسن  تهران؛  اســتانداری 
اداری  شــورای  جلســه  حاشــیه  در 
شهرستان شــمیرانات که در اردوگاه 
شهید باهنر برگزار شد، اظهار داشت: 
نمونــه موفق حل مســاله آلودگی در 
کشــورهای پیشــرفته با برنامــه 15 تا 
20 ســاله و اختصــاص بودجه کافی 
مرتفع شــده است، از اینرو ما نیز باید 
با انسجام، برنامه و تامین مالی در این 

برنامه بلند مدت گام نهیم.
وی خاطرنشان کرد: قانون هوای 
پاک مصوبه مجلس شورای اسلامی، 
اســت کــه وظایف  قانــون خوبــی  

دســتگاه های مختلف را بــا جزئیات 
مشخص کرده و باید مبنا قرار بگیرد.

داد:  ادامــه  تهــران  اســتاندار 
در حــال حاضــر آئیــن نامــه ای در 
خصوص وظایف دســتگاه ها بر طبق 
شاخص های مختلف آلودگی )کوتاه 
مــدت( وجود دارد و در کوتاه مدت 
مجبــور به اجرای طرح هایی هســتیم 
از آن هــا محدودیت زا  کــه برخــی 
اســت. منصوری ســپس گفت: طی 
روزهــای اخیــر غیرحضوری شــدن 
مــدارس و کنترل تــردد خودروهای 
آلاینده توســط راهور را در دســتور 
کار داشته ایم، اما کنترل مطلق وجود 
نداشت چرا که اگر با تصمیم ساعتی 
بارهای  بــا  مانــع ورود کامیون هایی 
فاسد شدنی و یا سوختی شویم، عملًا 
ورودی ها قفل شده و با تبعات امنیتی 
دیگری مواجه می شویم. کنترل ورود 
وســایل نقلیه باربر ضروری بر عهده 

ناجا است. وی عنوان کرد: در حوزه 
محیط زیستی، فعالیت صنایع آلاینده 
را کاهــش و تعــدادی از آن هــا را 
متوقف کرده ایم تا وضعیت به مراتب 
بدتری به وجود نیاید. استاندار تهران 
در همچنیــن به اهداف نشســت های 
شهرســتانی به بررسی مســائل اصلی 
شهرســتان ها و بازخوانی سیاست های 
دولت اشــاره کرد و افــزود: تغییر و 
تحول در دولت بعضــاً منجر به تغییر 
و تحول در سیاســت ها می شــود که 
نیاز بــه بازخوانی مرتــب آن ها دارد. 
منصــوری همچنیــن تصریــح کرد: 
یکی از مســائلی که در فرآیند تغییر 
با آن مواجه هســتیم  سستی و تعلل در 
کار برخی دســتگاه ها اســت که این 
جلســات محفلی  اســت تــا مدیریت 
شبانه روزی، جهادی و مردم پایه مرور 
شــد و در فرآیند خدمت خللی وارد 

نشود.

استاندار تهران:
حل آلودگی هوای تهران مستلزم عزم ملی و برنامه بلندمدت است

در  عباســی  اســدالله  دکتــر 
دیدار مشــاور امــور بانــوان کمیته 
امداد امــام خمینــی )ره(، توجه به 
مسکن محرومان را جزء اولویت ها 
عنوان و اظهار کرد: توانمندســازی 
مددجویان به ویژه بانوان سرپرست 
خانــوار مناطــق کم برخــوردار در 
بخش اشــتغال، مورد تأکید اســت.  
به گــزارش پایــگاه اطلاع رســانی 
اســتانداری گیلان؛ وی با بیان اینکه 
زیر ســایه درختان گیلان فقر بیداد 
می کند، افزود: ارتقاء سطح معیشتی 
مددجویــان، کاهــش چتر حمایتی 
نهادهایــی همچون کمیتــه امداد را 
به دنبــال دارد.  نماینده عالی دولت 
در گیلان خاطرنشــان کــرد: برای 
دســتیابی به رونق اشتغال و کسب و 
کار و کاهش فقر در جامعه نیازمند 
عزم جدی هستیم.  مشاور امور بانوان 

کمیته امــداد امام خمینــی )ره( نیز 
حفظ حرمت و شخصیت مددجویان 
را بســیار حائــز اهمیت دانســت و 
گفــت: باتوجه به اســتعدادهای بالا 
در خانوارهــای مددجــو، می توان 
در اشتغالزایی، خودکفایی، درمان، 

آمــوزش و هدایت هــای تحصیلی 
اثرگــذار بود.  دکتر لالــه افتخاری 
همدلی و همراهــی را حلقه وصلی 
برای افزایش ســطح خدمات رسانی 
به مردم عنوان کرد و افزود: خداوند 
گام های بااخلاص را استوار می کند.

استاندار گیلان:
توانمندسازی مددجویان بانوان سرپرست خانوار

در مناطق کم برخوردار مورد توجه باشد

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
برق اســتان مرکــزی از دســتگیری 
176ســارق و مالخر سیم و کابل برق 
در اســتان تا پایان آبان مــاه خبرداد. 
مهندس محمد اله داد یکی از اولویت 
های کاری شــرکت های توزیع برق 
را پیشــگیری از ســرقت وبرخــورد 
قاطع با ســارقین و مالخران در حوزه 
تجهیزات برق باهمــکاری نیروهای 
خدوم انتظامی عنوان کــرد و افزود: 
در این راســتا ازمردم درخواست می 
شــود هرگونه موارد مشکوک را به 
شماره تماس 121و یا سامانه پیامکی 
توزیــع  شــرکت   10001000121
برق اســتان مرکــزی اطــلاع دهند. 
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق 
اســتان مرکزی افزود: پدیده سرقت 
لــوازم و تجهیــزات از شــبکه های 
توزیع نیروی برق امــروزه به یکی از 
مشکلات اساســی تبدیل شده است، 
این جرم نه تنها به شرکت های توزیع 

نیروی برق مستقیماً آسیب های جدی 
می رساند بلکه به مشترکین و تولیدات 
کشاورزی، صنعتی، تجاری و به طور 
کلی افــراد جامعه نیز زیان های عمده 
وارد می ســازد. وی بابیــان اینکه در 
ماه آبان ،21 ســارق و مالخر ســیم و 
کابل برق در اســتان شناســایی شده 
اند،افزود:بیشترین سرقت های اعلام 
شــده از ابتدای سال جاری تاکنون به 
ترتیب در شهرستانهای اراک ،ساوه، 

خمیــن و شــازند بوده اســت. اله داد 
با  بیان اینکه بــا اتخاذ تمهیدات لازم 
کاهش فرصت های ارتکاب جرم برای 
ســارقین به وجود آمده است،افزود: 
بازدید و کنترل مراکز خرید و فروش 
ضایعات، اجرای گشت های تلفیقی 
با نیروی پلیس، نصب دستگاه اعلان 
سرقت برای انبارها و پست های زمینی 
از جمله اقدامات پیشگیری از سرقت 

بوده است.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان مرکزی خبر داد:

دستگیری 176 سارق و مالخر سیم و کابل برق

شــاهچراغی  محمدتقی  ســید 
اســتاندار قم در جلسه ســتاد استانی 
کرونا طی سخنانی با اشاره به دریافت 
حداقل یک دوز واکسن کرونا توسط 
۷۰ درصــد مردم قم اظهــار کرد: این 
آمار نشان دهنده ی استقبال شهروندان 
از واکسیناســیون کرونا می باشد. به 
گزارش روابط عمومی استانداری قم، 
وی بــا بیان اینکه فعالیت های تبلیغی 
نقش مهمــی در افزایش مشــارکت 
شــهروندان در طرح واکسیناســیون 
خواهد داشــت افزود: بایستی محله 
هایی که میزان مشارکت در آنها پایین 
بوده است مشخص شده و گروه های 
تبلیغی به صورت محله محور نسبت به 
تشویق مردم اقدام کنند. وی استفاده از 
ظرفیت حوزه های علمیه برای ترغیب 
مومنین به تزریق واکسن را نیز خواستار 
شــد و ادامه داد: امیدواریم با اجرای 

طرح مراجعه ی خانــه به خانه و نیز 
فعالیت های تبلیغی در مساجد بتوانیم 
آمار مشارکت در امر واکسیناسیون را 
افزایش دهیم. شــاهچراغی در بخش 
دیگری از ســخنان خود با اشــاره به 
بازگشــایی مدارس اســتان، رعایت 
دســتورالعمل های بهداشتی در اماکن 
آموزشــی را ضروری دانست و بیان 

کرد: بحث تهویه ی مدارس بایســتی 
با جدیت مورد پیگیــری قرار بگیرد. 
استاندار قم همچنین شیوع سویه جدید 
ویروس کرونا تحت عنوان اومیکرون 
را مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: 
بایســتی تدابیر لازم جهــت اقدامات 
پیشگیرانه برای مقابله با شیوع کرونای 

جدید اندیشیده شود.

استاندار قم تاکید کرد:

ضرورت مشارکت همه ی دستگاه های دولتی و 
نهادها برای تشویق مردم به واکسیناسیون کرونا
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ادامه صفحه یک/
و ساز سنتی مبتنی بر تیرچه بلوک به ساخت دال های 
یکپارچه بتنی در ساختمان اســت. با این وجود، گاهی 
اوقات واژه دال مجوف به خوبی مورد استنباط قرار نگرفته 
و بعضاً به صورت نادرستی مورد استفاده قرار می گیرد که 
در این گفتمان، تلاش شده تا ضمن ریشه یابی این واژه به 
مصداق های آن در صنعت روز ساختمان کشور پرداخته 
شــود. ایشان در تکمیل ســخنان خود سقف مجوف را 
اینگونه تعریف کردند: فرهنــگ دهخدا و نیز فرهنگ 
معین مجوف را میان تهی معنا کرده اند. بنابراین واژه گزینی 
بسیار معقولی برای عنوان اصلی Voided Slab است. 
در مجله اینترنتی معتبــر theconstructor.org  این 
واژه چنین تعریف شــده اســت: یک دال بتنی مجوف 
سیستمی است که به حذف بتن ناکارآمد یا اضافه از دال 
سازه ای پرداخته و آن را با پرکننده ها جایگزین می کند. 
آنگونــه که در مرجع بالا گفته شــده اختــراع دال های 
مجوف به فردی به نامBreuning  از کشور دانمارک 
منتسب شــده است. مهم ترین اشکال ســاختاری بر دال 
کلاســیک پرُ که باعث پیدایش دال های مجوف شده، 
وزن بسیار زیاد دال های پرُ است که هم تقاضای نیرویی بر 
خود دال است و هم باعث سنگینی اسکلت و فونداسیون 
می شود. دال مجوف راهکاری مهندسی برای حذف بتن 
ناخواسته و در نتیجه کاهش وزن سازه است، به شرطی که 
تغییر محسوسی در عملکرد سازه ایجاد نشود. حذف بتن 
اضافه بدون کاهش محسوس استحکام دال امکان پوشش 
دهانه بلندتــر را برای دال های مجــوف فراهم می کند.  
مهندس علی آبــادی فراهانی تولیدکننده نســل جدید 
ســقف های بتنی اینتل دک در استان مرکزی در بخش 
دیگری از ســخنان خود با بیان اینکه استعداد مهندسین 
کشور ما نسبت به سایر کشورها فوق العاده است، اذعان 
کرد: علیرغم اینکه ما دارای مهندسین بسیار توانمند در 
حوزه طراحی هستیم و این سیستم کاملاً از سوی مرکز 
تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی ساماندهی شده است و 
همینطور سازمان نظام مهندسی ساختمان نیز در این حوزه، 
نقش بسیار مؤثری دارد و تمام پروژه ها را نظارت و کنترل 
می نماید و آئین نامه ها و ابلاغیه ها را در اختیار مهندسین 
قرار می دهد، نتیجه می گیریم که تمام اقدامات ساختمان، 
از صفر تا 100 توسط متولیان رصد می شود. مدیرعامل 
شــرکت فناور پایدار بن کیانمهر گفت: کشور ما از نظر 
طراحی و مهندسی یکی از بهترین کشورهای دنیا است؛ 
چون که در حوزه طراحی هیچ چیزی کم نداریم و این 

موضــوع را می توان برگ زرینی در صنعت ســاختمان 
دانســت، مفتخریم که با دارا بودن مهندســین مجرب و 
توانمند توانسته ایم در این حوزه سرآمد کشورهای منطقه 
و حتی کشورهای اروپایی باشیم، ولی از طرفی نقشه هایی 
که طراحی می شــود و به مرحله اجراء درمی آید، با سوء 
مدیریت همراه است که متأسفانه دولت در این زمینه بسیار 
تلاش کرده تا بتواند سیستم اجراء ساختمان را ساماندهی 
کند، ولی تاکنون هدف آن، محقق نشده است. اگرچه 
الزام کردند کارگران ساختمانی کارت مهارت فنی داشته 
باشند و مجری ذی صلاح حاکم شود، باز هم شاهد افُت 
کیفیت در اجراء هستیم.  صنعتگر برجسته استان مرکزی 
خاطرنشــان ساخت: در این بخش موضوعی را به عنوان 
مثال مطرح می کنم. یک ساختمان 15 طبقه باید توسط 
چندین مهندس پایه یک کنترل شود و به امضاء برسد و 
پرونده آن پروژه برای کنترل به ســازمان نظام مهندسی 
ساختمان ارجاع شود. این رویه بسیار خوب و حائز اهمیت 
است و مورد پسند می باشد که پروژه تحت کنترل قرار 
می گیــرد؛ هنگامی که بــه مرحله اجراء می رســد و در 
نهایت، آن شخصی که می خواهد پروژه را عملاً اجراء 
کند، با داشــتن تیــم ســازنده، تجهیــزات و ملزومات 
ساختمانی قیمت پائین تری می دهد و پروژه را در دست 
ســاخت می گیرد، اما تخصص حرفه ای و کامل و حتی 
تعهد ندارد. اگرچه کارگران ساختمانی بسیار زحمتکش 
هستند و تلاش می کنند، پروژه در بهترین کیفیت اجراء 
شود، اما شخصی که پروژه را در دست ساخت گرفته، به 
لحاظ علمی، دانش و تخصص ناتوان است که در کل و 
پایان کار، شــاهد افُت کیفیت هســتیم. سؤال این است 
چگونه در ســطح کلان کشــور، این چنیــن افرادی در 
صنعت ساختمان حضوری پر رنگ دارند، اما کسی مانع 
ورود آن هــا نمی شــود و حتی هیچ مســئولی بابت این 
موضوع، پاسخگو نیست و خیلی راحت در سطح کشور 
می بینیم افرادی که به عنوان کارگر صفر تلقی می شوند و 
هیچ هنــر و تخصصی مانند گچ کاری، ســنگ کاری، 
کاشی کاری و... ندارند و حتی در صنایع تولیدی کشور به 
عنوان کارگر ساده پذیرش نمی شوند ولی به آسانی در 
صنعت ساختمان به عنوان مجری مشغول به کار هستند و 
ســاخت و سازها به دست آن ها سپرده می شود. مهندس 
منصور علی آبادی فراهانی گفت: از آنجایی که ما سالیان 
متمادی در صنعت ساختمان حضور فیزیکی داریم و به 
لحاظ علمی و دانش، جزو پیشروان صنعت ساختمان به 
حساب می آئیم و شــناختی که از همه موارد ذکر شده 
داشتیم، به این نتیجه رســیدیم که تکنولوژی خود را به 
سمت و سویی هدایت کنیم که هر کارگر ساده ای بتواند 
در صنعت ساختمان از آن محصول نوین به راحتی استفاده 
کند. همه ما می دانیم، هر کشوری اقلیم و فرهنگ ساخت 
و ســاز مختص خــود را دارد و می بایســت ازمصالح و 
تکنولوژی متناسب با اقلیم و فرهنگ خود استفاده نماید. 
مــا با هدف اینکه محصولی نویــن تولید کنیم که تمام 

کارگران ساده با تأمین مصالح مورد نیاز بتوانند به راحتی 
اجزای سقف را مطابق نقشه ها اجرا نمایند ، اقدام کردیم 
و خوشبختانه موفق شدیم و محصول سقف های بتنی اینتل 
دک هم اینک جایگزین محصولات خارجی شده است. 
صنعتگر برجسته استان مرکزی در شهرستان اراک با بیان 
اینکه طی ســالیان مختلف، همکاری بســیار نزدیکی با 
فارغ التحصیلان دانشــگاه های کشــور داشــته ایم، ابراز 
داشت: طی تجربه سال های قبل تا به امروز، فارغ التحصیلان 
دانشگاه های مختلف برای دفاع از پروژه محاسباتی خود 
به کمیسیون کنترل مظاعف سازمان نظام مهندسی استان 
مرکزی مراجعه می کنند و ما نیز عملیات آنان را بررسی 
می نمائیــم تا اینکه بخواهیم دفاعیه آنــان را تأیید کنیم. 
سازمان نظام مهندسی ساختمان استان مرکزی شرایطی را 
فراهم ساختند که این رویه به نحو احسن انجام شود. ما بر 
اســاس تجربه ذی قیمتی که طی 15 سال اخیر در بخش 
کنترل مضاعف نقشه ها و دفترچه های محاسباتی داشتیم و 
همکارانــی که به ما مراجعه و توضیحــات خود را ارائه 
می دادند و بنده به شخصه اندک علمی که از قبل داشتم و 
علمی نیز به بنده اضافه شــد و جلســات مشورتی که در 
کمیسیون ها برگزار می شد و از اطلاعات روز دنیا باخبر و 
آشنا می شدیم، همه و همه در کنار یکدیگر تجمیع شدند 
و علیرغم اینکه حرفه تخصصی بنده طراحی بود و هیچ 
ارتباطی با تولید نداشت، بستری فراهم شد که با کمک 
دوستان و همکاران به یک سیستم نوین دست یابیم و آن 
  I را ابــداع کنیم و طرح ابداع شــده دال قارچی آســان
شکلی و بلوک پلی استایرن در سال 1394 به ثبت اختراع 
رســاندیم و وارد بخش تولید شدیم که اکنون در کنار 

طراحی، تولید هم می کنیم. لازم به ذکر اســت که ثبت 
اختراع تکمیلی آن را در ســال 1399 انجام و به ثبت بین 
المللی نیز رسید. عضو کمیسیون کنترل مضاعف سازمان 
نظــام مهندســی ســاختمان اســتان مرکــزی دربــاره 
ســرمایه گذاری این پروژه گفت: بیشتر سرمایه گذاری 
تحقق پروژه نیروی انسانی بوده است. از آنجایی که بسیار 
علاقمند و پایبند پروژه بودیم، چند سال پیاپی حقوق و 
دستمزد دریافت نکردیم و تمام هم و غم خود را برای به 
پایان رساندن پروژه به کار گرفتیم و افرادی که در کنار ما 
شبانه روز زحمت کشــیدند و خالصانه و صادقانه تلاش 
کردند، بعد از پایان یافتن پروژه و ثبت اختراع، به دوستان 
سهام ارائه کردیم؛ یعنی نیروهایی که از ابتدای کار با ما 

بودند، اکنون به عنوان ســهامدار شــرکت ایفای نقش 
می کنند و بحمدالله در همان ماه های اول، برند اینتل دک 
را به ثبت رساندیم. وی در پاسخ به سؤال خبرنگار صبح 
امید که چرا صنعت ســاختمان نیازمند نوآوری اســت، 
اذعان داشــت: دنیا به سمت و سویی می رود که هر روز 
شــاهد تکنولوژی جدیدی در همه بخش ها هستیم. در 
بخش فناوری اطلاعات، خودروســازی، پزشــکی و... 
صنعت ســازمان نیز از این امر مســتثنی نبوده و نیازمند 
نوآوری و شکوفایی است. مصالح و انرژی های جدید، 
رویکردهای طراحی همانند پیشرفتهای به وجود آمده در 
حوزه فناوری های دیجیتال و ابـَـر داده ها، در حال ایجاد 
موجی از نوآوری در صنعت ساختمان هستند. بالا رفتن 
ســرعت ســاخت و لزوم توجه به فناوری هــای نوین و 
صرفه جویی در صنعت ساخت به منظور فاصله گرفتن از 
روش های سنتی و توجه به افزایش بهره وری در حوزه های 
اقتصادی ، مصرف انرژی و نیروی انسانی و... باعث روی 
آوردن به روش های اجرایی جدید شــده است. کاهش 
وزن ســاختمان با بهبود کیفیت مصالح مورد استفاده و 
ایجاد یک سازه سازگار با محیط زیست و همچنین ایجاد 
سیســتمی که در آن دورریز مصالح به حداقل برســد، 
حاکــی از ضــرورت جایگزینــی روش هــای جدید با 
روش های سنتی است. سیستم های سقفی مختلفی که در 
ســاختمان به کار گرفته می شــود علی رغــم دارا بودن 
استحکام خوب مشکلاتی را نیز به همراه دارند، اما سیستم 
سقف های بتنی اینتل دک این مشکلات را ندارد، بلکه 
دارای محاسن زیادی است که می توان به اجراء ارزان تر 
ســازه، آســایش و عدم انتقال صدا بین طبقات، حذف 

ستون ها، ســادگی اجراء، ضد حریق، کاهش ضخامت 
ســقف، کاهش خیز و ارتعاش ســقف، کاهش خطای 
اجراء، امکان اجراء کنسول بلند،  و... اشاره کرد.  سکاندار 
شرکت فناور پایدار بن کیانمهر اضافه کرد: این شرکت 
راهــکاری مدرن برای اجرای ســاختمان های بتنی ارائه 
می دهد که دستیابی به دال با دهانه های مختلف و فرم های 
متنوع معماری را میسر می کند. به نوعی که واقعیت های 
اجرایی کارگاه ها و نیروی انســانی در دســترس است.  
ایشان تصریح کردند: اینتل دک راهکاری خلاقانه برای 
اجراء سقف متشــکل از تیرچه های متعامد و به صورت 
درجا اســت. تیرچه های متعامد درجا که با نام ســقف 
مشــبک هم شــناخته می شــود، در رده دال هــای بتنی 

طبقه بندی می گردند. یکــی از نوآوری های اینتل دک 
تشکیل مقطع I شکل نامتقارن در تیرچه هاست. این مقطع 
از یک سو سبب می شود تا در پاشنه تیرچه ها فضایی به 
اندازه 25 سانتیمتر ایجاد شــود که در این فضا تیرچه به 
سهولت و با حفظ حداقل فاصله آئین نامه ای و نیز حفظ 
کاور اجراء گردد. همچنین مقطع I شکل بیان شده باعث 
افزایش ســختی و مقاومت تیرچه هــا می گردد. افزایش 
سختی ســبب کنترل بهتر خیز کوتاه مدت و بلند مدت 
ســقف خواهد گردید. عضو ســازمان نظام مهندســی 
ســاختمان استان مرکزی در پاســخ به این سؤال که چه 
تعداد گواهی ثبت اختراع دارید، سخنان خود را اینگونه 
مطرح کرد و افزود: با توجه به علم و تجربه ای که داشتیم، 
از ســال 1393 پروژه تحقیقاتی و مطالعاتی خود را آغاز 
کردیم و در سال 1394 به ثبت اختراع رسیدیم. بحمدالله 
ســازمان نظام مهندسی ساختمان و کمیسیون تخصصی 
کنترل مضاعف نظام مهندسی، همکاری بسیار خوبی با ما 
داشــتند. ، اما باید این مهــم را عنوان کنم که برای به بار 
نشســتن اهداف شرکت پایدار بن کیانمهر از مشکلات 
متعــددی عبور کردیم تا اینکه توانســتیم به فضل خدا، 
جایگاه اینتل دک را در سطح کشور بشناسانیم و هم اینک 
تمام اســتان های کشور از جنوب تا شــمال و از غرب تا 
شرق و حتی انبوه سازان جزیره کیش از محصولات این 
شرکت استفاده می کنند.  کارشناس رسمی دادگستری 
استان مرکزی بیان داشت: یکی از اهداف ما سادگی در 
اجرا بود و تا کارگران ســاده بتوانند این سیســتم را اجرا 
نمایند، به این منظور تمامی مســائل و مشــکلات ریز تا 
درشت آن را موشکافی کرده و برطرف ساختیم که در 

سقف ها مورد استفاده قرار می گیرد. خوشبختانه در هیچ 
کجای دنیا مشابه این محصول یافت نمی شود. این پروژه 
با فکر و اندیشه خودمان به ثمر نشسته و بحمدالله توانستیم 
برای نخســتین بار در دنیا دو مرحله تأییدیه نوآوری این 
محصول را اخذ کنیم. اکنون شــرکت فنــاور پایدار بن 
کیانمهر، اولین و تنها تولیدکننده نسل جدید سقف های 
بتنی اینتل دک در دنیا است. عضو کمیسیون تخصصی 
کنترل مضاعف ســازمان نظام مهندسی ساختمان استان 
مرکــزی با بیان اینکه اکنون شــرکت فنــاور پایدار بن 
کیانمهر در شهر اراک دارای 3 کارگاه است و تعدادی از 
خدمات ما در استان های مختلف برون سپاری شده است، 
بیان داشت: کارگاه های تولیدی زیرمجموعه این شرکت 

در اراک با متراژهای 1500، 2000 و 3500  مترمربع واقع 
در میدان امام خمینی )ره( )ســه راهی خمینی(، شهرک 
صنعتی خیرآباد و روستای احمدآباد، استقرار یافته  که هر 
3 کارگاه استیجاری است و در این سال ها نتوانستیم زمینی 
مناسب برای ساخت کارخانه تهیه نمائیم؛ به دلیل آنکه 
وقت و ســرمایه خــود را صرف تولید و شــکوفایی آن 
کرده ایــم. البته در بدو تولید در کارگاه های کوچکتر با 
متراژ محدود فعالیت داشــتیم و امروزه درصدد توســعه 
متوازن شرکت هستیم. ضمن آنکه حدود 7 الی 8 کارگاه 
در نقــاط مختلــف  کشــور مثــل جاجــرود توســط 
نمایندگی های انحصاری شــرکت و بــه صورت برون 
سپاری ایجاد شده است. به امید آنکه بتوانیم با محوریت 
اقتصــاد مقاوتی و جهش تولید، رونــد کار مجموعه را 
گسترش دهیم. وی در خصوص تهیه زمین در فاز توسعه 
شهرک صنعتی خیرآباد، سخنان خود را اینگونه بیان کرد 
و خاطرنشان ســاخت: بسیاری از دوستان و همکارانمان 
زحمت کشیدند و ما را به دفتر شهرک  صنعتی خیرآباد 
معرفــی کردند تا بتوانیم در فاز توســعه شــهرک زمین 
مناسب برای ساخت کارخانه خریداری کنیم. هنگامی 
که به دفتر شهرک مراجعه کردیم، بسیار استقبال نموده و 
با همراهی دوستان، اقدام به خرید زمین کردیم و مبلغی به 
عنــوان پیش پرداخت ارائه کردیــم؛ در ادامه با توجه به 
مسائل و مشکلات مالی و نیز فراهم نبودن بستر مناسب 
برای شروع عملیات ساخت سوله شامل آب، برق، گاز و 
جاده دسترسی در نهایت تصمیم گرفتیم تا فعلاً از موضوع 
خرید زمین صرف نظر کنیم و بیشتر به توسعه بازار فروش 
بپردازیم و در صورت لزوم فرآیند تولید را برون سپاری 
نماییم. اینطــور موضوعــات دغدغه هایی هســتند که 
سرمایه گذاران و تولیدکنندگان واقعی با آن، دست و پنجه 
نرم می کنند و همواره تولید کنندگان بدون حامی هستند. 
امــروزه تولیدکنندگان در خط مقــدم جنگ اقتصادی 
هستند و صنعتگران و کارآفرینان به نوعی سربازان جبهه 
اقتصادی به شمار می آیند.  مدیرعامل شرکت پایدار بن 
کیانمهر درباره پروانه بهره برداری ابراز داشت: برای اخذ 
پروانه بهره برداری از سازمان صمت استان اقدام کردیم و 
مراحل اخذ پروانه بهره برداری در شــرف انجام است. از 
آنجایی که شعار سال جاری مزین به »تولید، پشتیبانی ها، 
مانع زدایی ها« می باشد، انتظار می رود در پیچ و خم اداری 
سازمان، گیر نکنیم.  وی در خصوص گواهی استاندارد 
افزود: محصولات این مجموعه تأئیدیه مرکز تحقیقات 
راه، مسکن و شهرســازی را اخذ کرده و نیاز به گواهی 
اســتاندارد ندارد.  ایشان ظرفیت تولید را بازگو کردند و 
افزودند: ما بر اساس سفارش تولید می کنیم و خط تولید 
کارگاه ها به گونه ای طراحی شده که قابلیت تولید هر نوع 
سفارش با تیراژ بالا را دارد. اما آن انتظاری که می رود، با 
توجه به رکود صنعت ســاختمان به طور کامل برآورد 
نشده است ولی از ظرفیت  به وجود آمده، رضایت داریم. 
چه بسا اینکه مسئولین ارشد استان، نقش پررنگی در به ثمر 

نشســتن اهــداف ما دارنــد. آنطــوری که اســتان ها از 
محصولات ما استقبال کرده اند، این مهم در استان مرکزی 
بسیار کمرنگ است؛ در صورتی که دفتر مرکزی شرکت 
پایدار بن کیانمهر در شهر اراک و تهران است و در سایر 
اســتان ها نمایندگی ایجاد کرده ایم، اما به لحاظ استقبال 
سازندگان، دیگر استان  ها نسبت به استان مرکزی جلوتر 
هستند.   سکاندار شرکت پایدار بن کیانمهر، متریال مورد 
اســتفاده در کارگاه را بازگو کــرد و گفت: عمده مواد 
مصرفی کارگاه های ما پلاســتیک بازیافتی است که در 
راســتای کمک به محیط زیســت از این مواد اســتفاده 
می کنیم.  کارشناس رســمی دادگستری استان مرکزی 
تأکید کرد: طرح نهضت ملی مسکن برای خانه دار شدن 

افراد کم درآمد در سطح کشور پایه گذاری شده است و 
می تواند به خوبی در جهش تولید مسکن نقش به سزایی 
داشته باشد. در این طرح به راحتی می توان از نسل جدید 
سقف های بتنی اینتل دک استفاده کرد و پتانسیل تولید 
این محصول علاوه بر اینکه در استان مرکزی وجود دارد، 
نمایندگی های این شرکت در سایر استان ها  نیز می توانند 
بســترهای تولید را فراهم سازند؛ زیرا روش کار تولید ما 
بسیار ساده است و به آسانی می توان با تیراژ بالا تولید کرد.  
مهندس منصور علی آبادی فراهانی گفت: اخیراً با جناب 
دکتــر آصفــری نماینده مــردم شهرســتان های اراک، 
کمیجان و خنداب در مجلس شــورای اسلامی نشستی 
داشته ایم تا بتوانیم از ظرفیت  طرح های نهضت ملی مسکن 
و جهش تولید مسکن بهره مند شویم؛ چرا که در اجراء 
طرح نهضت ملی مسکن کرمانشاه و تهران از محصولات 
اینتل دک استفاده می کنند و همواره پیگیریم تا بتوانیم در 
کل پروژه های اقدام ملی کشور از محصولات اینتل دک 
استفاده شود.  عضو سازمان نظام مهندسی ساختمان استان 
مرکزی درباره ایجاد اشتغال شرکت افزود: توفیق حاصل 
شد به سهم خود در اشتغال جوانان سهیم باشیم و هم اینک 
در شــهر اراک برای حدود 65 نفر شــغل پایدار ایجاد 
کرده ایم و به احتساب نمایندگی های استان ها و افرادی 
که با این مجموعه ارتباط دارند، اشــتغال غیرمستقیم را 
می توان بیش از 400 نفر اعلام کرد. مهندس علی آبادی 
فراهانی با بیان اینکه برنامه هــای مدونی برای نوآوری و 
شکوفایی صنعت ســاختمان داریم، اظهار داشت: سال 
1399 مرکز نوآوری مبین دانشــگاه اراک تأسیس و با 
حضور دکتر ســتاری معاون علمی و فناوری ریاســت 
جمهوری و استاندار وقت مرکزی و هیئت همراه افتتاح 
شد که این مرکز توسط شرکت فناور پایدار بن کیانمهر با 
علاقه، اشتیاق و رایگان طراحی و به بهره برداری رسید و 
از سوی دانشگاه غرفه ای به ما اختصاص دادند؛ چنانچه 
دانشــجویی طرح و ایده ای داشته باشــد، ما به صورت 
خصوصی از آن حمایت نمائیم؛ یعنی یک درصد از سود 
شــرکت را به این امر مهم اختصاص داده ایم تا ایده های 
دانشــجویان پرورش و تجاری ســازی شــود.  سکاندار 
شــرکت پایدار بن کیانمهر ابراز داشــت: ما برای اینکه 
بتوانیم این شرکت را به دانش  بنیان تبدیل کنیم، همواره 
تــلاش می نمائیم که بــه این امتیاز دســت یابیم. اکنون 
هم ردیف شرکت های دانش بنیان هستیم. لازم می دانم از 
این تریبون از دست اندرکاران پارک علم و فناوری استان 
مرکزی مــن جمله دکتر رفیعی ریاســت محترم، دکتر 

کریم الدینی معاون فناوری و دکتر شمســی مدیر مرکز 
رشد پارک علم و فناوری استان مرکزی، صمیمانه تقدیر 
و تشــکر نمایــم که این عزیــزان با امکانــات اندک از 
شــرکت های زیرمجموعه خود به لحاظ مادی و معنوی 
حمایــت کرده اند و ما نیــز در آغاز به کار شــرکت از 
تســهیلات 80 میلیون تومانی پارک اســتفاده نموده ایم. 
مخترع برجســته شهرســتان اراک انتظارات خود را از 
اســتاندار مرکزی اعلام کرد و گفت: جناب آقای دکتر 
مخلص الائمه مقام عالی دولت در استان مرکزی در وهله 
اول شرکت های مبتکر و خلاق را مد نظر داشته باشند وبا 
ظرفیت ها و پتانسیل های آنان آشنا شوند و قابلیت های آنان 
را بــه کار بگیرند. ما با دســت خالی و بــدون حمایت 
مسئولین، تکنولوژی بومی را با دانش فنی مهندسین این 
سرزمین، به تولید انبوه رسانده ایم؛ به طوری که با اختلاف 
تکنولوژیهایی که ادعای اروپایی و آمریکایی داشته اند، 
پشت سر گذاشته ایم ودیگر هیچ سازنده ای انگیزه ندارد 
که از تکنولوژیهای اروپایی و آمریکایی استفاده نماید. 
این مهم نشأت گرفته از تلاش شبانه روزی جوانان اراکی 
به ثمر نشسته و اکنون این تکنولوژی با نام اراک در عمده 
استانهای کشور مورد اســتفاده قرار دارد و تنها انتظار ما 
استفاده این دانش در تمامی پروژه های ساختمانی استان 
خودمان است تا با اینکار هم به ساخت اقتصادی و بهینه 
ســاختمانها و رعایت کلیه مباحث مقررات ملی کمک 
شود و از سوی دیگر باعث ایجاد اشتغال و رونق کسب و 
کار در این زمینه گردد. این فناوری تنها سقفی است که 
ملزومات مباحث 18و19 مقررات ملی ساختمان را توامان 
برآورده می سازد و می طلبد در پروژه های طرح اقدام ملی 
مسکن مورد استفاده قرار گیرد که این همکاری در گرو 

مدیریت استان است.
مهندس منصور علی آبادی فراهانی که از نخبگان 
اســتان و مختــرع صنعت ســاختمان هســتند، در پایان 
ســخنان خود، ضمن سپاســگزاری از زحمات بی بدیل 
و همکاری همه جانبه ســازمان نظام مهندسی ساختمان 
استان مرکزی،همکاران کمیســیون کنترل مضاعف و 
کمیسیون تخصصی آن سازمان ، پارک علم و فناوری، 
مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی، واحد مهندسی 
و آزمایشــگاهی و واحد مهندسی سازه آن مرکز، مرکز 
نوآوری مبین دانشــگاه اراک، معــاون هماهنگی امور 
عمرانی استانداری و همچنین دکتر آصفری نماینده مردم 
در مجلس شورای اسلامی، از آقای دکتر مخلص الائمه 
استاندار استان مرکزی خواست به ظرفیت های منحصر به 
فرد و فوق العاده شــرکت فناور پایدار بن کیانمهر توجه 
نمایند تا با همکاری دفتر فنی اســتانداری، اداره کل راه 
و شهرسازی اســتان مرکزی و نظام مهندسی ساختمان، 
شــهرداری و... بتوانیم نسل جدید سقف های بتنی اینتل 
دک را در همــه پروژه های ســاختمانی اســتان به ویژه 
طرح های نهضت ملی مسکن و جهش تولید مسکن مورد 

استفاده قرار دهیم.

مهندس منصور علی آبادی فراهانی مدیرعامل شرکت فناور پایدار بن کیانمهر و عضو سازمان نظام مهندسی ساختمان استان مرکزی:

نسل جدید سقف های بتنی اینتل دک آماده ارایه خدمت در طرح  جهش تولید مسکن 
بهره گیری از فناوری بومی سازگار با واقعیت های کشور گامی در مسیر توسعه متوازن در صنعت ساختمان 

   کشور ما از نظر طراحی 
و مهندسی سازه یکی از 

کشورهای سرآمد در دنیاست

با اختلاف تکنولوژیهایی که
ادعای اروپایی و آمریکایی

داشته اند، پشت سر گذاشته ایم

 اینتل دک در راستای رسالت 
اجتماعی خود،با حضور در مرکز 

نوآوری مبین دانشگاه اراک تجاری 
سازی ایده های دانشجویان را مورد 

حمایت قرار می دهد.

عمده استان های کشور از 
جنوب تا شمال و از غرب تا 

شرق و حتی انبوه سازان جزیره 
کیش از محصولات اینتل دک 

استفاده می کنند
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